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روزنامه صبح ایران

اصولگرایان به دنبال اختلاف افکنی میان اصلاح طلبان و دولت 

نواصولگرایی؛  اسم رمز پوست اندازی یا واگرایی؟ 
احمد حکیمی پور :

اصلاح طلبان از دولت جدا نیستند 

حجت الاسلام رسول منتجب نیا:

اصلاح طلبان نباید مقابل دولت قرار بگیرند

حذف سود روز شمار برای سپرده های کوتاه مدت 

حجت الاسلام و المسلمین فاضل میبدی:

عدم اعتراض مردم به معنای 
رضایت از وضع موجود نیست

جواد آرین منش :

۸۰ درصد استیضاح ها در راستای 
منافع ملی و حقوق مردم نیست
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مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم گفت: با وجود این 
که در استان اقوام مختلف ترک، لر، آذری، کرد، بلوچ و عرب ساکن هستند، اما اختلاف های 
قومیتی درآن جایگاهی ندارد. مرتضی بابایی ، با بیان این که تنوع قومیتی هم می تواند فرصت و 
هم تهدید باشد، بیان کرد: در صورتی که از ظرفیت اقوام مختلف به خوبی استفاده شود و درست 
برنامه ریزی کنیم، این مساله فرصت است و قم هم از استان هایی است که اقوام مختلف در آن 
ساکن هستند.بابایی تاکید کرد: اگر تنوع قومیتی به خوبی مدیریت نشود به انسجام ملی کشور 
ضربه می زند.وی با بیان این که همه اقوام کشور هم همانطور که در قانون اساسی تصریح شده از 
حقوق مساوی برخوردارند، افزود: ایجاد و تقویت همبستگی اجتماعی، فعالیت اقوام در راستای 

منافع ملی و مصالح کشور و حمایت از فرهنگ های قومیتی همواره مورد تاکید...

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم محدوده احداث کمربند سبز 1000 هکتاری شهر قم 
را مورد توجه قرار داد و گفت: این بوستان از محدوده مسجد مقدس جمکران تا شهرک پردیسان 
ادامه خواهد داشت که درمجموع بیش از 1000 هکتار مساحت دارد. حسن طلایی با اشاره به 
برنامه شورای شهر و شهرداری برای توسعه سرانه های سبز قم اظهار داشت: طرح بوستان 1000 
هکتاری پردیسان از مهم ترین طرح های شهرداری و شورای شهر برای توسعه و افزایش ملموس 
سرانه های سبز قم است.وی با اشاره به طرح احداث بوستان 1000 هکتاری شهر قم افزود: این 
بوستان به پارک هزار هکتاری پردیسان معروف بوده از اراضی دولتی محسوب می شود که برای 
احداث کمربند سبز به شهرداری قم واگذارشده است.وی محدوده احداث بوستان 1000 هکتاری 

شهر قم را مورد توجه قرار داد و  گفت: این بوستان از محدوده مسجد مقدس جمکران...

یک عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 
گفت: با وجود مشکلات اقتصادی، مردم خواهان حفظ 
نظام هستند، اما نظام هم باید به مشکلات اقتصادی مردم 
رسیدگی کند. حجت الاسلام محمدتقی فاضل میبدی 
با اشاره به اینکه ملت ایران ملت استقلال طلبی است و 
همواره مقابل ظلم و زور چه در داخل کشور و چه خارج 

از کشور قد خم نکرده است، اظهار کرد: مردم در مقابل 
مشکلات اقتصادی مقاومت می کنند، اما اگر این مشکلات 
استمرار یافته و بیشتر شود ممکن است که مقاومت مردم 
هم تمام شود. در حال حاضر فشارهای اقتصادی بسیار 
زیاد است که بخشی از آن به دلیل تحریم هاست، ولی 

بخش مهمتر آن به دلیل عملکردهای داخلی است...

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: با قاطعیت عرض می کنم که 80 درصد استیضاح های وزرا در راستای 
منافع ملی و حقوق مردم نیست. جواد آرین منش در پاسخ به سوالی در خصوص حجم بالای سوال و استیضاح از وزرا و 
وجود شائبه شخصی بودن استفاده از این ابزار نظارتی گفت: با قاطعیت عرض می کنم که 80 درصد استیضاح های وزرا در 
راستای منافع ملی و حقوق مردم نیست. عموما تجربه دو دوره نمایندگی بنده در دوره های هفتم و هشتم مجلس شورای 

اسلامی بیانگر این است که بسیاری از این استیضاح ها در واقع نوعی مطالبات محلی و منطقه ای است...

مدیرکل دفتر امور سیاسی و انتخابات استانداری قم :

اختلاف های قومیتی درقم 
جایگاهی ندارد 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

کمربند سبز از جمکران 
تا پردیسان احداث می شود 

یک استاد دانشگاه گفت: همه ما ممکن است عصبانی شویم 
و یک زمانی حرفی بزنیم؛ این که بعدا فرد حاضر نشود از مردم 
عذرخواهی کند، بد است و وظیفه اخلاقی خود را به عنوان مدیر، 
مسئول یا عضوی از جامع ایفا نکرده است.صادق زیبا کلام در ارتباط 
با این سوال که وظیفه اخلاقی مسئولین نسبت به مردم چیست؟ با 
اشاره به ویدیوهای منتشر شده از هتاکی تعدادی از مسئولین طی 

روزهای اخیر ، اظهار کرد: همه ما انسان هستیم...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان نیروی انتظامی 
تأکید کردند: باید به نحوی عمل کنید که برداشت مردم از نیروی 
انتظامی یک نیروی مقتدر، عادل و هوشیار باشد.به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهر روزیکشنبه  در دیدار فرماندهان و 
مسئولان نیروی انتظامی با تشکر از تلاشهای حافظان نظم و امنیت، 

این نیرو را در معرض نگاه و قضاوت عمومی دانستند و ...

زیبا کلام: 

جسارت عذرخواهی نکردن از 
مردم بزرگ ترین اشتباه است

فرمانده معظم کل قوا در دیدار فرماندهان نیروی انتظامی:

کاری کنید نیروی انتظامی نزد مردم 
مقتدر، عادل و هوشیار باشد 
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برخی قراردادهای پژوهشی 
برای پولشویی استفاده می شود 

ریس شورای شهر تهران:

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

۸۸

در نظر دارد با استناد به مجوزهای صادره طی بند 6 مصوبه شماره 70 شورای اسلامی شهر اندیشه ابلاغی طی 
نامه شماره 5/1032/ص مورخ 1397/08/07 و بر اساس ماده 4 آئین نامه مالی شهرداریها عملیات مشروحه ذیل 
را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذار نماید . لذا متقاضیان می توانند جهت 

کسب اطلاع بیشتر و شرکت در مناقصه به آدرس مندرج در بند 2 این آگهی مراجعه نمایند.

1- سپرده شرکت در مناقصه: در راستای اجرای بند 2 ماده 
5 آئین نامه مالی شهرداریها سپرده شرکت در مناقصه فوق می 
بایست بصورت ضمانتنامه بانکی به نفع سازمان سیما ، منظر 
و  فضای سبز شهری اندیشه، اسناد خزانه و یا واریز نقدی به 
ملی  بانك  نزد  به شماره 0107444713002  حسابجاری سیبا 
ایران شعبه فاز 3 اندیشه )کد2417( تهیه و برابر دستور العمل 
مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. 
لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مناقصه هر گاه حاضر به 
عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع سازمان ضبط 

خواهد شد.
2- مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه: مهلت دریافت اسناد 
مناقصه از تاریخ درج آگهی لغایت ساعت14:30 روز چهارشنبه 
مورخ 1397/10/12  و محل دریافت آن به نشانی شهرستان 
شهریار، شهر اندیشه، فاز 5 ، بلوار خلیج فارس ، خیابان شهید 
تهرانی مقدم  ، ساختمان شماره 2 شهرداری اندیشه ، طبقه اول 
، سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری اندیشه و 

شماره تماس 65362390 021 می باشد.
می  متقاضیان  پیشنهادات:  ارائه  محل  و  مهلت   -3

شرایط  برابر  که  را  خود  قیمت  پیشنهاد  پاکات  بایست 
مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا 
آدرس  به   1397/10/13 مورخ  پنجشنبه  ساعت13:30روز 
دبیرخانه سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
و رسید  نموده  تحویل  بند 2  در  مندرج  آدرس  به  اندیشه 

دریافت نمایند.
متقاضیان  مناقصه:  اسناد  دریافت  جهت  لازم  مدارك   -4
جهت دریافت اسناد مناقصه می بایست درخواست کتبی خود 
را بعلاوه یك فقره فیش واریزی به حسابجاری سیبا به شماره 
اندیشه  فاز 3  شعبه  ایران  ملی  بانك  نزد   0107444587001
)کد2417( بمبلغ 1.000.000 ریال )غیر قابل استرداد( بابت خرید 

اسناد مناقصه به دبیرخانه سازمان تسلیم نمایند. 
5- سازمان سیما ، منظر و  فضای سبز شهری اندیشه در رد 
یا قبول یك یا تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد.

6- تاریخ بازگشائی پاکات مناقصه 1397/10/15 می باشد.
7- دارا بودن رتبه مرتبط و دارای ظرفیت آزاد کار الزامی است.
8- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه ذکر شده است.
تاریخ درج نوبت دوم : 1397/10/03

سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری  اندیشه

ارشاد تنها-سرپرست سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری اندیشه

آگهی مناقصه عمومی  )نوبت دوم(
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نفوذ سیاست در خانواده 
خوب است یا بد؟

 دیر زمانی است که درباره ربط و نسبت میان دین و 
سیاست و یا ربط و نسبت میان سیاست و ساحت های 
دیگر مانند اقتصاد و فرهنگ و... گفت وگو می شود.اما 

کم تربه تفکیک و تمایز میان سیاست و نهاد خانواده پرداخته شده است. در حالی که 
تداخل این دو نهاد، به از هم گسیختگی خانواده منجر شده و سبب نتایج زیانباری می شود 
که در نهایت دامن جامعه و هم سیاست را خواهد گرفت.علل متعددی باعث می شود پای 
خانواده به سیاست باز شود، و از آن جمله، وقتی نهادهای مدنی و واسط میان حکومت با 
توده ی مردم حضور پررنگی ندارد، آن گاه این خانواده است که نقش نهاد مدنی را بر عهده 
می گیرد. خانواده، وقتی جایگزین نهادهای مدنی می شود که زیست سیاسی با عدم توسعه 
و فقدان آزادی برای راه اندازی نهادهای فعال در فضای عمومی مواجه است. در واقع، 
سیاسی شدن خانوده ها نشانه ی آسیبی است که در ساختار سیاسی وجود دارد. وقتی 
ساختار سیاسی تن به ظهور و بروز نهادهای مدنی و سیاسی مستقل از قدرت حاکمه 
نمی دهد، این خانواده است که به ناچار در نقش نهاد مدنی ظاهر می شود و می خواهد آن 
وظیفه ی بر زمین مانده را بر دوش بکشد. و این در حالی است که ساخت نهاد خانواده، 
ظرفیت و امکان متناسب با نقشی را که متکفل آن شده است، ندارد. به همین دلیل با 
تزلزل و خسران بزرگ روبرو می گردد.مهمترین پیامد سیاسی شدن خانواده ها، مخدوش 
شدن روابط و مناسبات میان افراد درون خانواده است. اختلال ناشی از تنش های سیاسی 
سبب می گردد که میان افراد یک خانواده، شکاف و گسستی چاره ناپذیر ایجاد شود. 
رابطه ی فرزندان با والدین، همسران و فرزندان با یک دیگر سست شده و گاهی به قطع 
روابط منجر می گردد. اختلافات و درگیری های مرسوم در فضای سیاسی، نظم و نظام و 
احترام جاری در روابط خانوادگی را بر هم می زند و پس از آن است که برادران و خواهران، 
به چشم رقیب و حتی دشمن سیاسی به یک دیگر می نگرند.ناسازگاری و مخاصمات 
سیاسی بر مناسبات افراد در شبکه ی بزرگتر خویشاوندی سایه می افکند و آن روابط 
را به کدورت و دشمنی می کشاند. عواطف کاهش می یابد و فاصله های مسئله خیز آغاز 
می شود. پس از این است که چالش ها و تنش های فضای عمومی سیاست به چهارچوب 
خانواده کشیده شده و سبب نزاع  و گسست  می گردد. سست شدن روابط و گسسته شدن 
عواطف میان اعضای شبکه ی خویشاوندی در نهایت به تنهاتر شدن افراد منتهی می گردد. 
به ویژه هنگامی که نهادهای اجتماعیِ موثر برای جذب آنان وجود ندارد و بدین ترتیب 
سر از انزوا و سرگشتگی درمی آورند.شرایط وقتی بغرنج تر می شود که فرهنگ عدم مدارا و 
ضعف عقلانیت سیاسی را بر آن بیفزاییم. نتیجه ی حاصل از این شرایط بیمارگون، چیزی 
جز خصومت های درون خانواده و شکاف ها و مسئله های حل نشده نیست که هم چون 
موریانه، پایه های روابط عاطفی و انسانیِ خانواده را سست می کند و از درون تهی می سازد.

به این ترتیب سیاست زدایی از خانواده، ضرورتی اجتناب ناپذیر برای آرامش و انسجام 
اجتماعی و کاهش آلام و رنج هاست.  

زیان غیرقابل جبران کدگذاری جزیره ای
حسین پاریاب

برخی سازمان ها و شرکت ها غافل از ایجاد زیرساخت منطبق بر استانداردهای 
جهانی، چاره کار را فقط در وضع قوانین دنبال می  کنند یا به توسعه کدگذاری های 
جزیره ای دامن می زنند. این موضوع زیان غیرقابل جبرانی برای مدیریت زنجیره کالا 
در کشور برای دولت به همراه دارد. بنگاه های اقتصادی فارغ از ماهیت تولیدی یا 
خدماتی خود برای دستیابی به اهدافشان ناگزیر به استفاده از کالا در زنجیره تامین 
خود و بر این اساس محتاج سیستم های مدیریت اطلاعات هستند.سیستم های 
اطلاعاتی برای مدیریت زنجیره تامین به اطلاعات مطمئن و موثق از کالا نیاز دارند. 
بدون در اختیار داشتن یک بانک اطلاعاتی باکیفیت و استاندارد هیچ سیستمی قادر 
به مدیریت زنجیره تامین نخواهند بود. درواقع به جای حل مشکل و کاهش هزینه ها 
توسط سیستم، هزینه های جدیدی نیز به هزینه های قبلی اضافه می شود.اکنون 
برخی شرکت های نرم افزاری که مدعی توسعه سامانه های مدیریت اطلاعات هستند 
بدون در نظر گرفتن اهمیت اطلاعات اصلی اقلام کالایی، سیستم های اطلاعاتی را با 
داده های غیراستاندارد تحویل مشتریان خود می  دهند. ازجمله این بنگاه ها که در این 
دام گرفتارشده اند می توان به برخی شرکت های فعال در حوزه تامین قطعات خودرو 
اشاره کرد. این شرکت ها در حال استفاده از سیستم هایی اند که هیچ استانداردی را 
در امر شناسایی قلم کالا رعایت نمی کند و این اتفاق در آینده نزدیک موجب بروز 
2 مشکل جدی و اساسی در آنها می  شود. نخست، تولید شناسه متفاوت برای اقلام 
یکسان به دلیل رعایت نکردن یک قالب استاندارد در شناسایی و دوم، ناتوانی در 
مدیریت منابع تامین خود به دلیل تشکیل بانک های اطلاعاتی جزیره ای.در آینده ای 
نه چندان دور این بنگاه ها صاحب جزیره های اطلاعاتی پرهزینه  و بی فایده  مملو از 
اطلاعات غلط، تکراری و بدون قابلیت در ایجاد ارتباط با دیگران می شوند و سایر 
بانک های اطلاعاتی مرجع نیز امکان ایجاد هیچ فرایند مکملی مانند رهگیری و ردیابی 
اقلام و غیره را ندارد.وقتی به زنجیره تامین اشاره می شود، بخشی از آن درون بنگاه، 
بخشی در خارج بنگاه و داخل کشور و بخشی نیز خارج از کشور است.از یک  سو 
استانداردسازی کدینگ کالا برای ورودی و خروجی سیستم ها باید در نظر گرفته 
شود و از سوی دیگر برای برقراری ارتباطات بین المللی یا دیده شدن در سامانه های 
معرفی محصول باید استانداردها رعایت شود.علاوه بر کدینگ کالا، کدگذاری سایر 
موجودیت های زنجیره تامین بر اساس استانداردها برای تبادلات و تراکنش های مالی 
اهمیت ویژه ای دارد. استانداردهای شناسایی منحصربه فردی برای هر یک از این 
موجودیت ها مانند موقعیت های مکانی، اشخاص حقیقی یا حقوقی، دارایی ها اسناد 
و غیره در سطح بین الملل ایجاد شده است. استفاده از این کدها در تجارت می تواند 
زبان مشترکی برای طرف های تجاری ایجاد کرده و هزینه های ثبت دوباره اطلاعات 
را کاهش دهد.کدگذاری جزیره ای فقط برای جامعه محدودی از یک کسب  وکار قابل 
 فهم است و سایر اعضای زنجیره برای استفاده از اطلاعات یک موجودیت در فرآیندهای 
کسب  وکار خود نیاز به کدگذاری دوباره آن خواهد داشت. این موضوع علاوه بر ایجاد 
هزینه و زمان موجب ضعف در شفافیت و ردیابی و رهگیری می شود.درحالی که 
بیشتر سازمان های قانونگذار در کشورهای پیشرفته جهان قوانین سفت و سختی برای 
جلوگیری از ورود کالای جعلی، تقلبی و قاچاق به زنجیره تامین وضع کرده و از 
این استانداردها به عنوان زیرساخت استفاده کرده اند، برخی سازمان ها و شرکت ها 
همچنان از ایجاد زیرساخت منطبق بر استانداردهای جهانی غافل بوده و چاره کار 
را فقط در وضع قوانین دنبال می  کنند یا به توسعه کدگذاری های جزیره ای دامن 
می زنند. این موضوع زیان غیرقابل جبرانی برای مدیریت زنجیره کالا در کشور برای 
دولت به همراه دارد.یکی از مهمترین استانداردها برای ایجاد زبان مشترک و تسهیل 
تجارت در سطح بین المللی استانداردهای جی.اس1 است که در بیش از 150 کشور 
جهان در حال استفاده بوده و روزبه روز بر وسعت کاربرد آن اضافه می شود.سازمان ملل، 
سازمان جهانی تجارت )دبلیو.تی.او(، سازمان جهانی گمرک )دبلیو.سی.او( و اتحادیه 
جهانی پست )یو.پی.یو( از همکاران سازمان جهانی جی. اس1 برای تسهیل تجارت و 

ایجاد زبان مشترک در کسب وکارهای الکترونیکی به شمار می روند.

دبیر شورایعالی امنیت ملی: 

فساد درونی و گسترده 
رژیم صهیونیستی را نابود می کند 

دبیر شورایعالی امنیت ملی گفت: آنچه موجب نابودی رژیم صهیونیستی خواهد شد، 
فساد درونی و گسترده سران آن، بیداری ملت ها و هشیاری نسبت به توطئه ها و ظلم 

هایی است که این رژیم کودک کش در حق بشریت مرتکب شده است. 
علی شمخانی ظهر دیروزدر دیدار محمود الزهار از رهبران برجسته و رییس فراکسیون 
حماس گفت: مهمترین اولویت جهان اسلام حمایت از آرمان فلسطین و آزادی قدس 
شریف است و هرگونه اقدامی که موجب ایجاد انحراف در مسیر مبارزه با رژیم صهیونیستی 
به عنوان اصلی ترین تهدید جهان اسلام گردد خیانت به مسلمانان جهان تلقی می شود.

محمد جواد ظریف: 

حمایت از فلسطین سیاست 
مبنایی جمهوری اسلامی است 

وزیر امور خارجه حمایت از فلسطین را یکی از سیاست های مبنایی جمهوری اسلامی 
عنوان کرد و گفت: متاسفانه امروز برخورد با مقاومت از درون جهان اسلام صورت می 
گیرد. محمود الزهار رئیس و دیگر اعضای فراکسیون حماس در مجلس فلسطی با محمد 
جواد ظریف وزیر امور خارجه دیدار و درباره آخرین تحولات فلسطین مورد بحث و تبادل 
نظر کردند.وزیر امور خارجه در این دیدار با بیان اینکه جهان  اسلام باید به رغم برخی 
اختلافات حول محور حمایت از فلسطین گردهم آیند تا جلوی سوء استفاده ها گرفته 
شود افزود: متاسفانه امروز برخورد با مقاومت از درون جهان اسلام صورت می گیرد و این 
فشارها بر همه کشورها و جریانات اسلامی هم وجود دارد. ظریف تصریح کرد: حمایت از 
فلسطین یکی از سیاست های مبنایی جمهوری اسلامی است و امیدواریم برخی دولت 
های اسلامی که به حمایت صهیونیست ها و آمریکا دل بسته اند به جهان اسلام بازگردند 

و بدانند صهیونیست ها دوست و شریک مطمئنی برای هیچ کس نیستند.

فرمانده معظم کل قوا در دیدار فرماندهان نیروی انتظامی:

کاری کنید نیروی انتظامی نزد مردم 
مقتدر، عادل و هوشیار باشد 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان نیروی انتظامی تأکید کردند: باید 
به نحوی عمل کنید که برداشت مردم از نیروی انتظامی یک نیروی مقتدر، عادل و 

هوشیار باشد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهر روزیکشنبه  در دیدار فرماندهان و مسئولان نیروی 
انتظامی با تشکر از تلاشهای حافظان نظم و امنیت، این نیرو را در معرض نگاه و قضاوت 
عمومی دانستند و تأکید کردند: باید به نحوی عمل کنید که برداشت مردم از نیروی 
انتظامی یک نیروی مقتدر، عادل و هوشیار باشد.فرمانده کل قوا، لازمه رسیدن نیروی 
انتظامی به جایگاهی در تراز انقلاب و نظام اسلامی را پیشرفت بدون توقف خواندند و 
افزودند: بخشهای مختلف نیروی انتظامی از جمله کلانتری ها، پاسگاهها و گشت های 
انتظامی در پیش چشم مردم قرار دارد، و قضاوت درباره عملکرد نیروی انتظامی به 

مجموعه نیروهای مسلح و نظام اسلامی تعمیم پیدا می کند.
ایشان با اشاره به پیشرفت های خوب نیروی انتظامی از جمله بهبود رفتار با مردم و 
مراجعان در مراکز انتظامی نسبت به گذشته، بر لزوم استمرار پیشرفت ها تأکید کردند و 
افزودند: عملکرد نیروی انتظامی باید عاقلانه، مدبرانه و برای مردم کاملًا اطمینان بخش و 

اعتمادآفرین باشد.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی گفت: 
سربازان جان برکف ملت ایران در نیروی انتظامی با روحیه انقلابی، مدیریت جهادی، تفکر 
بسیجی و با عزم و اراده راسخ برای حفظ امنیت و آرامش کشور و پاسداری از ارزشها 
تلاش کرده و حافظان جان و مال و ناموس مردم و اقتدار نظام جمهوری اسلامی هستند.

در این دیدار نماز ظهر و عصر به امامت رهبر انقلاب اسلامی اقامه شد.

ریس شورای شهر تهران:

برخی قراردادهای پژوهشی 
برای پولشویی استفاده می شود 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران گفت: بخشی از پژوهش های انجام شده کیفیت 
علمی کافی ندارند و از برخی قراردادهای پژوهشی نیز برای پولشویی و انتقال اعتبارات 

مالی استفاده می شود که بخش قابل توجهی از محتوا، کپی از منابع مختلف است. 
محسن هاشمی روز یکشنبه در یکصد و نهمین جلسه علنی شورای پنجم شهر تهران 
به بیان برخی آسیب های حوزه پژوهش پرداخت و افزود: برخی از پژوهش های انجام 
شده در خصوص پایتخت مساله محور نیستند و این نوع پژوهش ها بیشتر برای حل 
یک مساله یا معضل شهر انجام نمی شود و بخشی از آنها کیفیت علمی کافی نیز ندارند.

وی ادامه داد: همچنین نظام فراخوان پژوهشی ما دچار تبعیض و رانت است و طرح 
های پژوهشی به صورت منصفانه و مبتنی بر شایسته سالاری بین پژوهشگران توزیع 
نمی شود؛ بخشی از جامعه علمی و توانمند ما نیز در حوزه پژوهش با بی توجهی روبه 
روهستند.رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه امروز شاهد دو گونه پژوهش 
انحرافی و بیجا در سازمان ها هستیم اظهارداشت: نخست، پژوهش برای توجیه و تئوریزه 
کردن تصمیم های گرفته شده و نوع دوم پژوهش برای کنترل پیامدها و نتایج پیش 
بینی نشده تصمیم است که این نوع پژوهش را پساتصمیم می نامیم.وی خاطرنشان کرد: 
به هر اندازه بتوانیم در پژوهش از مرتبه پساتصمیم به پیشاتصمیم حرکت کنیم، بهره 
وری و اثربخشی بالاتری را در مدیریت خواهیم داشت.به گفته هاشمی، وحدت رویه و 
مکانیزم شفاف در حوزه اجرای طرح های پژوهشی مدیریت شهری وجود ندارد و در این 
زمینه دچار پراکندگی، موازی کاری و ناکارآمدی هستیم.وی تصریح کرد: اگر وجود این 
مشکلات پژوهش را بپذیریم باید درباره ایجاد ساختار پژوهشی کارآمد، منصفانه، رقابتی 
ومساله محور در مدیریت شهری با استفاده از ظرفیت ها و سیستم موجود بیاندیشیم.

هاشمی با بیان اینکه مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهر تهران )وابسته به شهرداری( برای 
ساماندهی و مدیریت فعالیت های پژوهشی تاسیس شده است که تاکنون پژوهش های 
فراوانی را به انجام رسانده است گفت: اعضای شورا قبل از تصمیم گیری و تدوین طرح ها 

و بررسی لوایح از این مطالعات و پژوهش ها استفاده کنند.

فرمانده نیروی انتظامی:

مبلغی از پول جریمه ها 
به حساب پلیس واریز نمی شود

فرمانده نیروی انتظامی گفت:در آمد حاصل ازجرایم راهنمایی و رانندگی به خزانه 
دولت واریز می شود و هیچ مبلغی از این موضوع به حساب نیروی انتظامی واریز نمی 

شود.
سردار حسین اشتری در حاشیه برگزاری گردهمایی سراسری فرماندهان، روسا و 
معاونان ناجا ) سومین نشست تخصصی و فصلی سال 97( و در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به سوالی در خصوص اخبار منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر جبران کسری 
بودجه ناجا با افزایش نرخ جرایم راهنمایی و رانندگی، اظهار کرد: براساس مصوبه مجلس 
شورای اسلامی، هیئت وزیران و مطابق تورم، هر سه سال یکبار موضوع تعیین نرخ جرایم 
راهنمایی و رانندگی بررسی و ابلاغ می شود.وی افزود: هر زمانی که هیئت وزیران نرخ 
مصوب را اعلام کنند، موضوع اجرایی می شود، اما با این تفاسیر و توضیحات باید بگویم در 
آمد حاصل ازجرایم راهنمایی و رانندگی به خزانه دولت واریز می شود و هیچ مبلغی از این 
موضوع به حساب نیروی انتظامی واریز نمی شود.وی یادآور شد: بودجه و نیازمندی های 
نیروی انتظامی از طریق پیگیری دولت محقق می شود که باید بگویم موضوع کسری 
بودجه، بحث درستی است اما ارتباطی با افزایش نرخ جرایم رانندگی ندارد.سردار اشتری 
تأکید کرد: خواست و انتظار ما این است که اساسا تخلفی صورت نگیرد که جریمه ای را 
در پی داشته باشد یا از سوی همکاران ما اعمال قانون صورت پذیرد، ان شاء الله با همکاری 
مردم و توجه رانندگان عزیز به مقررات راهنمایی و رانندگی شاهد کمترین تخلفات باشیم

عبدالله ناصری: 

اظهارات کدخدایی درباره نظارت 
حداقلی شورای نگهبان، فرار رو به جلوست 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب می گوید که درحال حاضر سخنگوی شورای نگهبان 
برای اینکه از فضای شکل گرفته علیه نماینده سراوان عقب نیفتند، فرار به جلو کرده 
 است و گفته که مجلس کارآمد، نیازمند سازوکار شایسته گزینی است و شورای نگهبان 

نظارت حداقلی دارد. 
عبدالله ناصری، در گفت وگو با ایرناپلاس در واکنش به اظهارات عباسعلی کدخدایی، 
سخنگوی شورای نگهبان مبنی بر اینکه »مجلس کارآمد، نیازمند سازوکار شایسته گزینی 
است«، می گوید: به  نظر من، در حال حاضر سخنگوی شورای نگهبان برای اینکه از فضای 

شکل گرفته علیه نماینده مردم سراوان عقب نیفتد، فرار به جلو کرده  است.
ناصری درباره اینکه برخی معتقدند نحوه نظارت شورای نگهبان باعث شده نمایندگانی 
با ویژگی های رفتاری نامناسب به مجلس راه پیدا کنند، توضیح می دهد: این موضوع 
پیش آمده درباره نماینده سراوان که به کارمند گمرک توهین کرده، ارتباطی با شورای 
نگهبان ندارد. شورای نگهبان با نظارت استصوابی خود به اندازه کافی آسیب زا بوده و 
هیچ وقت مسائلی مانند رفتار نمایندگان را در دستور کار خود قرار نداده است. تجربه کاری 
شورای نگهبان درباره دورانی که نظارت استصوابی در دستور کارش قرار گرفته است،  
نشان می دهد بیشتر مسائل و نظارت شورای نگهبان در حوزه های سیاسی و عقیدتی 

بوده و هست.
وی در ادامه می افزاید: ما در مجلس چهارم شورای اسلامی مکرر شاهد بودیم افرادی 
تأیید صلاحیت و وارد مجلس شدند که پرونده های مهم قضایی و امنیتی داشتند. بنابراین 
برداشت من این است که آقای کدخدایی برای آن که از این فضا عقب نیفتد اظهار کردند 

که مجلس نیازمند شایسته  گزینی است و شورای نگهبان نظارت حداقلی دارد.
ناصری می افزاید: الان در دنیای جدید ارتباطات و فضای مجازی، به گونه ای است 
که هرکسی پا در معرکه قدرت می گذارد باید در اتاق شیشه ای قرار بگیرد. به باور 
من این نماینده و نمایندگان دیگر باید آن چنان مورد نقد و عتاب قرار بگیرد که برای 
مجلس آینده، مردم سراوان و مردم هر نقطه دیگری، تأمل بیشتری برای انتخاب 

نمایندگان خود بکنند.

یک عضو مجمع محققین و مدرسین 
حوزه علمیه قم گفت: با وجود مشکلات 
نظام  حفظ  خواهان  مردم  اقتصادی، 
هستند، اما نظام هم باید به مشکلات 

اقتصادی مردم رسیدگی کند. 
حجت الاسلام و المسلمین محمدتقی 
فاضل میبدی با اشاره به اینکه ملت ایران 
ملت استقلال طلبی است و همواره مقابل 
و چه  کشور  داخل  در  زور چه  و  ظلم 
خارج از کشور قد خم نکرده است، اظهار 
کرد: مردم در مقابل مشکلات اقتصادی 
مقاومت می کنند، اما اگر این مشکلات 
استمرار یافته و بیشتر شود ممکن است 
که مقاومت مردم هم تمام شود. در حال 
حاضر فشارهای اقتصادی بسیار زیاد است 
که بخشی از آن به دلیل تحریم هاست، 
ولی بخش مهمتر آن به دلیل عملکردهای 

داخلی است.
از شرایط  مردم  ادامه گفت:  در  وی 
اعتراض  چون  اما  هستند  ناراضی 
بگوییم  که  نمی شود  دلیل  نمی کنند، 
آنها از وضع موجود راضی هستند. مردم 
می خواهند نظام حفظ شود، اما نظام هم 
باید به مشکلات اقتصادی مردم رسیدگی 
کند. اینکه مردم به خیابان ها نمی آیند به 

معنای رضایت از وضع موجود نیست.
* باید اصلاحات اقتصادی، قضایی 

و سیاسی در کشور انجام شود 
این فعال سیاسی با اشاره به اینکه باید 
اصلاحات در زمینه اقتصادی، قضایی و 
سیاسی در کشور انجام شود، خاطرنشان 
کرد: اگر این اصلاحات انجام نشود، ممکن 
است فشارهای اقتصادی بیشتری به مردم 
تحمیل شود. در حال حاضر دنیا با اقدام 
ترامپ در خروج از برجام و تحریم های 

اقتصادی علیه ما همراهی نکرد؛ بنابراین ما 
باید از این فرصت به خوبی استفاده کنیم. 
حاکمیت باید مشکلات اقتصادی مردم را 
کاهش داده و با سوءاستفاده کنندگان از 
این شرایط اقتصادی برخورد کند. صدا 
و سیما در حل مشکلات باید با دولت 
همکاری کند و در حوزه سیاست خارجی 
باید در مقابل آمریکا، کشورهای اروپایی، 
چین، روسیه و کشورهای منطقه را با خود 
خارجی  متاسفانه سیاست  کرد.  همراه 
فقط دست دولت نیست و موازی کاری 

هم در آن انجام می شود.
* رسانه ملی در رقابت با دولت 

است 
فاضل میبدی در گفت وگو با ایسنا، 
همچنین با اشاره به جنگ رسانه ای و 
روانی دشمن بیان کرد: سیستم تبلیغاتی 
کشور ضعیف است. هم دولت سیستم 
نظر  به  هم  و  ندارد  مناسبی  تبلیغاتی 
می رسد که رسانه ملی در رقابت با دولت 
است. یکی از مشکلات ما این است که 
اعتماد مردم به رسانه های داخلی به ویژه 

رسانه ملی کم شده است؛ بنابراین آنها به 
رسانه های خارجی توجه می کنند.

وی در ادامه چنین ابراز عقیده کرد: 
در  مردم  ذهن  هدایت  حاضر  حال  در 
مقابل  در  که  است  رسانه هایی  اختیار 
نظام هستند. برای افزایش اعتماد مردم 
به رسانه ها از جمله رسانه ملی، سیستم 
رسانه ما باید در جهت واقعیات جامعه 
حرکت کرده و با دولت هماهنگ باشد 
تا اقدامات رسانه ای دشمن خنثی شود. 
رسانه های دشمن قوی بوده و در همه 

منازل ما نفوذ کرده و اثرگذار هستند.
* باید  اطلاعات درست و دقیق به 

مردم داده شود
این عضو مجمع محققین و مدرسین 
حوزه علمیه قم ادامه داد: اگر اتفاقی در 
کشور رخ دهد، صدا و سیما به آن اتفاقات 
نمی پردازد مثل اعتراض کارگران نیشکر یا 
فولاد اهواز،  اما رسانه های فارسی زبان که 
از خارج از کشور هدایت می شوند به این 
اتفاقات رسیدگی کرده و آنها را پوشش 
به  مردم  دلیل هم  به همین  می دهند 

سمت آن رسانه ها گرایش پیدا می کنند. 
معتقدم باید در سیاستگذاری رسانه ای 
کشور هم اصلاحات اساسی انجام شود 
به گونه ای که واقعیات کشور در رسانه ها 
بازگو شده و اطلاعات درست و دقیقی 
آنچه  به طور مثال  به مردم داده شود. 
رسانه ملی درباره بازار شب یلدا منتشر 
کرد با واقعیات جامعه متفاوت بود و وقتی 
مردم این تفاوت را ببینند از رسانه فاصله 
می گیرند.وی خاطرنشان کرد: ما به یک 
رویکرد  در  واقعی  معنای  به  اصلاحات 
سیاسی، اقتصادی، رسانه ای و اجتماعی 
نیازمندیم. اگر واقعیات جامعه به درستی 
منعکس نشود، بی اعتمادی مردم بیشتر 
این شرایط ممکن است  و در  می شود 
مشکلات اقتصادی ضربه خود را وارد کند. 
ما علاوه بر اصلاحات، به وفاق ملی و تغییر 
رویکردهای خود در حوزه سیاست های 
خارجی نیازمندیم. ما شعار وحدت جهان 
اسلام سر داده ایم و باید کاری کنیم که 
این شعار محقق شود نه اینکه به خاطر 
کشورهای  نهادها،  برخی  بد  عملکرد 
منطقه و کشورهایی که همسو با آمریکا 
نیستند را از دست بدهیم.وی در پایان 
خاطرنشان کرد:  نباید بابت اینکه مردم 
در مقابل فشارهای ترامپ مقاومت کردند، 
مشکلات اقتصادی را از یاد ببریم. درست 
است که مردم در مقابل ظلم مقاومت 
در  اساسی  اصلاحات  گر  اما  می کنند، 
کشور انجام نشود و اعتماد مردم بیشتر 
نشود، ممکن است مقاومت مردم بشکند. 
درست است که کشور تحریم شده است 
اما 60 درصد مشکلات ما ریشه در داخل 
کشور دارد و فقط 40 درصد آن مربوط به 

تحریم هاست.

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: با قاطعیت عرض می کنم که ۸0 درصد 
استیضاح های وزرا در راستای منافع ملی و حقوق مردم نیست. 

جواد آرین منش در پاسخ به سوالی در خصوص حجم بالای سوال و استیضاح از وزرا 
و وجود شائبه شخصی بودن استفاده از این ابزار نظارتی گفت: با قاطعیت عرض می کنم 
که ۸0 درصد استیضاح های وزرا در راستای منافع ملی و حقوق مردم نیست. عموما 
تجربه دو دوره نمایندگی بنده در دوره های هفتم و هشتم مجلس شورای اسلامی بیانگر 
این است که بسیاری از این استیضاح ها در واقع نوعی مطالبات محلی و منطقه ای است. 
یعنی نماینده ای خواسته اش را با وزیر در میان می گذارد و وقتی این خواسته از سوی وزیر 
قانونی و مشروع تشخیص داده نمی شود، شاهد کلید خوردن استیضاح آن وزیر هستیم 
که متاسفانه این آفت در مجلس ما وجود دارد. وی ادامه داد: نمونه و مصداق این قضیه 
را بنده در نزدیک به 50 هزار پروژه نیمه تمامی می دانم که روی دست دولت مانده و 
قادر به تکمیل آنها نیست. چراکه نماینده ای اصرار کرده تا پروژه ای در دوره نمایندگی 
وی در حوزه انتخاباتی او آغاز شود و وزیر مجبور شده به نماینده باج دهد و در نتیجه این 
حجم بالا از پروژه های نیمه تمام به وجود آمده است. وی در رابطه با راهکار جلوگیری از 
این میزان اتلاف انرژی،  زمان و سرمایه کشور نیز گفت:  راهکار این موضوع وجدان بیدار 
نمایندگان و ترجیح منافع ملی بر مصالح شخصی، گروهی و جناحی بوده و این به معنی 
تحقق سوگندی است که نمایندگان در شروع کار خود خورده اند. بنده معتقد هستم 
اگر سوگندی که از سوی نمایندگان مطرح می شود، عملیاتی شده بود با صدها مشکل 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی در کشور مواجه نبودیم.آرین منش در واکنش به اقدامات 

اخیر برخی نمایندگان مجلس از جمله نماینده سراوان گفت: ما در ارتباط با نظارت بر 
عملکرد نمایندگان دچار خلاء قانونی نیستیم و در این زمینه قانونی وجود دارد و آن 
قانون عبارت از این است که در سال هشتاد ونه، 55 نفر از نمایندگان طرحی را مبنی 
بر نظارت بر عملکرد نمایندگان تهیه و به مجلس ارائه کردند که اگرچه بحث برانگیز بود 
و با رفت و برگشت های طولانی شورای نگهبان مواجه شد اما نهایتا در مهرماه سال 90 
به تصویب نمایندگان رسید و با رفع ایرادات مجدد شورای نگهبان نهایتا در اردیبهشت 
سال 91،  قانون نظارت مجلس بر رفتار نمایندگان با 146 رای موافق ،  41 رای مخالف 
و 1۸ رای ممتنع به تصویب نمایندگان رسید.وی افزود: این قانون 11 ماده دارد که در 
آن نکات مهمی ذکر شده و یک سازوکار نظارتی بر عملکرد نمایندگان دیده شده است. 
چرا که نمایندگان براساس اصل ۸6 قانون اساسی از مصونیت قانونی برخوردار هستند و 
همین طور ماده 75 آیین نامه مجلس به استقلال نمایندگان و مصونیت آنها تاکید کرده 
است؛ اما ضمن در نظر گرفتن این نکات یعنی استقلال و مصونیت، رسیدگی به اعمالی 
مثل اعمال خلاف امنیت ملی مورد توجه قرار گرفته که هیاتی تحت عنوان »هیات 
نظارت بر عملکرد نمایندگان« متشکل از هفت نفر از نمایندگان مجلس آن را شکل 
می دهند و به تخلفات رسیدگی می کنند. نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی گفت: در 
این بین مواردی احتیاج به رسیدگی قانونی دارد و اگر دستگاه قضا می خواهد نماینده ای 
را احضار کند ابتدا باید در این شورا مورد بررسی قرار بگیرد و در صورتیکه این هیات 
مجوز داد، قوه قضائیه باید رسیدگی به موضوعاتی را که مجلس ضروری می داند، خارج از 
نوبت و در یک دادگاه ویژه که مشابه دادگاه ویژه روحانیت است، مورد بررسی قرار دهد. 

حجت الاسلام و المسلمین فاضل میبدی:

عدم اعتراض مردم به معنای رضایت از وضع موجود نیست

جواد آرین منش :

۸۰ درصد استیضاح ها در راستای منافع ملی و حقوق مردم نیست

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

معاون رئیس جمهور در امور زنان و بانوان با بیان 
اینکه اختلال ارتباطی به عنوان یکی از معضلات اصلی 
خانواده های ایرانی رو به افزایش است، گفت: در حالی که 
باید در یک خانواده ارتباطات قوی عاطفی و منطقی برقرار 

شود اما میزان گفتگوها در خانواده ها کاهش یافته است.
معصومه ابتکار در نشست با احزاب سیاسی که حول 
محور خانواده  شنبه شب گذشته در اهواز برگزار شد، با 
اشاره به شرایط اجتماعی و اقتصادی کشور اظهار کرد: 
 ، و سیاست های مشخص  برنامه ها  با  دوازدهم  دولت 
بحث های سیاسی و اجتماعی کار را آغاز کرد اما متاسفانه 
رویکرد خصمانه آمریکا و خروج از برجام، شرایط سخت 
اقتصادی را به ما تحمیل کرد. از طرف دیگر با ایجاد جنگ 
روانی و اقتصادی، سعی کردند اقتصاد ما را به زمین بزنند 
و قطعا این مسائل، آسیب های زیادی به جامعه و آحاد 
افرادی که برای جامعه تلاش می کنند، در پی داشته 
مشکلات  به  رسیدگی  دولت  کرد:  تصریح  وی  است. 
معیشتی و مرتبط با اشتغال و وضعیت اقتصادی را اولویت 
خود قرار داده است تا کمترین آسیب به مردم وارد شود.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان 
اینکه دولت هدفگذاری مهمی در بحث های اجتماعی 
دارد، گفت: توانبخشی خانواده به عنوان یک نهاد جامعه 
جزو  است،  نهاد  این  از  جامعه  آحاد  نمو  و  رشد  که 

برنامه های دولت است.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان 

اینکه دولت برای هر کدام از آسیب ها راهکاری دارد، 
عنوان کرد: مطالعه مساله یابی در 31 استان کشور انجام 
شده است و تقریبا در همه جا موضوع اختلال ارتباطی به 
عنوان یکی از معضلات اصلی خانواده مطرح شده است که 

این مشکل رو به افزایش است.
ابتکاربااشاره به کاهش  میزان گفتگو در خانواده ها 
گفت: میزان گفتگو در خانواده از دو ساعت در 10 سال 
پیش، به 20 دقیقه در حال حاضر رسیده است. همچنین 
تعداد کلماتی که بین یک خانواده چهار نفره ایرانی رد و 
بدل می شود از 1500 کلمه به کمتر از 500 کلمه کاهش 

یافته است.
وی بیان کرد: ممکن است عوامل مختلفی از جمله 
مشکلات اقتصادی و یا استفاده از شبکه های اجتماعی 
در زمینه اختلال ارتباطی تاثیرگذار باشند. در حال حاضر 
اعضای خانواده کنار هم هستند اما از طریق شبکه های 
اجتماعی با یکدیگر ارتباط برقرار می کنند.معاون رئیس 
جمهور در امور زنان و خانواده تصریح کرد: عدم داشتن 
ارتباط در حال آسیب وارد کردن به خانواده ها است؛ این 
اختلال ارتباطی به سوءتفاهم و عدم مفاهمه بین نسلی 
و احساس تنهایی منجر می شود. همچنین این مساله 

موجب می شود به سالمندان بها داده نشود.
ابتکار موضوع اختلال ارتباطی را تنها مرتبط به ایران 
ندانست و گفت: بسیاری از مطالعات نشان داده اند که 
اختلال ارتباطی یک آسیب اصلی و جدی در خانواده ها 

محسوب می شود.ابتکار تصریح کرد: در کشور ما نیز 
بسیاری از مطالعات به این موضوع اشاره دارند. بنابراین 
ارتباطی در خانواده ها توجه نشود، در  به اختلال  اگر 
خانواده گسل هایی ایجاد می شود که در اثر آن، قدرت 

حمایت کنندگی خود را از دست می دهند.
وی با اشاره به اجرای اولین مرحله طرح ملی گفتگوی 
خانواده گفت: در این طرح بنا است به آسیب هایی که در 
بحث اختلال ارتباطی به هر خانواده وارد می شود، توجه 
شود. قرار است در هر استان، این موارد را شناسایی کرده 
و برای هر استان دستورالعملی طبق ضرورت ها و با نگاه 
علمی داشته باشیم و به نقشه راهی برسیم تا مهارت های 

ارتباطی خانواده تقویت شود.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده بیان کرد: 
مشارکت احزابی که در موضوعات اجتماعی و فرهنگی 
احساس تعلق و مسئولیت دارند و همچینین دانشگاهیان 
در زمینه کمک رسان ما است. دولت نیز از این طرح 
حمایت می کند و امیدواریم با حمایت این تشکل ها، 
احزاب و استاندار خوزستان بتوانیم لکنت زبان، خشونت و 

سوءتفاهم ها در خانواده را کاهش دهیم.
ابتکار ادامه داد: اختلال ارتباطی باید از دبستان مورد 
توجه قرار بگیرد که این کار آغاز شده است. در این زمینه 
با وزارت آموزش و پرورش موافقت نامه ای امضا شده است. 
همچنین با وزارت علوم موافقت نامه ای در این زمینه 

منعقد شده است.

معصومه  ابتکار:

اختلال ارتباطی در خانواده های ایرانی رو به افزایش است

دبیرکل حزب اراده ملت ایران مصالح 
اصلی جریان  اولویت  را  ملی  منافع  و 
اصلاح طلبی در کشور دانست و گفت: 
انتقادها به معنای جدایی اصلاح طلبان 

از دولت نیست. 
»احمد حکیمی پور« با بیان این که 
اختلاف نظر و نقد همواره یک فرصت 
است نه تهدید، اظهار داشت: اگر چه 
اصلاح طلبان از عملکرد برخی از بخش 
های دولت انتقاد دارند و نظرات خود 
را نیز بیان می کنند، اما این نظرها به 
معنای خالی کردن پشت دولت و کنار 
حزب  نیست.دبیرکل  دولت  گذاشتن 
اراده ملت ایران تاکید کرد: نباید بیان 
انتقاد و نظرات مختلف اصلاح طلبان را 
به منزله جدایی آنها از دولت تلقی کرد 
و همچنین از آن طرف نباید با طرح 

مخالفان  دست  به  بهانه  خام،  نظرات 
دولت و مخالفان اصلاح طلبان داد.

می  دفاع  بد  دولت  از  برخی   *
کنند

حکیمی پور توصیه کرد: دامن زدن 
به این تفکر که دولت نیازی به نیروهای 
سیاسی و اجتماعی ندارد و خودبنیاد 
است و هر توان و هر سبدی از آرا که 
دارد متعلق به خودش است،خوب نبوده 

و حساسیت برانگیز است.
دبیرکل حزب اراده ملت ایران افزود: 
در فضای سیاسی و اجتماعی کشور نیز 
القا شود که دولت در  این طور  نباید 
جهت حذف احزاب و گروه های حامی 

خود حرکت می کند.
این فعال اصلاح طلب با تاکید بر 
دو  باید  اظهارنظرها  در  مراعات  اینکه 

بد  دولت  از  برخی  افزود:  باشد،  طرفه 
دفاع می کنند و با یک سری از اظهار 
نظرها باعث می شوند عملا جریان های 
مخالف دولت و مخالف اصلاح طلبان 

سوء استفاده کنند. 
اولویت  منافع ملی  و  * مصالح 

اصلی اصلاح طلبان است
همواره  داشت:  اظهار  پور  حکیمی 
طلبی  اصلاح  جریان  اصلی  اولویت 
مصالح و منافع ملی است؛ اصلاح طلبان 
در سپهر سیاسی کشور، بحث جریان 
و منافع حزبی خود و جبهه ای ندارند؛ 
و علیرغم انتقاد، کمک می کنند دولت 
موفق عمل کرده، به اهداف ترسیمی 
نظام برسد و در عین حال کشور را نیز 
خوب اداره کند.وی تصریح کرد: اصلاح 
طلبان هرگز بدنبال این نیستند که ساز 

خودشان را بزنند، بلکه مسائل و مصالح 
کشور برایشان مهم است؛ اساسا همراهی 
اصلاح  تز  کشور  پیشرفت  به  وکمک 

طلبی است.
درباره  ملت  اراده  حزب  دبیرکل 
از سال  آرایش سیاسی اصلاح طلبان 
آرایش  گفت:  نیز   1400 تا   139۸
انتخابات  زمان  در  کشور  سیاسی 
مجلس شورای اسلامی مشخص می 
شود؛ انتخابات مجلس، آزمون و محکی 
سیاسی است که روشن می کند آرایش 
سیاسی کشور به چه صورتی خواهد بود.

و  سال 1400  تا  اینکه  گفت:  وی 
آینده چه  ریاست جمهوری  انتخابات 
اتفاقی خواهد افتاد، و آرایش سیاسی 
کشور چگونه می شود از زمان انتخابات 

مجلس یازدهم، مشخص می شود.

احمد حکیمی پور :

اصلاح طلبان از دولت جدا نیستند 

یک استاد دانشگاه گفت: همه ما ممکن است عصبانی 
شویم و یک زمانی حرفی بزنیم؛ این که بعدا فرد حاضر 
نشود از مردم عذرخواهی کند، بد است و وظیفه اخلاقی 
خود را به عنوان مدیر، مسئول یا عضوی از جامع ایفا 

نکرده است.
صادق زیبا کلام در ارتباط با این سوال که وظیفه 
اخلاقی مسئولین نسبت به مردم چیست؟ با اشاره به 
ویدیوهای منتشر شده از هتاکی تعدادی از مسئولین 
طی روزهای اخیر ، اظهار کرد: همه ما انسان هستیم، 
جایزالخطا هستیم ، ممکن است عصبانی شویم و یک 

زمانی حرفی بزنیم که دوست نداریم.وی ادامه داد: این 
اتفاق ها برای همه ما می افتد؛ اما چیزی که تاسف آور است 
، این است که که ما وقتی مرتکب خطایی می شویم و 
می دانیم خطایی کردیم نخواهیم آن را بپذیریم.وی گفت: 
وقتی در مقابل خطا سعی کنیم آن را توجیح و رفع و 
رجوع کنیم یا بگوییم شیطنت کردند و بد عکس گرفتند 
و بد فیلم برداری کردند یا حرفم را تحریف کردند، به نظر 
من بدتر از خطا کردن است.این فعال سیاسی اصلاح طلب 
افزود: جسارت عذرخواهی نکردن از مردم بزرگ ترین 
اشتباه است. این خطا خیلی بدتر از این است که فردی 

عصبانی شود و حرفی بگوید، اما اشتباهش را بپذیرد.وی 
گفت: این که بعدا فرد حاضر نشود از مردم عذرخواهی 
کند ، بد است و وظیفه اخلاقی خود را به عنوان مدیر ، 
مسئول یا عضوی از جامعه ایفا نکرده است، کاری ندارد، 
فرد باید قبول کند، اشتباه کرده و پیش مردم هم بگوید 
عذرخواهی می کنم. این که آن فرد آسمان و ریسمان را به 
هم ببافد و اصرار کند که شانتاژ و دروغ و فریب بوده است، 
 درد آور و عذاب آور است و مردم را چند برابر عصبانی می 
کند. عذرخواهی نکردن مسئولین از مردم در مواقعی که 

اشتباهی انجام می دهند ،  غم انگیز است .

زیبا کلام: 

جسارت عذرخواهی نکردن از مردم بزرگ ترین اشتباه است

علی زمانیان
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اقتصادی

بسیاری از جوانان برای استقلال مالی و تامین بخشی از 
هزینه های خانوار به حداقل های کاری رضایت می دهند اما 
»غیرمجاز«هایی وجود دارد که به بهانه معرفی فرصت شغلی 
با تحمیل هزینه گزاف به کارجویان گاهی بستر سوءاستفاده 

مالی و اخلاقی از آنان را مهیا می کند. 
مالی و اخلاقی غیرقابل جبران اقدام های برخی مرکزهای 
عرصه  در  »غیرمجاز«ها  حضور  با  مقابله  غیرمجاز  کاریابی 

کاریابی را ضروری می کند.
پیش از اینکه به بررسی اقدامات مقابله ای با کاریابی های 
غیرمجاز بپردازیم این پرسش مطرح می شود که در کشور 
چه تعداد کاریابی غیرمجاز داریم و جوانان چگونه می توانند 

مجازها را از غیرمجازها تشخیص دهند.
* غیرمجازها 10 تا 20 برابر مجازها

رییس هیات مدیره کانون کاریابی های کشور به ایرنا می 
گوید: تعداد واحدهای کاریابی غیرمجاز 10 تا 20 برابر بیشتر 

از واحدهی کاریابی مجاز است.
بابک هاشمی پور ادامه می دهد: در حال حاضر 800 واحد 
خارجی  مجاز  کاریابی  واحد  و 100  داخلی  مجاز  کاریابی 

داریم.
وی درباره اقدامات نظارتی و مقابله ای با فعالیت غیرمجازها 
می افزاید: پلیس فتا، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر 
بخش های نظارتی تاکنون نتوانسته اند با این پدیده مقابله 
کنند زیرا در قالب و پوشش های مختلف از جمله دفاتر خدمات 

نیروی انسانی و شرکت های تبلیغاتی فعالیت می کنند.
* ارائه اغراق آمیز آمار از غیرمجازها

رئیس هیات مدیره کانون کاریابی های کشور بر این باور 
است که تعداد کاریابی های غیرمجاز 10 تا 20 برابر بیشتر از 
واحدهای کاریابی دارای مجوز است اما مدیرکل هدایت نیروی 
کار و کاریابی های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی این آمار 
را اغراق آمیز دانسته و می گوید: بدون تردید اجازه فعالیت به 
کاریابی های فاقد مجوز نمی دهیم و این آمار نمی تواند صحت 

داشته باشد.
محمد اکبرنیا در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا می 
افزاید: به همه اداره های کار استانها تفویض اختیارات شده 
است؛ به همین دلیل نظارت بر عمکلرد این واحدها بیشتر و 

دقیق تر از گذشته انجام می شود.
زمینه  در  کاریابی  واحدهای  بگوید  کسی  اگر  افزود:  وی 
دریافت حق ثبت نام یا حق الزحمه پس از اشتغال یابی برای 
کارجویان تخلف می کنند می توانیم این امر را بپذیریم اما 
پذیرش این مساله که تعداد واحدهای کاریابی غیرمجاز 10 تا 

20 برابر بیشتر از مجوزدارهاست غیرممکن به نظر می رسد.
»اگر واحد کاریابی غیرمجازی وجود داشته باشد بلافاصله 

بعد از اطلاع آن را پلمب می کنیم«.
* فعالیت 70 درصد غیرمجازها در پایتخت

سوی  از  شده  ارائه  آمار  میان  معناداری  تفاوت  چند  هر 
مسئول بخش خصوص کارفرمایی ها و مسئول دولتی در این 
حوزه وجود دارد اما وجود غیرمجازها و لطماتی که به لحاظ 
اقتصادی و اجتماعی به جوانان وارد می کنند غیر قابل کتمان 
است.شاید اگر بدانیم توزیع کاریابی های غیرمجاز درکدام 
به  را  جوانان  بتوان  است  نحوی  چه  به  ها  استان  و  شهرها 
هوشیاری و دقت بیشتری در برخورد با کاریابی ها دعوت کرد.
رئیس هیات مدیره کانون کاریابی های کشور درباره توزیع 
کاریابی های غیرمجاز در کشور می گوید: 70 درصد کاریابی 
ای  فعال هستند که بخش عمده  تهران  در  های غیرمجاز 
از دلیل این امر ناشی از گستردگی شهر و تغییر بدون قانون 

کاربری ساختمان ها و نبود نظارت در این بخش است.
که  کند  می  توصیه  کار  جویای  جوانان  به  پور  هاشمی 
هوشیار باشند و تاکید می کند که کارجویان هنگام مراجعه به 

واحدهای کاریابی حتما پروانه کسب آنها را رویت کنند.
وی خاطرنشان می کند: یکی از مسایلی که باید کارجویان 
به آن توجه داشته باشند این است که به تاریخ مجوز واحدهای 
کاریابی دقت بیشتری داشته باشند زیرا بسیاری از این واحدها 

با مجوزهای فاقد اعتبار فعالیت می کنند.
براینکه  مبنی  ایرنا  خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  هاشمی 
می  شغل  صاحب  کاریابی  دفاتر  طریق  از  که  کارجویانی 
شوند بای چه میزان حق الزحمه به این دفاتر پرداخت کنند، 
خاطرنشان ساخت: طبق قانون حق الزحمه دفاتر کارجویی 
در سال جاری به ازای جذب نیروی کار جدید معادل نصف 
پایه حقوق است که امسال به رقمی حدود 580 هزار تومان 

می رسد.

وی درباره اینکه کاریابی ها به چه نحوی برای ضمانت لازم را 
از کارجویان برای اخذ حق الزحمه دریافت می کنند، تصریح 
می کند: از افرادی که بدین ترتیب صاحب شغل می شوند 
تضمین لازم اخذ می شود تا کاریابی ها بتوانند به حق الزحمه 

های خود برسند.
* جریمه 40 میلیون تومانی برای کاریابی های متخلف 

مدیرکل هدایت نیروی کار و کاریابی های وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی نیز درباره جغرافیای تخلفات کاریابی ها با رئیس 
هیات مدیره کانون کاریابی های کشور موافق است و می 
گوید: میزان تخلفات در کاریابی هایی شهرهای بزرگ به مراتب 
بیشتر از سایر شهرهاست اما تلاش داریم با تشدید نظارت ها 

آن را به حداقل برسانیم.
در  که  تخلفاتی  با  برخورد  نحوه  درباره  همچنین  اکبرنیا 
برای  جریمه  مقدار  کند:  می  شود،  می  انجام  ها  کاریابی 
واحدهای کاریابی در نوبت اول 5 میلیون تومان، تخلف در 
نوبت دوم 10 میلیون تومان و جریمه تخلف در نوبت سوم 40 
میلیون تومان است که البته میزان این جریمه ها هر سه سال 

افزایش پیدا می کند.
وی تصریح می کند: میزان جریمه ها بازدارنده است و این 
شیوه می تواند راهکاری برای مقابله با تخلفات کاریابی ها 

باشد.
* تضمینی برای امنیت شغلی کارجویان نداریم

بدون شک اگر افراد جویای کار به سلامت از مرحله کاریابی 
عبور کرده و در دام کاریابی های غیرمجاز نیفتند می توانند 
به جمع شاغلان جامعه پیوسته و برای آینده خود برنامه های 
گوناگونی بریزند و دراین مسیر تلاش کنند اما مهمترین شرط 
این است که شغلی که بابت پیدا کردن آن کلی هزینه کرده 
اند از یک ثبات نسبی برخوردار باشد و بتوانند حداقل یکسال 
به همکاری خود با موسسه و یا بنگاه تولیدی و اقتصادی که 
با آن همکاری خود را آغاز کرده اند، ادامه دهند.حال سوال 
این است که آیا همانگونه که کاریابی ها از جوانان جویای کار 
برای اخذ حق الزحمه خود ضمانت نامه در قالب چک و سفته 
می گیرند به جوانان نیز این تضمین را می دهند که حداقل 
یکسال بتوانند با واحدی که در آن مشغول به کار شده اند، 

ادامه همکاری بدهند؟

باره  کاریابی های کشور دراین  کانون  رئیس هیات مدیره 
می گوید:هیچ تضمینی برای تامین امنیت شغلی کارجویان 
رکود  و  دلار  نرخ  نوسانات  دلیل  به  کارخانجات  زیرا  نداریم 

اقتصادی در حال تعطیلی و یا تعدیل نیرو هستند.
وی یادآور می شود: تنها کاری که برای کارجویان می توانیم 
انجام بدهیم این است که اگر همکاری آنها با واحدی که از 
سوی کاریابی ها معرفی شده اند کمتر از یکسال باشد مابقی 

حق الزحمه آنها بازگردانده می شود.
هاشمی خاطرنشان می کند: با توجه به شرایط اقتصادی 
عملکرد کاریابی ها به شدت کاهش یافته است زیرا واحدهای 

اقتصادی و صنعتی تقاضای جدیدی برای جذب نیرو ندارند.
نیاز به داشتن فرصت شغلی مناسب یکی از خواسته های 
هر فردی است تا بتواند علاوه بر رفع نیازهای مالی به هوی 
مستقل اجتماعی نیز دست پیدا کند اما شرایط اقتصادی 
موجب شده تا بنگاه های تولیدی و صنعتی با کمترین ظرفی 
فعالیت کنند و گاهی نیز به تعطیلی کشیده شوند.با توجه به 
این وضعیت، جوانان برای یافتن فرصت شغلی مناسب باید 
تلاش بیشتری کنند اما نکته مهم اینکه در این مسیر باید 
مراقب بود تا برای رسیدن به یک فرصت شغلی تن به مخاطرات 

جدی نسپرد.

چگونه می توان مجازها را از غیرمجازها تشخیص دهند

کاریابی های غیرمجاز؛ از آمار متناقض تا ضعف نظارت 

و املاک منطقه دو قم تصرفات  اسناد  ثبت  اداره  هیات حل اختلاف مستقر در 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021168 شماره  رای   -1
فرزند  دنیادیده  حسن  حاجی  اصغر  آقای   1391114430002018461
عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
108/55مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2607  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کریم ولایتی و عو ولایتی پور 

آلانق. )م الف4029( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002003367 شماره  رای   -2
حیدرقلی  فرزند  زاغه  قراچورلوی  محمدرضا  آقای   1391114430002015494
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  118/15  
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1788 و 1787 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر43. )م 

الف4030(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002019872 شماره  رای   -3
از  قسمتی  در  عزیزعلی  فرزند  جانی  زلیخا  خانم   1392114430002000755
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 99 مترمربع پلاک شماره 
198 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از کتابعلی شفیعی. )م الف 4031(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002017322 شماره  رای   -4
از  قسمتی  در  حمداله  فرزند  زارعی  نوراله  آقای   1391114430002015255
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/40  مترمربع پلاک 
شماره 6/393 فرعی از 2302  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود آقاجانی کلکو. )م الف 4032(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002014621 شماره  رای   -5
از  ابوعبداله در قسمتی  1391114430002015614خانم نفیسه مهدوی فرزند 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  112 مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 1819 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 135399. )م الف4033(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002018357 شماره  رای   -6
1391114430002012434 آقای ولی باقریان اصل شربیانی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2390 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی از ورثه اسداله زرین اقبال. )م الف4034(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022956 شماره  رای   -7
از  قسمتی  در  علی  فرزند  علیجانی  محمد  آقای   1397114430002001309
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 136/48 مترمربع پلاک 
شماره 193 فرعی از 2252  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر 505. )م الف 4035(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022452 شماره  رای   -8
1391114430002017717 آقای علی مهرزاد فرزند جواد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 3/354 
فرعی از 2466  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی . )م الف 4036(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021103 شماره  رای   -9
از  قسمتی  در  حسین  فرزند  پور  کاظم  عذرا  خانم   1391114430002013797
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 67 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2273 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از علی ابراهیم عسگریان پوربیوکی و زینب عسگریان پوربیوکی و 

حسین جعفری . )م الف 4037(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023315 شماره  رای   -10
از  قسمتی  در  حسن  فرزند  حیدری  اباذر  آقای   1396114430002000167
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 215/70 مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از  2174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری . )م الف4164(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020519 شماره  رای   -11
1392114430002004143 آقای ابراهیم نصاری فرزند عبدالرضا در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 108 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 1765 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از حسینعلی برقعی . )م الف 4165(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002016781 شماره  رای   -12
در  محمدابراهیم  فرزند  کریمی  صدرالدین  آقای   1392114430002000147
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/50 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از 1980 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی رضائی . )م الف4096(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023235 شماره  رای   -13
از  در قسمتی  ابوالحسن  فرزند  موسولو  آقای علی   1391114430002017964
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 1827 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/
سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی ابوالحسن موسولو 80 سهم و محمد موسولو 40 

سهم و علی موسولو 40 سهم برابر سند 16445. )م الف 4097(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022714 شماره  رای   -14
از  قسمتی  در  اسداله  فرزند  سعیدی  رضا  آقای   1397114430002001369
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 82/5  مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی دفتر 373 . )م الف 4098(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022268 شماره  رای   -15
1397114430003000032 آقای محمود قربانی ابقا فرزند علی اوسط در قسمتی 

از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 59/51 مترمربع پلاک 
شماره 1/175  فرعی از 2159 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی نوراللهی. )م الف 4099(            
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022724 شماره  رای   -16
از  قسمتی  در  تقی  فرزند  زاده  استاد  یداله  آقای   1394114430002000367
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 20/85 مترمربع پلاک 
شماره 37 فرعی از 1870 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول زند)توسط ورثه نسل دوم(. )م الف 4100(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002018798 شماره  رای   -17
1393114430002000739 خانم اقدس خلیلی فرزند ابوالقاسم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 88/40 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 1877/537 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.سند 

مالکیت مشاعی به نام متقاضی ثبت دفتر 644. )م الف 4101(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020426 شماره  رای   -18
1391114430002008101 آقای غلامرضا فامیل بیات فرزند ارجعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 81 مترمربع پلاک شماره 
6/760 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از عباس ابراهیم گل . )م الف 4102(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022274 شماره  رای   -19
1391114430002014914 آقای گل میرزا بیگدلی فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 168 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2216  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر565 . )م الف 4103(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020405 شماره  رای   -20
1391114430002015837 آقای روح اله فتاحی فرزند حیدرقلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 
40/1308 فرعی از 1953 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از محسن صادقی . )م الف 4104(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020733 شماره  رای   -21
از  آقای  احمد عباسی فرزند کتابعلی در قسمتی   1391114430002012345
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60  مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 2309 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از برجعلی ایمانی راغب . )م الف 4105(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021234 شماره  رای   -22
1392114430002001481 آقای سیف اله کبیری فرزند اسداله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 
111 فرعی از 1912 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 25748 . )م الف 4106(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021289 شماره  رای   -23
از  قسمتی  در  اسحق  فرزند  محمدی  بهمن  آقای   1397114430002001483
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  21/80 مترمربع پلاک 
شماره 14 فرعی از 2574 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 259 . )م الف 4107(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021296 شماره  رای   -24
از  قسمتی  در  اسحق  فرزند  محمدی  بهمن  آقای   1396114430002001256
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 104/97 مترمربع پلاک 
شماره 380 فرعی از 2573  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 181044. )م الف 4108(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020533 شماره  رای   -25
1395114430002000941 آقای داود پریش فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 85/75   مترمربع پلاک شماره 52 
فرعی از 1946 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 93 . )م الف 4109(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020536 شماره  رای   -26
از  قسمتی  در  علیقلی  فرزند  پریشن  علی  آقای   1395114430002000942
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 138/74 مترمربع پلاک 
شماره 52 فرعی از 1946 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 93 . )م الف 4110(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002024407 شماره  رای   -27
1396114430002000550 خانم معصومه یوسفی بزچلوئی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 1876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و سند رسمی برابر 75478. )م الف 4111(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020387 شماره  رای   -28
از  قسمتی  در  ابراهیم  فرزند  صفری  جلال  آقای   1391114430002006013
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از باقیمانده 2321  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از سیدمحمد رضوی ولایتا به فرزندان خود سید ضیاء 

الدین رضوی و سید رضا رضوی . )م الف 4221(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021327 شماره  رای   -29
1397114430002001073 آقای حسین نوین اردکان فرزند حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98/60 مترمربع پلاک 
شماره 133 فرعی از 2527  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 26014. )م الف4222(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023550 شماره  رای   -30
از  قسمتی  در  قاسم  فرزند  وفائی  سهیلا  خانم   1395114430002000555
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93/60 مترمربع پلاک 
شماره 14 فرعی از 2442  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین آهو پای)احمد و محمود و عفت و هادی(. 

)م الف4223(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020609 شماره  رای   -31
1393114430002000631 آقای علی اصغر شوندی فرزند مستعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160/60 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از 2185 و 2186 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 77325. )م الف 

)4224
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020730 شماره  رای   -32
1392114430002002343 آقای فرمانعلی محمدی فرزند رستم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 49/06 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسین رضویان ورثه محمد رضویان . )م الف 4225(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022728 شماره  رای   -33
1397114430002001089 آقای محمد محمدی امور فرزند غلامعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 81 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2731 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از مرحومین حسین و عذری زندی)توسط عبدالعلی و بتول و 

محمدعلی( . )م الف 4226(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021165 شماره  رای   -34
1394114430002000487 آقای محمدرضا کریمی فرزند محمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 61/16 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از غریب زند توسط رحیم زند. )م الف 4227(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023247 شماره  رای   -35
غلامحسین  فرزند  مقدم  عباسی  ابوالفضل  آقای   1391114430002018782
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 82/14 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کاظم شاطر کاظمی )توسط عباس(. 

)م الف 4228(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020869 شماره  رای   -36
1396114430002000901 آقای سید شکراله تقوی دهاقانی فرزند سید لطف 
اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 25/30 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2553 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از شمسی لسانی. )م الف4229(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020626 شماره  رای   -37
از  قسمتی  در  جهانگیر  فرزند  بیاتی  محمد  آقای   1397114430002001318
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63 مترمربع پلاک شماره 3 
فرعی از  2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از بتول زند. )م الف4230(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022665 شماره  رای   -38
1395114430002000202 آقای حسین عرب بافرانی فرزند یوسف در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 88/85 مترمربع پلاک 
شماره 5/507 فرعی از 2466 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نعمت اله صدیق. )م الف 4231(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020511 شماره  رای   -39
از  قسمتی  در  محمد  فرزند  رمضانی  ایوب  آقای   1391114430002012409
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت58  مترمربع پلاک شماره 
1 فرعی از 2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صادق زند. )م الف4232(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023258 شماره  رای   -40
سید  فرزند  پور  اسمعیل  موسوی  سیدمحمد  آقای   1391114430002009256
محسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2381 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر423 . )م الف 4233(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023557 شماره  رای   -41
1391114430002018164 خانم مریم امیری فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 154/30 مترمربع پلاک شماره 3 
فرعی از 1531 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سند رسمی/سند مالکیت مشاعیبرابر سند 99375. )م الف 4234(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022281 شماره  رای   -42
1391114430002000786 آقای نایب علی کریمی فرزند آقاوردی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت96 مترمربع پلاک شماره 
30 فرعی از 2305 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از غللامرضا کارگر شریف زاده. )م الف 4235(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002019913 شماره  رای   -43
از  قسمتی  در  جواد  فرزند  سیمرغ  عبداله  آقای   1392114430002003297
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 95/24 مترمربع پلاک 
شماره 68 فرعی از 1939 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از کتابعلی جانکی. )م الف 4236(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023287 شماره  رای   -44
از  قسمتی  در  سعداله  فرزند  بخشی  فیروز  آقای   1391114430002016054
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 168 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2218  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمد حسینعلی زاده. )م الف 4237(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023298 شماره  رای   -45
در  محمدعلی  فرزند  سرگزی  لطفیان  عباس  آقای   1391114430002011795
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 74 مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از  1823 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از سیدرضا شریفی. )م الف4238(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023528 شماره  رای   -46
از  قسمتی  در  میرزآقا  فرزند  اسدی  حیدر  آقای   1392114430002001254
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101/16 مترمربع پلاک 
شماره 84 فرعی از 2142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرحوم علی اصغر منتظری. )م الف 4239(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020701 شماره  رای   -47
1392114430002004624 آقای غلامرضا عبداللهی ترک آباد فرزند محمد حسین 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/50 
مترمربع پلاک شماره 22 فرعی از 2320 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام احمد آبادی . )م الف 4240(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020908 شماره  رای   -48  
1392114430002001000 آقای طیب علی اکبری فرزند مسیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 40/38 مترمربع پلاک 
شماره 3/140 فرعی از  1948 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد دهقان منش وحسینعلی بهرامی و 

محمد حسین پناهی و مریم واحدی.)م الف4241(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020685 شماره  رای   -49
1395114430002001230 خانم ربابه جولایی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/10 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2172  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از  محرم چپش لو. )م الف4166(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020631 شماره  رای   -50
از  قسمتی  در  حسن  فرزند  زند  معصومه  خانم   1397114430002001026
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 95 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2333 و 2334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از حمید و فاطمه و گل اندام و محمدرضا و علی اصغر و 

ابوالفضل شعبانی ورثه اروجعلی شعبانی. )م الف4167(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020884 شماره  رای   -51
1391114430002017036 محمد ایمانی فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از احمد ایمانی. )م الف4168(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022859 شماره  رای   -52
در  عبدالعلی  فرزند  الذاکرین  رئیس  جعفر  آقای   1396114430002000051
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/35 
مترمربع پلاک شماره 238 فرعی از 1941 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی عبداللهی حیدرباغی . )م 

الف 4169(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002020744 شماره  رای   -53
از  قسمتی  در  رمضان  فرزند  پرویزی  علی  آقای   1391114430002009115
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68/42 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2181  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن و علی و قدسی و بتول و مصطفی و قدسی 

رضویان و اعظم میرشجاعی ورثه محمد رضویان. )م الف4170(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002022657 شماره  رای   -54
1391114430002012026 آقای اکبر علی محمودی نیا فرزند حبیب در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2178 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی . )م الف4171(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002021150 شماره  رای   -55
از  قسمتی  در  علی  فرزند  پوش  قاقم  غفار  آقای   1391114430002013165
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
211 فرعی از 1858 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از جعفر ذکائی . )م الف4028(
رای اصلاحی 

تاریخ 1397/06/20 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده کلاسه 1393114430002000336 مربوط 
 – آقابابائی موضوع رای شماره 139760330002015755  آقای محمدمهدی  به 
1397/06/22 اعلام می گردد پلاک بصورت پلاک شماره 4 فرعی از 1723  آمده و 
صحیح آن  1723 و 1722 می باشد بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی 

می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد . 
رای اصلاحی 

تاریخ 1397/09/10 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
 1396114430002001678 کلاسه  پرونده  خصوص  در  تشکیل  زیر  کنندگان 
مربوط به آقای علی داوری جهان موضوع رای شماره 139760330002005344 
– 1397/03/05 اعلام می گردد مالک رسمی عباس دیانتی اردکانی آمده و صحیح 
آن صاحب جان ایمانی فرح آبادی 10 سهم و عباس دیانت اردکان 104/6 سهم است. 
بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان 

قابلیت اجرا دارد . 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/17 تاریخ انتشار دوم: 1397/10/03
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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توقعات را از تیم ملی پایین می آورند تا برای چهارم شدن جشن بگیریم 

عابدینی: خصوصی سازی سرخابی ها تا عید 
بعید است 

پرسپولیس  باشگاه  اسبق  مدیرعامل 
گفت: براساس نظام قانون مند و به خاطر 
روندی که در ۵ سال گذشته پیش آمده 
باشگاه های پرسپولیس و استقلال باید 

منحل می شدند. 
 امیر عابدینی در گفت وگو با برنامه تهران 
زمان  اینکه  درباره  تهران  رادیو  ورزشی 
مناسبی برای خصوصی سازی استقلال 
و پرسپولیس است یا نه، گفت: شرایط 
دولت حسن روحانی طوری نیست که 
امروز به این مسائل بپردازند و تا فروردین 
دو  قیمت گذاری  برای  بگیرند.  نتیجه 
باشگاه پرسپولیس و استقلال ساعت ها 
و روزها نیاز است که وقت گذاشته شود 
و بعید می دانم که تا شب عید بتواند این 

اتفاق انجام شود چون جزء کارهای نادری است که به راحتی انجام نمی شود. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا این مسئله تا بعد از عید انجام خواهد شد، افزود: اگر 
سال ۹۴ مصوبه هیأت دولت شکل می گرفت و اقدامات پوری حسینی نتیجه می داد 
شاید تا الان این دو باشگاه خصوصی شده بودند اما به هر حال سوالات گوناگونی در 
این باره مطرح می شود. اگر خصوصی بشوند آیا متضرر می شوند؟ این مسئله سود آور 
است؟ ورشکسته می شوند؟ در شرایط سال ۷۲ تا ۹۷ باشگاه پرسپولیس رشد و نزول 
بسیاری داشته و دستخوش حوادث متعددی هم شده است و حتی کارش به دادسرا 
رسیده تا حق سهامدارها مشخص شود اما با این شرایط هیچگاه به پرتگاه نرسیده است 
و این هم به خاطر بار معنوی است که پشت این باشگاه قرار دارد و آن همان پیشکسوتان 
و هواداران هستند اما دولت برای واگذاری بهایی به این برند و بار معنوی نمی دهد و فقط 
ابعاد فنی و مادی را بررسی می کند به طوریکه برند معنوی هیچ نقشی برای دولت ندارد.

عابدینی خاطرنشان کرد: برای واگذاری باید به سراغ کسانی رفت که با چنگ و دندان 
باشگاه پرسپولیس را حفظ کردند و این موضوع شامل اول پیشکسوتان و سپس مردم 
می شود برای همین باید صاحبان کسوت را وارد این موضوع کرد. به نظر من ما به ۳ گونه 
می توانیم پرسپولیس و استقلال را واگذار کنیم. یا کاملًا دولتی باشند، یا نیمه خصوصی 
باشند و یا اینکه به صورت تعاونی آنها را واگذار کنیم اما واگذاری در اصل ۴۴ قانون 
اساسی به این گونه است که تصدی گری دولت کمتر شود اما قانون گذار حواشی را درگیر 
این مسائل نکرده است در این بین هر دولتی که روی کار آمده به این بخش که رسیده 
واگذاری را لغو کرده است اما می بینیم در بخش صنعت، ساختمانی و اجرایی، پل سازی، 
صنعت هواپیمایی، ریلی، نفت و انرژی، نیروگاه ها و ... خیلی راحت به بخش خصوصی 
واگذار شده و چطور آنجا می توانند این کار را انجام دهند اما به فوتبال که می رسد نگرانی 
به وجود می آید؟ باید نگرانی ها را کنار گذاشت و به مردم این باشگاه ها را واگذار کنیم به 
این شرط که از دادن تسهیلات به بخش خصوصی دریغ نکنیم، باید بخش خصوصی 
را کنترل کرد تا پول سرجای خودش هزینه شود نه اینکه آنها را به حال خود رها کنیم 
تا خارج از برنامه کار کنند. اگر تسهیلات، فرصت و امکانات به بخش خصوصی بدهیم 

می توانند موفق باشند.
مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس درباره اینکه آیا با واگذاری به بخش خصوصی 
باشگاه های پرسپولیس و استقلال کوچک نمی شوند، گفت: از سال ۸۰ تا ۹۷ تعداد 
۱۷ مدیر در پرسپولیس عوض شده اند و این یعنی اینکه ثبات مدیریت در دولت تعریف 
نمی شود. باید ببینیم اگر برانکو در پرسپولیس موفق می شود تبعات آن را چطور بررسی 
می کنیم. آیا ما به جوانان و نوجوانان به عنوان سرمایه نگاه می کنیم؟ نمی توان یک 
پرسپولیسی را مدیر استقلال گذاشت و یا یک استقلالی را مدیر پرسپولیس بگذاریم و 
حتی یک شاهینی نمی تواند در پرسپولیس مدیریت کند چون علایق آنها متفاوت است 
اما بخش خصوصی بدون رودربایستی کار می کند و بار به فدراسیون یا اپراتورها نمی دهد 

تا بتواند از سرمایه اش حفاظت کند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا بخش خصوصی فعال در ایران داریم؟ اظهارداشت: بله، 
داریم اما اگر همانطور که در بخش خصوصی مو را از ماست می کشیم بی تعارف می گویم 
اگر در بخش دولتی هم این کار را انجام دهیم، بخش دولتی تعطیل می شود. اگر 
استقلال و پرسپولیس با روندی که در ۵ سال گذشته طی کرده اند خصوصی بودند چه 
می شد؟ براساس نظام قانونمند باید این دو باشگاه منحل می شدند اما می بینیم که از این 
دو باشگاه حفاظت می شود چون دولتی هستند. در این دو باشگاه پرونده سازی کردند و 

مدارک بدون اصالت به فیفا داده شد چون خصوصی  هستند باید از آنها محافظت شود.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال درباره اینکه کی روش اعلام کرده حضور ایران بین ۴ تیم 
اول جام ملت ها  یک رؤیا است، اظهار داشت: نمی دانم چه بگویم اما باید دید چه به روز 
مدیریت کلان فوتبال آمده که اینگونه صحبت مطرح می شود. الان شرایط به گونه ای 
است که اگر بین ۴ تیم هم شویم مردم باید جشن بگیرند اما توقع فوتبال ما این است؟  
لژیونرهای ما این اندازه در فوتبال آسیا حرف دارند؟ اگر شرایط این است پس ما کی روش 
را برای چه می خواهیم؟ ما با قلعه نویی به اینجا نمی رسیدیم؟به نظر من باید یک مربی 
جوان و ایرانی برای تیم ملی انتخاب کنیم و حشمت مهاجرانی را در رأس کمیته فنی 
بگذاریم چون در این شرایط هم کادر فنی بومی می شود و هم نتایج بهتری می گیریم و 
هم اینکه توقع برخی دوستان که ما برایشان حوله بگیریم تا خودشان را خشک کنند از 
بین می رود. مردم ایران عاشق مملکت و کشورشان هستند و برای همین به خدمت گزاران 
عشق دارند اما اینجا کسی را می آوریم که توقعات زیاد دارد و توقعات کذب را حاکم 
می کنیم و او ما را تخریب می کند و فشار می آورد بعد از او حمایت هم می شود.من از 
دوستان بزرگی که می روند کنار این افراد و عکس می گیرند و به آن عکس افتخار می کنند 

تعجب می کنم.

کی روش:

 برای رسیدن به دست نیافتنی ها باید قوی بود 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: ما 
به تمامی سختی ها عادت کرده ایم و این 
مشکلات برای رسیدن به دست نیافتنی 

ها منبع الهام بوده تا قویتر و  بهتر شویم. 
حاضر  حال  در  که  روش  کی  کارلوس 
با تیم ملی فوتبال ایران در اردوی آماده 
سازی قطر به سر می برد، امروز یکشنبه 
افزود:  انتقادها  به  واکنش  در  پیامی  در 
ملی  تیم  به  اخیرا  که  متفاوتی  حملات 
وارد می شود با هدف اختلال در اعتبار، 
زیر  و  گذشته  های  موفقیت  و   زحمات 

سوال بردن آن است.
وی گفت: این دقیقا علتی است که ما 
باید از خودمان بیشتر طلب کنیم، شدیدا 
و  سرسختانه پشت عقاید و باورهایمان بایستیم و در کنار هم )کادرفنی و  بازیکنان( مقاومت 

کنیم و متحد باشیم. 
تیم ملی فوتبال ایران که برای حضوری موفق در جام ملت های آسیا ۲۰۱۹ در اردوی 
آماده سازی قطر حضور دارد، فردا دوشنبه در نخستین دیدار تدارکاتی خود از ساعت ۱6 

و ۳۰ دقیقه به وقت ایران در ورزشگاه الدحیل به مصاف تیم فلسطین می رود.
تیم ایران قرار است ۱۰ دی ماه نیز در دیدار دوستانه دیگری در ورزشگاه خلیفه و از 

ساعت ۲۰ نیز با تیم قطر بازی می کند.
پیش از این قرار بود مصاف دوستانه ای با تیم لبنان انجام شود که پس از لغو این بازی، 

فدراسیون فوتبال پیگیر دیدار دوستانه دیگری است.
هفدهمین دوره جام ملت های آسیا از ۱۵ دی ماه به میزبانی امارات متحده عربی آغاز 
می شود و تیم ملی ایران بنا دارد به حسرت ۴۳ سال دست نیافتن خود به جام قهرمانی 

در این رقابت ها پایان دهد.
یمن، ویتنام و عراق تیم های هم گروه ایران در مرحله گروهی این رقابت ها هستند.

حشمت مهاجرانی: 

تیم »کی روش« می تواند طلسم ناکامی های جام ملت ها را بشکند 
بهترین سرمربی تاریخ جام ملت های آسیا، با بیان اینکه تیم 
تحت هدایت »کارلوس کی روش« بیشترین لژیونر را در طول 
تاریخ تیم های ملی فوتبال کشورمان در اختیار دارد، گفت: 
این تیم می تواند با کسب عنوان قهرمانی طلسم ناکامی های 
ما را در جام ملت ها بشکند.  »حشمت مهاجرانی« که چهره ای 
ماندگار در تاریخ فوتبال کشورمان محسوب می شود، با تیم 
ملی فوتبال ایران ۳ بار قهرمان جام ملت های آسیا شد و برای 
نخستین بار در سال ۱۹۷۸ و در بازیهای جام جهانی آرژانتین 
ببخشد.  واقعیت  رنگ  شدنمان  جهانی  رویای  به  توانست، 
بهترین  به  عنوان  پیش  چندی  ایران  تیم  اسبق  سرمربی 
سرمربی تاریخ مسابقات جام ملت های آسیا انتخاب شد و این 
انتخاب در حالی صورت گرفت که در بین فهرست مربیان اعلام 
شده؛ اسامی سرمربیان نام  آشنایی همچون »کارلوس آلبرتو 
پریرا« و »فیلیپ تروسیه« هم دیده می شد. سرمربی اسبق تیم 
ملی فوتبال کشورمان روز یکشنبه در گفت وگو با ایرنا سخنان 

جالب و خواندنی را مطرح کرد که مشروح آن در ذیل می آید:
* چند وقت پیش به عنوان بهترین مربی تاریخ جام ملت 

های آسیا انتخاب شدید، چه حسی داشتید؟
وقتی به این موفقیت بزرگ می رسیم نباید گذشته خود را 
فراموش کنم. ممنون همه دوستانی هستم که در این راه بزرگ 
به من کمک کردند. از فدراسیون فوتبال گرفته که که امکانات 
و بستر لازم را فراهم کرد تا همکارانم که کمک حالم بودند، 
بازیکنان تیم هایم که تلاش کردند تا بتوانیم با قدرت چند بار 
قهرمان شویم، هواداران تیم ملی که تحت هر شرایطی حامی 
تیم محبوبشان بودند و رسانه های گروهی که با نقدها و حمایت 
هایشان مرا به سمت موفقیت رهنمون ساختند. همه در این 

موفقیت بزرگ همراهم بودند که از آنان تشکر می کنم.
* کدامیک از قهرمانی هایی که با تیم ملی فوتبال ایران 

کسب کردید برای شما خاطره انگیزتر بود؟
اگر راستش را بخواهید، نمی توانم تفاوتی میان سه قهرمانی 
که با تیم ملی فوتبال ایران در قاره آسیا کسب کردم قائل شوم 
چرا که هر کدام از آن افتخارات، ارزشمند بود و خاطره ای با 
ارزش را در ذهن من رقم زده است. فراموش نمی کنم قهرمانی 
هایی که در هر سه دوره جام ملت های آسیا به دست آوردیم 
شور و اشتیاقی عجیب در جامعه بوجود آمد و مردم از این که 
تیم ملی فوتبالشان توانسته بود بر بام فوتبال آسیا بایستند 

خوشحال بودند. این برای من بهترین و زیباترین پاداش بود.
* یعنی خاطره ویژه تری برایتان باقی مانده است؟

می توانم به قهرمانی تیم ملی در جام ملت های آسیا در سال 
۱۹۷۴ اشاره کنم. در فینال با کویت بازی داشتیم. این تیم در 
آن روزها یکی از قدرت های برتر فوتبال آسیا بود. با گل علی 
پروین یک بر صفر جلو افتادیم و من به بازیکنان گفتم برای 
حفظ نتیجه و قهرمانی به حفظ توپ و پریسینگ روی بیاورند 
اما تماشاگران حاضر در ورزشگاه از این نوع نمایش ناراضی 
بودند و شروع به اعتراض کردند. آن ها توقع داشتند بیشتر از 
یک گل به حریف می زدیم و این برای همیشه در ذهن من حک 

شده است.
آن  به  و  بود  شما  توجه  مورد  همواره  بازیکن  کدام   *

علاقمند بودید؟
من شاگردان زیادی در فوتبال داشتم که همه آنها را به یک 
اندازه دوست داشتم. نمی توانم به نام یک یا دو بازیکن اشاره 

کنم، همه آنها برای من عزیز بودند.

* حسن روشن چطور. خیلی ها او را پسر فوتبالی شما 
می دانند؟

حسن »روشن« را خیلی دوست داشتم و دارم. همیشه ارتباط 
خوبی با وی داشتم و تلفنی با یکدیگر در ارتباط هستیم.

* با علی پروین هم ارتباط خوبی دارید؟
علی پروین مثل حسن روشن بامحبت است و همیشه به من 

لطف داشته است.
* زمانی که او سرمربی تیم ملی بود مقابل تیم ملی ایران 

بر روی نیمکت ننشستید، چرا؟
زمانی که سرمربی عمان بودم پیغام فرستادم که در تهران 
مقابل کاپیتان خودم بازی نمی کنم و واقعا این کار را کردم و در 
برابر تیم ملی که پروین سرمربی آن بود، روی نیمکت ننشستم. 
یادم می آید بعد از همان بازی به علی پروین زنگ زدم و گفتم 
بازیکنی که تعویض کردی نامش چیست؟ پروین گفت: نامش 
علی دایی است. در همان مکالمه گفتم این بازیکن ستاره 
خواهد شد و ۱۰ روز بعد که اردوی تیم ملی در عمان بود، به 

دیدار دایی رفتم و یک جفت کفش استوک به او هدیه دادم.
دلیل  گذاشتید؛  کنار  را  مربیگری   1990 سال  در   *

خاصی داشت؟
اگر به آن زمان برگردم دیگر هیچ وقت چنین تصمیمی نمی 
گیرم. این دومین اشتباه بزرگ زندگی من بود که مربیگری را 
کنار گذاشتم. حالا وقتی فکر می کنم به این نتیجه می رسم 
که می توانستم تا سال های بیشتری در این حرفه می ماندم 

و ادامه می دادم.
* گفتید کنار گذاشتن مربیگری دومین اشتباه بزرگ 

زندگی تان بود، اولین اشتباه زندگی تان چه بود؟
خداحافظی از فوتبال در سن ۲۷ سالگی. برای این تصمیم 
نیز پاسخ قانع کننده ای ندارم و حالا که به این سن و سال 
رسیده ام برای خداحافظی از فوتبال و مربیگری حسرت می 

خورم.

* خب بر چه اساسی تصمیم به انجام این کار گرفتید، با 
کسی مشورت کردید؟

برخی اوقات انسان به جای مغز با قلبش تصمیم می گیرد و 
آن روزها قلبم باعث شد چنین تصمیماتی را بگیرم.

آسیا  های  ملت  جام  در  ملی  تیم  قهرمانی  آخرین   *
تحت هدایت شما به دست آمد. فکر می کنید چرا بعد از 

گذشت 4 دهه دیگر قهرمان نمی شویم؟
عوامل زیادی می تواند در این راه تاثیر داشته باشد، می توانم 
برایتان یک مثال بزنم. تیم ملی در مسابقات سال ۱۹۸۰ کویت 
می توانست قهرمان شود. تیم خوبی داشتیم. حسن حبیبی 
هدایت تیم ملی را بر عهده داشت و من سرمربی تیم ملی 
امارات بودم. جنگ تحمیلی شروع شده بود و همه بازیکنان و 
مربیان تیم ملی درگیر این مساله بودند و اخبار را پیگیری می 
کردند. آن ها در کویت بودند اما دل و قلبشان در تهران بود و 
تمرکز لازم را نداشتند. در نهایت هم با تمام شایستگی هایی که 

داشتند از رسیدن به فینال بازماندند و سوم شدند.
* چرا تیم های ملی ما در ادوار دیگر موفق نبودند؟

خب من نمی توانم ریز به ریز توضیح دهم. شاید شرایط 
و  ها  بدشانسی  یا  نبود  خوب  بازیکنان  روحی  فیزیکی، 
اشتباهات فوتبالی در این موضوعات دخیل بوده باشد. اگر 
شما بروید با سرمربیان تیم های ادوار مختلف تیم ملی حرف 
بزنید به طور حتم برای قهرمان نشدنشان دلایل موجهی دارند. 
* نظرتان درباره تیم ملی فعلی چیست، این تیم موفق 

می شود؟
در حال حاضر تیم ملی خوبی داریم. اگر تمام تیم های ادوار 
مختلف ملی ایران را با هم مقایسه کنیم متوجه می شویم هیچ 
تیمی به اندازه تیم کارلوس کی روش لژیونر ندارد. من فکر می 
کنم این تیم شانس زیادی داشته باشد و آرزویم موفقیت تیم 
ملی در جام ملت های آسیاست تا طلسم ناکامی ها با کسب 
دارم  دوست  که  طور  همان  شود.  شکسته  قهرمانی  عنوان 

تیم ملی امید با کرانچار و حمید استیلی به حسرت المپیکی 
نشدنمان پایان دهد.

* قبول دارید که مردم از تیم ملی فعلی ما توقع زیادی 
دارند؟

بله؛ به هرحال آن ها دوست دارند تیم ملی کشورشان به 
موفقیت برسد و این خواسته به جایی است، بگذارید یک چیز 

جالب برایتان بازگو کنم.
سالی که من به همراه تیم ملی قهرمان جام ملت های آسیا 
شدم با تیم های عراق و یمن همگروه بودیم. عراق را ۲ بر صفر 
بردیم و یمن را با ۸ گل شکست دادیم. حالا من این تشابه را به 
فال نیک می گیرم و پیش بینی قلبی من این است در امارات 

اتفاقات خوبی برای فوتبال ایران رخ خواهد داد.
* نظرتان درباره کی روش چیست؟

آنقدر درباره کی روش حرف زدم که دیگر خسته شده ام. 
در آستانه جام ملت های آسیا هستیم و دوست ندارم درباره 
سرمربی تیم ملی کشورم حرفی بزنم، فقط می توانم یک چیز 

بگویم.
* چه چیزی؟

اینکه او یک مربی کاربلد است و تجربیات گرانبهایی را در تمام 
سالهای دوران مربیگری اش که بر روی نیمکت تیم های بزرگ 
دنیا نشسته است دارد و امیدوارم پیام آور شادی برای مردم ایران 

باشد.
* رقیبان اصلی ایران در راه قهرمانی جام ملت های آسیا 

چه تیم هایی هستند؟
همه رقیب اصلی ایران محسوب می شوند و نباید از الان 
بگوییم کره جنوبی، ژاپن، استرالیا، عربستان حریفان اصلی 
تیم ملی در این تورنمت بزرگ هستند. اگر بخواهیم کوچک 
ترین اشتباهی انجام دهیم پشیمانی بزرگی برایمان به همراه 
خواهد داشت. از روز اول که وارد این رقابت ها می شویم باید به 

هر مسابقه به حکم فینال نگاه کنیم.
* لیگ برتر ایران را پیگیری می کنید؟

بله، با دقت این کار را انجام می دهم.
* فکر می کنید چه تیمی در پایان قهرمان لیگ برتر 

شود؟
سپاهان، پرسپولیس، پدیده مشهد، تراکتورسازی و استقلال 
تیم هایی هستند که خودشان را با تیم های دیگر لیگ برتر جدا 
کرده اند و بیشترین امتیازات را در نیم فصل اول مسابقات به 
دست آورده اند. همیشه اینگونه بوده. تیم هایی هستند که از 
ابتدا برای سقوط نکردن تلاش می کنند و تیم هایی مانند آن 
هایی که نام بردم وجود دارند که برای قهرمانی می جنگند. 
فکر می کنم اگر اتفاق خاصی رخ ندهد یکی از همان ۵ تیم در 

پایان فصل جام را بالای سر ببرد.
* سوال آخر- از ایرج دانایی فرد بگویید که به تازگی به 

رحمت خدا رفت.
ایرج دانایی فرد انسان شریف و بزرگی بود که در خانواده ای 
فوتبالی رشد کرد. ۲ نسل از فوتبال ایران به او و پدرش، علی 
دانایی فرد مدیون هستند. علی دانایی فرد فوتبالیست های 
بزرگی را پرورش داد و ایرج هم در مکتب تاج و استقلال رشد کرد 
و از بزرگ ترین تکنسین های فوتبال ایران بود. او توانست اولین 
گل ایران در جام جهانی را به ثمر برساند. ایرج خصوصیات 
اخلاقی بسیار خوبی داشت و هیچ کس از او ناراحت نشد. از 

رفتنش خیلی ناراحت شدم، خدا رحمتش کند.

ملی پوش اسبق تیم ملی وزنه برداری در واکنش به دوپینگ حریف اوکراینی در بازی های 
المپیک ۲۰۱۲ لندن و تغییر مدالش از نقره به طلا گفت: برای خودم و وزنه برداری کشورم 

از این بابت خوشحال هستم. 
»نواب نصیر شلال« افزود: شنبه شب گذشته متوجه این موضوع شدم و البته طی یک 
سال اخیر فدراسیون بین المللی وزنه برداری برای مبارزه جدی با دوپینگ نمونه آزمایش 
ورزشکاران در بازی های المپیک ۲۰۰۸ پکن و ۲۰۱۲ لندن را آزمایش کرد که بسیاری از 
قهرمانان دوپینگی شدند و در عین حال فکر نمی کردم این موضوع در وزن من هم وجود 

داشته باشد.
است  خودم  و  ایران  برداری  وزنه  موفقیت  به  مربوط  که  بخشی  برای  داد:  ادامه  وی 
خوشحالم و در بخش دیگر نیز برای »آلکسی تورختی« اوکراینی ناراحتم که از این بابت به 
ورزش او لطمه وارد شد و به هر حال اتفاقی است که رخ داده و برای یک سری خوشحالی 

و برای طرف مقابل نیز ناراحتی به همراه خواهد داشت.
ملی پوش اسبق خوزستانی در خصوص اینکه آیا کسب سه طلا و ۲ نقره توسط وزنه 
برداری در بازی های المپیک تکرار می شود یا خیر؟ گفت: فکر نمی کنم دیگر تکرار شود 
اما امیدوارم که روزی این کار دوباره توسط وزنه برداران ایران عملی شود که نیاز به پشتوانه 

سازی، تلاش فراوان و برنامه ریزی در سال های آینده دارد.
وی با اشاره به ۲ سهمیه وزنه برداری ایران در بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو یادآور شد: 

در المپیک پیش رو با توجه به این سهمیه، حداکثر می توانیم ۲ مدال طلا بگیریم. اگر باید 
برای بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس و ۲۰۲۸ لس آنجلس برنامه ریزی و استعدادیابی 

کنیم و با تغییر تفکرات، می توان نتیجه ای بهتر از المپیک ۲۰۱۲ لندن را رقم زد.
در  است  قرار  که  برداری  وزنه  فدراسیون  انتخابات  برگزاری  خصوص  در  نصیرشلال 
اردیبهشت سال ۹۸ برگزار شود، خاطرنشان کرد: هر گروهی که بر مسند فدراسیون قرار 
می گیرد باید به پیشکسوتان، قهرمانان و مربیان اهمیت دهند و استعدادهای برتر را حفظ و 

پرورش دهند و نگاه جامع تر و وسیع تری نسبت به این رشته داشته باشد.
مربی اسبق تیم ملی وزنه برداری بیان داشت: امیدوارم در دوره آینده تنها به منافع 

شخصی و گروهی توجه نداشته باشیم و کار را خداپسندانه پیش ببریم.
این پیشکسوت وزنه برداری ایران ادامه داد: چندین گروه تلاش خود را برای حضور در 
انتخابات فدراسیون آغاز کرده اند که نگاه جامع تر و کامل تری را نسبت به این رشته دارند و 

امیدوارم شاهد برگزاری انتخابات سالمی باشیم.
وزنه بردار المپیکی ایران در خصوص وضعیت خود نیز گفت: تمرینات خود را نه برای 
قهرمانی بلکه به طور شخصی و برای حفظ آمادگی دنبال می کنم چرا که بدون ورزش دیگر 

نمی توانیم زندگی کنیم. 
وی ادامه داد: در پیکارهای جهانی سال ۲۰۱۵ و المپیک ۲۰۱6 ریو به عنوان مربی 
در کنار »سجاد انوشیروانی« بودم و تا مقطعی این مسوولیت را دنبال کردیم اما شرایط به 

گونه ای رقم خورد که دیگر ادامه کار ممکن نبود و در آن مقطع افرادی بودند که بهتر می 
توانستند کار را انجام دهند و به همین دلیل از کار کناره گیری کردیم. 

نصیرشلال با اشاره به اینکه نخستین تجربه مربیگری خود را در همان سال ها در کنار 
انوشیروانی تجربه کرد، یادآور شد: در آن شرایط و برای آنکه تیم ملی دچار برخی اختلافات 

شود، اصراری به ماندن نداشتیم.

در واکنش به کسب مدال طلای المپیک 

نصیرشلال: برای وزنه برداری ایران خوشحالم 

معاون فرهنگی قوه قضاییه معتقد است بانوان نیز می توانند 
همچون آقایان به ورزشگاه ها بروند و از دیدن بازی ها لذت 

ببرند به شرطی که اخلاق و مسائل شرعی رعایت شود. 
حجت الاسلام هادی صادقی در گفت و گو با ایرنا افزود: 
همانگونه که خانم ها همراه با آقایان به سینما می روند و از 
دیدن فیلم بهره می گیرند یا به پارک می روند، در ورزشگاه 
نیز می توانند حضور پیدا کنند ولی ورود زنان به ورزشگاه ها 
ممکن است دو عارضه داشته باشد که باید آن را برطرف کرد و 

مسئولان اجازه ندهند این مسائل پدید آید.
وی افزود: اگر این دو عارضه مدیریت و با آن مقابله شود و 
دولت فضایی مناسب را ایجاد کند که این دو مشکل وجود 

نداشته باشد، هیچ اشکالی مانع حضور بانوان در ورزشگاه ها 
نخواهد بود که عارضه اول موضوع اخلاق است. یعنی ممکن 
و  باشد  ناسالمی وجود داشته  است در ورزشگاه ها فضای 
کلمات اهانت آمیزی گفته شود یا به بانوان توهین هایی شود 
و در آن صورت حریم ها شکسته شود که در این زمینه باید 
مدیریت شود ولی باید بدانیم رفع این مساله فقط کار دولت 

نیست و خود مردم باید همکاری کنند. 
معاون قوه قضاییه افزود: مساله رعایت اخلاق در ورزشگاه 
هم به عهده دولت است و هم تیم های ورزشی و طرفدارانشان 
باید فعالیت کنند تا فضایی سالم را برای حضور زنان ایجاد 

کنند و فدراسیون ها نیز باید نظارت داشته باشند.
صادقی اضافه کرد: عارضه دوم مربوط به مسائل شرعی 
است که طبق فتوای مراجع تقلید دیدن بدن نامحرم برای هر 
دو طرف اشکال دارد. یعنی هم مرد و هم زن نمی توانند به 
بدن برهنه نگاه کنند که رفع این مشکل هم سخت نیست. 
چون در گذشته برای حضور بانوان در بعضی از ورزش ها این 

کار را کرده ایم و تجربه داریم.
اوایل  در  بانوان  کرد:  اضافه  قضاییه  قوه  فرهنگی  معاون 
انقلاب در هیچ رشته ورزشی شرکت نمی کردند ولی الان در 
ده ها رشته با پوشش خوب شرکت می کنند و بر همین اساس 

می توانند با پوشش خوب در مسابقات شرکت کنند.

سرمربی تیم امید استقلال گفت: فکر می کردم داوران فقط در 
رده بزرگسالان با استقلال مشکل دارند اما به نظر می رسد با تمام 
رده های این باشگاه مشکل دارند و به تیم های پایه هم رحم نمی 

کنند. 
»محمد فدایی« با اشاره به جنجال های اتفاق افتاده در بازی امید 
استقلال و مقاومت اظهار داشت: با تیم دوم جدول بازی داشتیم. از 
هفته ها قبل، پیش بینی کرده بودیم چه اتفاقی قرار است بیفتد. با 
مدیر آکادمی باشگاه استقلال محمد مؤمنی صحبت کرده بودم که 

ممکن است چه اتفاقاتی در این مسابقه رخ دهد.
تهران،  امیدهای  برتر  لیگ  هشتم  و  بیست  هفته  چارچوب  در 
استقلال و مقاومت به مصاف هم رفتند. در حالی که نیمه دوم این 
دیدار با نتیجه ۴ بر ۲ به سود مقاومت در حال پیگیری بود و همه برای 
پایان این دیدار آماده شده بودند، اعتراض شدید بازیکنان استقلال 
و تماشاگران به قضاوت داور باعث شد تا داور بازی، این دیدار را 

نیمه کاره بگذارد و زمین بازی را ترک کند.
او افزود: داور این دیدار، داور هفته پیش مقاومت بوده است. با تمام 
احترامی که برای او قائل هستم مگر می شود یک سرهنگ نظامی را 
برای دیدارهای تیم مقاومت و این بازی حساس انتخاب کنند؟ تیم ما 
۲ بر ۱ جلو بود که بازیکن حریف درحالی که یار ما در موقعیت تک به 
تک قرار داشت خطا کرد، داور کارت زرد دوم را به او نشان داد اما تا 

متوجه شد او یک کارت زرد دارد اخراجش نکرد.

فدایی خاطرنشان ساخت: زمانی که بازی با نتیجه مساوی ۲-۲ 
دنبال می شد، داور یک پنالتی به نفع مقاومت کرفت که سه هزار 
هواداری که از نزدیک این بازی را دیدند، به حال این فوتبال گریه 
کردند. بازیکنان من بدون هیچ چشمداشتی تلاش کردند و تیم را 
در کورس قهرمانی نگه  داشتند، به این راحتی باید حق تیم را ضایع 

کنند؟
او افزود: فکر می کردم با استقلال تنها در رده بزرگسالان مشکل 
دارند اما به نظر می رسد با تمام رده های این باشگاه مشکل دارند 
و به پایه های این تیم هم رحم نمی کنند. مگر می شود در چنین 
بازی حساسی داوری انتخاب کنند که پشت هم بازی های مقاومت 
را سوت می زند؟ حق پایمال شده تیم ما را چه کسی می دهد؟ این 
نسل از بازیکنان این چنین صحنه هایی را می بیند و همینطور بار 
می آید. این ناپاکی را از حالا می بینند. با این شرایط که من چه 
هفته گذشته و چه این هفته دیدم، دوست ندارند استقلال حتی در 

مدارس فوتبال قهرمانی بیاورد چه برسد به رده نوجوانان و امیدها.
سرمربی امید استقلال در پایان گفت: در آستانه پایان بازی، داور 
یکی از کمک های من را بی دلیل اخراج کرد. جو بازی را خواباندیم و 
گفتیم اشکالی ندارد بگذاریم این دقایق آخر هم سپری شود اما داور 
سوت زد و گفت بازی را ادامه نمی دهم. دیگر خیالشان راحت شد 
که سه امتیاز به تیم مقاومت رسیده و احتمالًا شک و تردید داشته که 

نکند تیم ما در دقایق پایانی گل بزند!

معاون قوه قضاییه: 

حضور بانوان در ورزشگاه ها با 2 شرط ممکن است 
سرمربی امید استقلال: 

داوران با باشگاه استقلال مشکل دارند 

آگهی مزایده 
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 2142 فرعی از 271- اصلی واقع در بخش پنج قم مربوط به پرونده اجرائی کلاسه 139404030011000509

بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۴۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۰۹ ) شماره بایگانی ۹۴۰۰۵۴۷( ، له : بانک صادرات قم، علیه: شرکت تولیدی مبتکران سپیده مهر )سهامی خاص( و آقای 
احمد عطارنیا، مستند سند رهنی شماره ۱۰۳۱۷ مورخ ۱۳۹۰/۱۱/۱۷ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 6۰ قم و همچنین سند صلح شماره ۱۳۵6۴ مورخ ۱۳۹۴/۰۷/۱۳ 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 6۰ قم ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی شماره ۲۷۱/۲۱۴۲ – اصلی بخش پنج قم )قطعه دو تفکیکی( بصورت یک ساختمان دو طبقه دارای 
یک جلد سند ششدانگ تک برگی بشماره برگه مالکیت ۰۳۰۳۳۳ الف /۸۹ می باشد که طی شماره ۷۷۵۱۹ در دفتر ۱۰۰ در صفحه ۵۷۱ ثبت گردیده  به نشانی قم- شهرک قدس – 

خیابان ولیعصر)عج ا...( – کوچه 6۵- پلاک ۳۵ با کدپستی ۳۷۱6۱۴۵۹۵۹ متعلق به راهن، آقای احمد عطارنیا می باشد و از طریق مزایده به فروش می رسد. 
حدود و مشخصات ششدانگ ساختمان مورد مزایده : 

شمالا : بطول ۲۵ متر پی به پی پلاک ۳۷۴6 فرعی قطعه اول 
شرقا : بطول 6 متر پی به شارع ۱۰ متری  

جنوبا : بطول ۲۵ متر پی به پی پلاک ۲۱۴۴ فرعی
غربا : به طول 6 متر پی به پی پلاک ۲۱۴۱ فرعی

حقوق ارتفاقی : ندارد
بیمه : ندارد

مورد مزایده ملکی است با بنای شمالی ساز که بصورت زیرزمین و همکف و دارای سرپله با سقف شیروانی در زمینی به مساحت ۱۵۰ متر احداث شده و سقف آن از جنس تیرچه بلوک 
و اسکلت بتنی است.

جلوی ورودی ساختمان پیاده رو سازی و باغچه و نورپردازی و ورودی یک درب نفررو و یک درب کرکره ای برقی وجود دارد. سردرب از جنس آردوواز و نمای خارجی سنگ است. پنجره 
ها از نوع upvc است. حیاط بطول تقریبی ۷/۵ متر با کف سنگ و بدنه سنگ است. یک انشعاب برق، دو انشعاب گاز و یک انشعاب آب شهری وجود دارد.

زیرزمین : کف سرامیک، بدنه ۱۰ سانتی متر قرنیز و الباقی کاغذ دیواری ، یک سوییت کامل است که در زمان بازدید یک خانواده مجزا در آن ساکن بوده اند. دارای سالن و دو اتاق خواب 

و حمام و آشپزخانه )دارای سینک دوقلو، هود و کابینت( ، توالت در زیرپله واقع است. سقف گچبری بدون رنگ است. سیستم سرمایش کولر آبی و گرمایش شوفاژ است.
همکف : نرده استیل برای راه پله وجود دارد. کف سرامیک، بدنه ۱۵ سانتی متر قرنیز و الباقی گچ است. دارای سالن ، یک اتاق خواب و حمام و توالت، سیستم سرمایش کولر آبی و 

سیستم گرمایش بخاری است. آشپزخانه دارای سینک دوقلو، هود و کابینت است. 
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می گردد : 

۱. عرصه ۱۵۰ مترمربع، از قرار هر مترمربع  ۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ..........................جمعا به مبلغ ۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
۲. اعیانی زیرزمین به مساحت ۱۰۵ مترمربع، از قرار هر مترمربع  ۹/۰۰۰/۰۰۰ ریال ............. جمعا به مبلغ ۹۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۳. اعیانی همکف به مساحت ۱۰۵ مترمربع، از قرار هر مترمربع  ۸/۵۰۰/۰۰۰ ریال ............... جمعا به مبلغ ۸۹۲/۵۰۰/۰۰۰ ریال
۴. سرپله، حیاط سازی و انشعابات ......................... جمعا به مبلغ ۲۱۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

با توجه به موارد فوق جمع کل ارزش ملک بدون درنظر گرفتن تعهدات و دیونی که ممکن است وجود داشته باشد به مبلغ ۵/۰۴۷/۵۰۰/۰۰۰ ریال )پنج میلیارد و چهل و هفت میلیون 
و پانصد هزار ریال( تعیین می گردد. 

مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه مورخ ۱۳۹۷/۱۰/۲6 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی 
اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه ۵/۰۴۷/۵۰۰/۰۰۰ ریال )پنج میلیارد و چهل و هفت میلیون و پانصد هزار ریال( 

شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا چک 
تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و 
چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول 

خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد و مورد مزایده فاقد بیمه می باشد. )م الف ۱۷۰۹۹(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 
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آشنایی با 9 دلیل ابتلا به سکته قلبی

شایع ترین علل حمله قلبی

افزایش آمار سکته قلبی برای همه نگران کننده شده است. تقریباً نیمی از حملات 
قلبی در مردان زیر 50 سال روی می دهد.

یک حمله قلبی معمولًا به دلیل بیماری عروق کرونری بروز می کند که در آن، جریان 
خون اکسیژن دار به سمت قسمتی از عضله قلب، مسدود شده و قلب نمی تواند اکسیژن 
دریافت کند. علت این اتفاق، تجمع لایه ای موم مانند در درون عروق کرونری است. این 

تجمع طی سال ها روی می دهد. 
دلیل دیگر سکته قلبی نیز می تواند اسپاسم عروق کرونری باشد. این اسپاسم یا 
گرفتگی عروق، جریان خون را بند می آورد. این توقف جریان خون به سمت عضله قلب 
می تواند نتیجه ی یک بیماری قلبی طولانی مدت و یا سبک زندگی ناسالم، تغذیه ی 

نادرست و استرس باشد. 
آمار نشان می دهند مردانی که در شهرها زندگی می کنند سه برابر بیشتر از مردهایی که 

در روستاها و محیط های غیرشهری ساکن هستند در معرض حمله قلبی اند. 
ریسک سکته قلبی در زنان بعد از یائسگی به میزان قابل توجهی افزایش می یابد.

در اینجا به چند دلیل رایج ابتلا به حمله قلبی اشاره می کنیم:
1. ژنتیک: اگر بیماری و حمله قلبی در خانواده ی شما زیاد است پس توصیه می کنیم 
اهمیت خیلی بیشتری به رژیم غذایی و سبک زندگی خود بدهید. مردهای بالای 50 
سال که سابقه ی بیماری های قلبی و عروقی در خانواده دارند بیشتر در معرض حمله 
قلبی اند. در مورد زنان سنین پیش از یائسگی نیز، بالا بودن میزان استروژن به عنوان 

عامل محافظ عمل می کند اما ریسک سکته قلبی بعد از یائسگی افزایش می یابد.
2. سیگار: سیگار کشیدن نه تنها باعث بیماری های ریوی می شود بلکه سهم بزرگی در 
بیماری های قلبی نیز دارد. سیگار کشیدن باعث تنگ شدن رگ های خونی می شود که 
ناشی از رسوب کلسترول بد در لایه ی اندوتلیوم در دیواره ی رگ هاست. بنابراین جریان 

خون مسدود می شود و قلب، اکسیژن کافی دریافت نمی کند. 
در گزارشی که توسط سازمان مراقبت سلامتی مردان هاروارد در نوامبر 2009 منتشر 
شد، آمده است که برای بررسی خطر ابتلا به بیماری عروق کرونر در نوجوانان، بیش از 
5000 جوان 18 تا 30 ساله مورد ارزیابی قرار گرفتند. سپس آن ها را به مدت 15 سال 

تحت نظارت قرار دادند تا عوامل مؤثر بر سلامت قلب آن ها را شناسایی کنند. 
نتایج بدین صورت بود که با کشیدن 10 نخ سیگار در روز، احتمال ابتلا به بیماری 
عروق کرونر 50٪ افزایش می یابد؛ و افزایش هر 30 میلی گرم در دسی لیتر کلسترول 
LDL باعث افزایش خطر 50 درصدی این بیماری و افزایش هر 10 میلی گرم جیوه فشار 

خون سیستولیک 30 درصد احتمال ابتلا به بیماری عروق کرونری را افزایش می دهد. 
3. رژیم غذایی پُرچرب: رژیم غذایی پُر از چربی های اشباع می تواند موجب تجمع 
چربی در عروق کرونری شده و ریسک حمله قلبی را بالا می برد. چربی های ترانس و 

اشباع، کلسترول بد خود را افزایش می دهند و موجب سکته قلبی می شوند.
4. الکل: در مطالعه ای اخیر که توسط انجمن قلب آمریکا انجام شده مشخص شد که 
حتی مقدار ناچیزی از الکل می تواند در بلندمدت منجر به بیماری قلبی شود. نوشیدن 
الکل می تواند پیری زودرس عروق را به دنبال داشته باشد. نوشیدن الکل می تواند عضله 

قلب را ضعیف کند و فشار قلب را بالا ببرد.
5. کلسترول بالا: اکثر حملات قلبی به دلیل انسدادهای کلسترولی در عروق قلب 
روی می دهند. چربی های خون یا لیپیدها حاوی دو نوع کلسترول هستند: LDL یا 
کلسترول بد و HDL یا کلسترول خوب. کلسترول بد یا LDL منجر به تشکیل پلاک در 
عروق می شود در حالی که کلسترول خوب یا HDL برخلاف تشکیل پلاک عمل کرده و 

به دفع کلسترول اضافی از بدن کمک می کند.
چربی های ترانس و اشباع در رژیم غذایی، کلسترول بد خون را افزایش می دهند. 
محصولات حیوانی مانند چربی گوشت، چربی مرغ و لبنیات پُرچرب مانند کره و 
غذاهای فرآوری شده مانند کیک ها و شیرینی ها معمولًا پُر از چربی های اشباع هستند.

6. دیابت: بدن بیمار دیابتی حساسیتش را نسبت به انسولین از دست می دهد که 
می تواند منجر به افزایش قند خون شود. اگر سطح قند خون کنترل نشود، آسیب جدی 

به دیواره ی عروق وارد کرده و منجر به سکته خواهد شد.
7. فشار خون بالا: فشار خون بالا یعنی اینکه فشار درون عروق و رگ ها بالاتر از حد 
نرمال است که باعث می شود انعطاف پذیری طبیعی رگ ها کاهش پیدا کند. فشار خون 
بالا موجب برون رفت بزرگ تری از خون پمپاژ شده از قلب می شود که تعادل طبیعی را به 

هم زده و منجر به بیماری عروق کرونری یا سکته خواهد شد.
8. چاقی و عدم تحرک بدنی: چاقی عامل خیلی از بیماری هاست که بیماری قلبی را 
نیز شامل می شود. رژیم غذایی فرد چاق پُر از چربی های اشباع است که می تواند سکته 
قلبی را به دنبال داشته باشد. مطالعات نشان داده اند افرادی که حجم عمده ی چربی 
بدنشان در اطراف شکمشان قرار دارد بیشتر از افرادی که بیشتر چربی شان در ناحیه ی 

باسن و ران هاست در معرض بیماری قلبی هستند.
9. استرس: هر نوع اضطراب یا استرسی می تواند ریسک سکته را بالا ببرد. استرس 

یکی از اصلی ترین علل انواع بیماری هاست.

نقش التهاب در بروز علائم افسردگی
کارشناسان در پاسخ به این پرسش که چه عواملی موجب افسردگی می شوند، اظهار 
داشتند: به نظر این سوالی ساده است اما حقیقت این است که تاکنون پاسخ قطعی به 

آن امکان پذیر نبوده  است.
 درمان هایی که برای رفع مشکل افسردگی مطرح می شود متنوع هستند.

متخصصان مصرف داروهای رایج موثر در کاهش علائم این بیماری را تجویز می کنند 
اما در برخی موارد عوارض این داروها از فوائد آن ها بیشتر است. همچنین ممکن است 
روان درمانی توصیه شود هرچند این امکان وجود دارد که این راهکارها نیز اثربخش 

نباشند.
یکی از متخصصان ارشد روان پزشکی، "التهاب" را عامل فیزیکی و ساده ای می داند که 
نقش مهمی در "سلامت روان" بازی می کند و می تواند مسیر درمان افسردگی را تغییر 

دهد.
»ادوارد بولمور« از دانشگاه کمبریج گفت: با انجام تست خون روی بیماران می توان به 
ایده بهتری برای درمان بیمار مبتلا به افسردگی دست پیدا کرد چرا که طبق بررسی های 
سازمان جهانی بهداشت )WHO(، تعداد مبتلایان به افسردگی در جهان رو به افزایش 
است و اکنون این مشکل روحی روانی بزرگترین عامل ناتوانی در سراسر جهان به حساب 

می آید.   
این روان پزشک افزود: افسردگی مشکلی شایع است. همچنین در تمامی مبتلایان به 
این بیماری یک عامل تاثیرگذار وجود ندارد. در برخی از افراد التهاب، عامل اصلی در بروز 
علائم افسردگی به حساب می آید که با تشخیص آن می توان به جای تجویز روش های 

درمانی مرسوم همچون تجویز دارو و روان درمانی، رویکرد متفاوتی اتخاذ کرد.
 به گفته این روان پزشک در صورتیکه با انجام تست خون و تشخیص وجود التهاب 
در بدن بیمار، شواهد نقش این عامل در بروز علائم افسردگی تایید شود، می توان 
با داروهای ضد التهابی به درمان جدیدی دست پیدا کرد که همچون نوع جدیدی از 

داروهای افسردگی عمل می کند.

مسمومیت غذایی و آنفلوآنزای معده ممکن است با حالت تهوع، 
استفراغ، اسهال، دردهای شکم، و تب خفیف همراه باشند. با 
این وجود، در آنفلوآنزای معده به طور معمول میزان حالت تهوع 
و استفراغ بیشتر است، در شرایطی که مسمومیت غذایی ممکن 
با سرد شدن هوا در فصل  به اسهال منجر شود.   است بیشتر 
و  آنفلوانزا  تا  از سرماخوردگی  ها  بیماری  به  ابتلا  آمار  زمستان، 
آنفلوآنزای معده نیز افزایش می یابد. میکروب ها در آب و هوای 
سرد از کارایی بیشتری برخوردار می شوند و تماس با سطوح پر 
از میکروب می تواند احتمال ابتلا به بیماری را افزایش دهد. اما 
گاهی اوقات ممکن است آنچه شبیه به یک آنفلوآنزای معده به نظر 
می رسد در واقع یک مسمومیت غذایی باشد. مسمومیت غذایی 
و آنفلوآنزای معده بسیار شبیه به یکدیگر هستند. هر ساله میلیون 
ها نفر با بیماری های مرتبط با غذا مواجه می شوند. علائم این 
مسمومیت غذایی و آنفلوآنزای معده می توانند شبیه به یکدیگر 

باشند، از این رو، تشخیص درست دشوار می شود.
در  تفاوت  معده:  آنفلوآنزا  برابر  در  غذایی  مسمومیت 

چیست؟ 
مسمومیت غذایی

به بیان ساده، مسمومیت غذایی بیماری است که به واسطه 
مصرف غذای فاسد یا آلوده یا غذای آلوده شده با سموم شکل 
می گیرد. تشخیص منبع این آلودگی می تواند دشوار باشد زیرا 
طیف گسترده ای از باکتری ها و ویروس ها، مانند ئی.کولای، 
لیستریا، سالمونلا، نوروویروس و بسیاری موارد دیگر وجود دارند 
که می توانند به روش های مختلف زمینه ساز مسمومیت غذایی 

شوند.
غذاها می توانند در هر مقطع از پردازش )شستشو یا نگهداری 
نامناسب در یخچال(، تولید )رسیدگی نامناسب یا پخت ناکافی(، 
یا مرحله آماده سازی و سرو )دما و شیوه سرو( آلوده شوند. احتمال 
مواجهه با مسمومیت غذایی پس از غذا خوردن در مکان هایی که 
وعده های غذایی برای گروه های بزرگ از مردم تهیه می شوند، 
مانند کافه تریا دانشگاه، گردهمایی های اجتماعی و رستوران ها 

بیشتر است.
آنفلوآنزای معده 

نام گاستروانتریت ویروسی  به  آنفلوآنزای معده که در پزشکی 
شناخته می شود، یک اختلال معده کوتاه مدت به واسطه یک 
دلیل عفونی مرتبط با ویروس - بیشتر نوروویروس و روتاویروس - 

است.
در شرایطی که روتاویروس بیشتر کودکان را تحت تاثیر قرار می 
دهد، نوروویروس دلیل اصلی آنفلوآنزای معده و بیماری مرتبط با 
غذاست. این شرایط فوق العاده مسری است و به طور معمول بین 
افراد در فضاهای محدود، مانند خانه یا اداره های کوچک گسترش 
می یابد. این اتفاق زمانی که فرد آلوده بهداشت شخصی را رعایت 
نمی کند، به واسطه لمس سطوح توسط افراد دیگر، تهیه غذا برای 

افراد دیگر، یا دست دادن با فردی دیگر رخ می دهد.
در شرایطی که هر نشانه از آنفلوآنزا می تواند هشدار دهنده باشد، 

آنفلوآنزای معده و آنفلوآنزا که می توانید هر سال واکسن آن را بزنید، 
آنفلوآنزا ویروسی است که به سیستم  شرایطی مشابه نیستند. 
تنفسی حمله کرده و از سوی دیگر، دریافت واکسن از آنفلوآنزای 
معده پیشگیری نمی کند. حتی نام آنفلوآنزای معده نیز گمراه 
کننده است، زیرا ویروس روده و نه معده شما را مورد حمله قرار داده 

و عفونی می سازد.
علائم مسمومیت غذایی در برابر آنفلوآنزای معده 

به دلیل این که مسمومیت غذایی و آنفلوآنزای معده دارای علائم 
مشابه هستند، تشخیص دقیق می تواند دشوار باشد.

علائم مسمومیت غذایی
- ناراحتی معده

- کرامپ های معده
- حالت تهوع

- استفراغ
- اسهال

- تب
علائم آنفلوآنزا معده 

- اسهال
- معده درد و کرامپ

- حالت تهوع

- استفراغ
- گاهی اوقات تب

- خستگی
- تشنگی شدید )در صورت کم آبی بدن(

- سبکی سر
- سردرد یا بدن درد

مسمومیت غذایی و آنفلوآنزای معده ممکن است با حالت تهوع، 
استفراغ، اسهال، دردهای شکم، و تب خفیف همراه باشند. با 
این وجود، در آنفلوآنزای معده به طور معمول میزان حالت تهوع 
و استفراغ بیشتر است، در شرایطی که مسمومیت غذایی ممکن 

است بیشتر به اسهال منجر شود.
مسمومیت غذایی باکتریایی بیشتر روده بزرگ و نه روده کوچک را 

تحت تاثیر قرار می دهد که موجب تفاوت در علائم می شود.
مسمومیت غذایی معمولا به سرعت )اغلب طی چند ساعت پس 
از مصرف غذای آلوده( شکل می گیرد و علائم بین یک تا سه روز 
ادامه دارند. در مقابل، آنفلوآنزای معده اغلب آرام تر شکل می گیرد 
زیرا ویروس برای آلوده کردن میزبان به زمان نیاز دارد که یک تا دو 
روز طول می کشد. علائم بیماری نیز بین 3 تا 10 روز طول می 

کشند.
درمان مسمومیت غذایی در برابر آنفلوآنزای معده 

اید،  بدون در نظر گرفتن این که به کدام بیماری مبتلا شده 
متاسفانه به طور معمول باید علائم مسمومیت غذایی یا آنفلوانزای 
معده را طی دوره بیماری تحمل کنید. طی این مدت استراحت 
از  الکترولیت های  احیای  برای  فراوان  مایعات  نوشیدن  فراوان، 
دست رفته، و یک رژیم غذایی متعادل می توانند به بهبود علائم 

کمک کنند.
کم آبی شدید بدن اصلی ترین نگرانی در هر دو مورد محسوب 
می شود. به واسطه اسهال و/یا استفراغ باید توجه ویژه ای به تامین 
آب مورد نیاز بدن داشت. کم آبی بدن می تواند احساس ناخوشی 
را تشدید کند و در صورت عدم دریافت مواد مغذی مورد نیاز بدن 

آهنگ روند ریکاوری ممکن است کند شود.
در شرایطی که نوشیدن آب برای بدن از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است، اما برای کمک به جایگزینی الکترولیت های کلیدی، مانند 
سدیم، کلرید و پتاسیم که در مواقع کم آب شدن بدن از دست می 
روند، کفایت نمی کند. نوشیدنی های ورزشی یا نوشیدنی های 
دیگر که حاوی الکترولیت ها هستند می توانند به احیای آنها در 

بدن کمک کنند.
تا زمان بهبود علائم از مصرف میوه ها و سبزی های خام پرهیز 
نیز می شود که ممکن است  این شامل غذاهای چرب  کنید. 
گوارش آنها دشوار باشد. اگر به آنفلوآنزای معده مبتلا هستید 
پرهیز از محصولات لبنی برای یک هفته توصیه شده است. لنبیات 
می تواند در فعالیت روده کوچک، جایی که لاکتوز جذب می شود، 
اختلال ایجاد کند، از این رو، تا زمانی که پوشش داخلی روده 
کوچک بازسازی شود، قادر به جذب لاکتوز نخواهید بود. لاکتوز 
ممکن است برای مسمومیت غذایی باکتریایی مشکل ساز نباشد 
زیرا در این شرایط بیشتر روده بزرگ و نه روده کوچک تحت تاثیر 

قرار می گیرد.
چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم؟ 

اگر در زمان بیماری با مشکلاتی که در ادامه به آنها اشاره شده 
است، مواجه شدید، بهترین گزینه مراجعه به پزشک برای بررسی 
دقیق شرایط است، به ویژه اگر بسیار جوان، بسیار پیر، باردار، دارای 

سیستم ایمنی ضعیف، یا مشکلات پزشکی چندگانه هستید.
- دشواری در جایگزینی مایع از دست رفته با نشانه های آشکار 

کم آبی بدن
- خون در مدفوع

درجه   38.6( فارنهایت  درجه   101.5 از  )بیش  بالا  تب   -
سانتیگراد( زمانی که تب به صورت دهانی اندازه گیری می شود(

- تداوم استفراغ برای بیشتر از 24 ساعت
- تداوم اسهال برای بیش از 3 روز

مسمومیت غذایی و آنفلوآنزای معده اگر به درستی درمان نشوند، 
می توانند به بروز عوارض جدی منجر شده یا حتی مرگبار باشند. 
در موارد شدید، ممکن است به مصرف آنتی بیوتیک برای درمان 
نیاز باشد. پزشک به طور معمول انجام آزمایش - اغلب آزمایش 
مدفوع - برای تشخیص دلیل بیماری را تجویز می کند تا بهترین 

روش درمان تعیین شود.

آنفلوآنزای معده یا مسمومیت غذایی
 مساله این است! 

بسیاری از مراکز تحقیقاتی علمی و بهداشتی دنیا، از افزودن فلوراید به آب با عنوان "یکی 
از 10 دستاورد بزرگ سلامت عمومی در قرن بیستم" یاد می کنند. با این وجود، اگرچه 
فلوراید به طور طبیعی و در مقادیر اندک در آب وجود داشته و می تواند در پوسته زمین 
نیز پیدا شود، اما افزودن آن به آب آشامیدنی با تصور تقویت دندان ها و جلوگیری از ایجاد 

حفره ها، می تواند یک عمل بسیار جنجالی و خطرناک به شمار آید. 
سازمان بهداشت جهانی، با اشاره به کشورهایی که میزان فلوئورید آب آن ها بالاست، 
هشدار می دهد: مصرف آب آشامیدنی غنی از فلوراید موجب اثرات جدی بر سلامت 
انسان می شود، اثراتی که دامنه ای از فلوروزیس دندانی تا فلوروز عیوب اسکلتی را شامل 
خواهد شد و هر دو این اثرات غیر قابل برگشت و تغییرناپذیر می باشند. کودکانی که 
دندان ها و استخوان هایشان هنوز در حال رشد هستند، از حساسیت و استعداد بیشتری 
نسبت به انباشتگی فلوراید برخوردارند و این وضعیت با برنامه ی تغذیه ای ضعیف نیز تشدید 
می گردد. این علائم از دوران کودکی شروع و پیشگیری، تنها راه اجتناب از بروز این مشکل 
به شمار می آید. با این حال و با توجه به اینکه تقریباً شواهدی دال بر اثرات تقویت کننده ی 
فلوئور اضافه شده بر دندان وجود ندارد، اما شواهدی وجود دارد که نشان می دهد که این 
نوروتوکسین اثرات ویران کننده ای بر مغز انسان خواهد داشت. برخی از مراکز تحقیقاتی 
اخیراً در مورد 9 روش مختلف که در آن فلوراید موجود در آب می تواند اثرات منفی بر 

سلامت روان انسان داشته باشد گزارش کرده اند. این موارد عبارتند از:
نوروتوکسین رشدی

مطالعات اخیر نشان می دهد که فلوراید به عنوان یک نوروتوکسین توسعه یافته شناخته 
می شود و به همراه آرسنیک، جیوه، تولوئن و سرب اثرات مخربی را بر مغز، سیستم عصبی 

و یا نخاع قبل از زایمان و در دوران پس از زایمان خواهد داشت.
IQ کاهش

بیش از 50 مطالعه ی مورد بررسی نشان می دهد که مصرف آب دارای فلوراید با کاهش 
IQ در کودکان مرتبط است. مطالعه مشترک توسط دانشکده بهداشت عمومی دانشگاه 
هاروارد و دانشگاه پزشکی چین انجام گرفت و در آن 27 مطالعه ای که در مورد این موضوع 
مورد بررسی قرار گرفت مبین این نکته بود که، "نشانه های قوی ای وجود دارد که مشخص 

می کند فلوراید ممکن است بر پیشرفت شناختی کودکان تأثیرات نامطلوبی بگذارد."

پیشرفت بیماری آلزایمر
بدن دارای یک غشای محافظتی طبیعی است )Blood-brain barrier( که مانع ورود 
مواد خطرناک مانند آلومینیوم به مغز می شود. با این حال، هنگامی که آلومینیوم در تماس 
با فلوراید قرار می گیرد، می تواند به شکل آلومینیوم فلوراید از این مانع خونی - مغزی عبور 
کند.  مطالعات متعددی وجود دارد که ارتباط میان حضور آلومینیوم فلوراید را با توسعه 

بیماری آلزایمر تأیید کرده اند.
دو برابر شدن خطر ابتلا به کم کاری تیروئید

فلورایدی کردن آب تقریباً به میزان دو برابر خطر ابتلا به هیپوتیروئیدیسم را افزایش 
می دهد. این عارضه اختلال سیستم غدد درون ریز بوده که منجر به عدم توانایی مناسب 
غده تیروئید در تولید به اندازه ی هورمون تیروئید می گردد و نتیجتاً ضعف در تحمل سرما، 

خستگی، افزایش وزن، یبوست و افسردگی را موجب خواهد شد.
انحطاط بخش هایی از مغز

هنگامی که فلوراید از مانع طبیعی ذکر شده )Blood-brain barrier( عبور می کند، 
موجب بروز انحطاط در بخش های خاص از مغز - هیپوکامپ، نئوکورتکس و مخچه خواهد 

شد.
هیپوکامپ، به عنوان جایگاه حافظه شناخته می شود و برای یادگیری، تنظیمات عاطفی 

و تعلیق پاسخ استرس بسیار مهم است.
نئوکورتکس به عنوان منطقه تکامل یافته مغز )کامل ترین منطقه مغز( در نظر گرفته 
می شود که در آن ادراک حسی، تفکر آگاهانه و مهارت های زبان به طور عمده ساماندهی 

می گردد.
مخچه مسئول هماهنگی و تعادل است.

تداخل با غدد پینه آل و تولید ملاتونین
ملاتونین هورمونی است که کنترل خواب و خنثی سازی آسیب های ناشی از اختلالات 
مغزی مانند زوال عقل را بر عهده داشته و همچنین به عنوان یک آنتی اکسیدان عمل 
می کند. این هورمون در غده پینه آل تولید می شود. این غده حساس به کلسیفیکاسیون 
ناشی از مواد معدنی مانند کلسیم و فلوراید است. هنگامی که این اتفاق می افتد، اثرات 
نامطلوبی بر تولید ملاتونین گذاشته و منجر به بی خوابی، افزایش سرعت رشد مغزی و 

افسردگی خواهد شد.
شستن سرب در لوله های قدیمی

اگر در خانه های قدیمی و با سابقه ی ساخت بالا زندگی می کنید، احتمالًا از لوله های آب 
سربی برای سیستم آب رسانی منزلتان استفاده شده است. از آنجا که فلوراید موجود در آب 
سبب انتشار سرب می گردد، می تواند مقدار سرب موجود در آب را تا 9 برابر افزایش دهد. 
قرار گرفتن در معرض سرب برای همه انسان ها خطرناک است، اما مغزهای جوان بیشترین 
خطر آسیب پذیری را متحمل می شوند. این عارضه می تواند منجر به بروز مشکلات جدی 
فراوانی نظیر ناتوانی در یادگیری، کاهش IQ، از دست دادن حافظه و اختلالات خلقی 

گردد.
ارتباط با بیش فعالی

مطالعات صورت گرفته در مراکز علمی نشان می دهد که قرار گرفتن در معرض سطوح 
بالای فلوراید در رحم موجب افزایش علائم بیش فعالی )ADHD( در کودکان دبستانی 
می شود. نویسنده اصلی این مطالعه اظهار داشته: "یافته های ما این گونه نشان می دهد 
که سیستم عصبی در حال رشد جنین ممکن است در معرض سطوح بالای فلوراید دچار 

تأثیرات منفی گردد"
عامل افسردگی ... و در داروهای ضدافسردگی یافت می شود

بسیاری از داروهای ضدافسردگی و ضداضطراب معمولًا حاوی فلوراید بالا هستند. 
این امر می تواند تضاد در پی داشته باشد زیرا مطالعات متعدد، ارتباط میان فلوراید و بروز 
افسردگی را نشان می دهد. اگر شما در حال حاضر از یکی از این داروها مصرف می کنید، 
قطعاً این کار ارزش آن را دارد که دوباره با پزشک متخصصتان ملاقات کرده و از وی 
بخواهید تا داروی مصرفی شما را با موارد عاری از فلوراید تغییر داده و یا از جایگزین های 

طبیعی برای درمان آن استفاده نماید.
چگونگی کاهش قرار گرفتن در معرض فلوراید

میزان  برای کاهش  راه هایی هم  اما  دارد؛  فراگیر وجود  به صورت  فلوراید در محیط 
قرارگیری در معرض آن وجود دارد که از جمله ی آن ها می توان به استفاده از خمیردندان 
بدون فلوراید و سرمایه گذاری در خرید فیلترهایی با کیفیت بالا در کاهش فلوراید آب اشاره 

نمود.

فلوراید به این 9 روش بر ذهن شما اثر می گذارد

فلوراید با مغزتان چه می کند

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139760330001013838 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001000117 آقای عباس کاظمی فرزند محمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 89/40  مترمربع پلاک شماره 11190 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی به شماره 1883. )م الف 4038(
2- رای شماره 139760330001013136 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430001001603 خانم زهرا نوری احمد آبادی فرزند 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 50/10 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 10330 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در دفتر 197 و دفتر 239 به موجب سند قطعی 69686 . )م الف4039(
3- رای شماره 139760330001012828 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001000831 آقای وحید حبیبی اربطانی فرزند 
احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 198 مترمربع پلاک شماره 10994 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی سند رسمی به شماره 129220 . )م الف 4040(
4- رای شماره 139760330001013840 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000787 آقای محمد جعفری فرزند میرزاجان 
در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 198 مترمربع پلاک شماره 10634 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در دفتر 90 به موجب سند قطعی 33690 . )م الف 4041(

5- رای شماره 139760330001013894 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000788 خانم منیر بکائی فرزند حسین در دو 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 198 مترمربع پلاک شماره 10634 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در دفتر 90 به موجب سند قطعی 33690 . )م الف 4042(
6- رای شماره 139760330001014022 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001000953 آقای محمدرضا بنی حسن فردوئی 
فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 192 مترمربع پلاک شماره 85 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی در دفتر 572 به موجب سند رسمی به شماره 116693 . )م الف 4043(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/17 
تاریخ انتشار دوم: 1397/10/03
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ابلاغ اجرائیه
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139404030011000492/1

بدینوسیله به شرکت بین المللی و بازرگانی دانیال قم )سهامی خاص( با نمایندگی حسین فرخ به شناسه ملی 
10860982244 ثبت بدهکار پرونده کلاسه 139404030011000492/1 که  برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
گردد که برابر سند شماره 2904 مورخ 1392/07/25 که از تاریخ مذکور روزانه مبلغ 3/139/233 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه 
شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به کلاسه  با شماره بایگانی 139404030011000492  )با شماره بایگانی 9400530( در این اجراء مطرح 
می باشد لذا طبق ماده18آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می 
شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت 

بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 17098( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002562/1
بدینوسیله به وراث مرحوم آقای مجید زینلی 1( : خانمها : مبینا زینلی با ولایت قهری آقای علی زینلی( ، فرزند متوفی ، و 2(: فاطمه زینلی ، 
مادر متوفی و ،3( : آقایان علی زینلی ، پدر متوفی و ، 4( علی زینلی ، فرزند متوفی ، و 5( : امیرمحمد زینلی )با ولایت قهری آقای علی زینلی( 
، فرزند متوفی بدهکاران پرونده کلاسه 139704030011002562/1 )با شماره بایگانی 9702694( که  برابر گزارش مامور پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج 1536 مورخ 1375/09/23 دفتر ازدواج 5 قم بین مورث شما )مرحوم مجید زینلی( و خانم 
طاهره قزاقی ، فرزند غلامعباس ، مبلغ 20/000/000 ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 485/176/991 
ریال مقوم گردیده است بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد. لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر 
میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است ( نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر 

اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )17100( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی ابلاغ اجرائیه
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002631/1

ملی  کد  با   5459  : ش  ش   ،  1359/11/29: تولد  تاریخ   ، سیدابراهیم   : فرزند   ، حسینی  علی  سید  آقای  به  بدینوسیله 
0384703666 صادره از قم سند ازدواج شماره 7500 مورخ 1396/01/10 دفتر ازدواج 22 قم ابلاغ می گردد که خانم زهرا 
علی بابائی فرزند : بشیر باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد 114 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به 
صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 139704030011002631/1 )با شماره بایگانی 9702765 ( در شعبه اجرای ثبت 
قم  در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا 
حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است 
ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت 
عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال 

( منتشر نخواهد شد . )17081( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002679/1
کلاسه  پرونده  بدهکار   635 شناسنامه  شماره   1358/06/04 تولد:  تاریخ  نقی  پدر:  نام  دهنادی  عارف  آقای  به  بدینوسیله 
ازدواج 2602  برابر سند  اید ابلاغ می گردد که  برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده  139704030011002679/1 که  
1380/5/10 بین شما و خانم معصومه زینلی تعداد 100 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی بدهکار می باشید که بر اثر عدم   –
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح 
می باشد. لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 
روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است ( نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات 
اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر 

نخواهد شد . )17097( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم

سرکار خانم فرزانه پور عسگری عضو هیات علمی موسسه 
تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی نظر به اینکه شما از تاریخ 
93/11/1 تاکنون در غیبت به سر می برید بموجب ماده 73 
قانون آیین دادرسی مدنی به شما ابلاغ می گردد ظرف مهلت 
یک ماه پس از نشر آگهی نسبت به ارسال لایحه دفاعیه خود به 
نشانی کرج خیابان شهید بهشتی حصارک موسسه تحقیقات 
ریاست  حوزه  مدیریت  فوقانی  طبقه  سازی  سرم  و  واکسن 
دفتر هیات بدوی انتظامی هیات علمی اقدام نمائید در غیر 
اینصورت هیات مطابق 15 آئین نامه اجرایی قانون مقررات 
انتظامی هیات علمی دانشگاهها و موسسات آموزش عالی 

کشور عمل خواهد کرد . 
) 325929 ( -علی اکبر ایمانی 
رئیس هیات بدوی رسیدگی به تخلفات انتظامی هیات علمی 
موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی

آگهی ابلاغ تفهیم اتهام 
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استاد حوزه علمیه قم گفت: خدمت به امامزادگان و 
زائران بقاع متبرکه، ذخیره ای الهی برای خدام و هیئت 

امناست و باید قدردان این فرصت و توفیق الهی بود.
جمع  در  گرگانی  علوی  علی  محمد  سید  آیت الله 
مقدس  آستان  مسئولان  و  خدام  امنا،  هیئت  اعضای 
متبرکه  بقاع  کرد:  اظهار  جعفر)ع(  بن  علی  حضرت 
امامزادگان، مرکز تعلیم و تعلم مذهبی هستند و بر این 
اساس، امام راحل و رهبر معظم انقلاب بر تبدیل این 

مکان های مقدس به قطب فرهنگی تاکید داشته اند.
وی افزود: هر جا که امامزادگان مدفون هستند، شاهد 
برکات و آثار فراوانی بوده ایم و کرامات زیادی از آنها دیده 
شده است، این اماکن در حقیقت مراکزی برای تبلیغ و 

ترویج اسلام و تقویت دین الهی به شمار می روند.
استاد برجسته حوزه علمیه قم با بیان اینکه کرامات 
امامزادگان و فرزندان ائمه اطهار)ع( محسوس و آشکار 
است گفت: به شخصه در مورد یکی از این بقاع متبرکه، 
کرامتی را دیده ایم که مربوط به حق الناس بوده است، به 
طوری که اگر زائری کفش شخص دیگری را به اشتباه 
می پوشید، نمی توانست از آنجا خارج بشود و به عنوان 

مثال، اتومبیلش روشن نمی شد.
مومنان  به  را  کرامات  بعضی  خداوند  داد:  ادامه  وی 
بر  بیت)ع(  اهل  خانواده  عظمت  تا  می دهد  نشان 
همگان روشن شود. آیت الله علوی گرگانی با تاکید بر 
خدمت گزاری به امامزادگان و زائران بقاع متبرکه گفت: 
معرفت حقیقی به ائمه اطهار)ع( و فرزندان آنها، انسان 
را به جایی می رساند که در می یابد خدمت به آنها عامل 
سعادت دنیا و آخرت است. این مرجع تقلید عنوان کرد: 
حضرت علی بن جعفر)ع( بزرگمردی بودند که کرامات 
و برکات فراوانی از ایشان به ثبت رسیده و در عین حال 

ایشان خود را خدمت گزار امام معصوم)ع( می دانستند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان قم، وی با بیان اینکه بقعه متبرکه این امامزاده 
واجب التعظیم مرکز توجه و احترام زائرانی از اقصی نقاط 
جهان است گفت: علاوه بر این حرم مطهر ایشان محلی 
برای دفن شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی، دفاع مقدس 
و مدافع حرم شده و این مسئله بر اهمیت مکان، افزوده 

است.
آیت الله علوی گرگانی خدمت به بقاع متبرکه را از جمله 
ذخایر دنیوی برای آخرت دانست و تصریح کرد: قدر این 
توفیق را که نصیبتان شده بدانید و در راه خدمت به زوار 
امامزادگان کوشا باشید چرا که این فعالیت ها، ذخیره 
دنیای جاودانی است. استاد حوزه علمیه قم ادامه داد: 
یکی از علمای قم که صاحب نفس و بسیار بزرگوار بود، 
در بستر بیماری افتاد، به عیادت ایشان رفتم و بعد از 
احوالپرسی عرض کردم آرزویی دارید؟ گفت از خداوند 
می خواهم جایگاه خودم را در روز قیامت ببینم و این 
سخن نشان می داد به خاطر اقداماتی که در این دنیا 
داشته از فردای خودش اطمینان داشته است در حالیکه 
خودشان  ولی  می ترسند  مرگ  از  انسان ها  از  بسیاری 

گفتند تنها امیدم به محبت و لطف خداست.
مدیر اجرایی آستان مقدس امامزاده علی بن 

جعفر)ع(:
طرح توسعه حرم حضرت علی بن جعفر)ع( به 

زودی اجرایی می شود
مدیر اجرایی آستان مقدس امامزاده علی بن جعفر)ع(  
نیز در این دیداربا اشاره به اقدامات عمرانی صورت گرفته 
در این حرم مطهر گفت: طرح توسعه جامع این بقعه 

متبرکه به زودی اجرایی می شود.
علی  شهدای  گلزار  کرد:  اظهار  زندی  غفور  محمد   
بن جعفر با حدود 3500 شهید، بزرگ ترین گلزار بعد از 
بهشت زهرا از حیث آمار شهدای مدفون در سراسر کشور 
محسوب می شود. وی افزود: تعداد زیادی از شهدای 
حتی  و  دیگر  اسلامی  کشورهای  عراق،  از  مقاومت 

کشورهای اروپایی هم در این گلزار دفن شده اند.
مدیر اجرایی آستان مقدس امامزاده علی بن جعفر)ع( 
با بیان اینکه بارگاه نورانی این امامزاده واجب التعظیم در 
قم، یکی از مراکز مهم زیارتی در استان قم به شمار می رود 
گفت: از آنجا که تبدیل بقاع متبرکه به قطب فرهنگی از 
با  نیز  و  است  انقلاب  معظم  رهبر  مطالبات  و  منویات 
توجه به شهرت این امامزاده واجب التعظیم، لازم است 
فعالیت های فرهنگی و مذهبی با محوریت بقعه متبرکه 

ایشان در بعد ملی و حتی بین المللی مطرح شوند.

وی ادامه داد: برگزاری مراسم مذهبی از جمله برپایی 
نماز جماعت، ادعیه توسل، محافل قرآنی، پشتیبانی 
مالی از هیئت های مذهبی و مشارکت در برگزاری مراسم، 
حضور در مراسم جهانی اربعین و استقرار موکب به نام 
حضرت علی بن جعفر)ع( در شهر سامرا، از جمله این 

فعالیت ها به شمار می روند.
زندی تصریح کرد: موکبی که به نام این امامزاده در 
شهر سامرا برپا شده بود به مدت 14 روز قبل و بعد از 
اربعین حسینی، به ارائه خدمات به زائران مشغول بود و 
روزانه 20 هزار پرس غذای گرم در اختیار زوار قرار می داد.

مدیر اجرایی آستان مقدس امامزاده علی بن جعفر)ع( 
نشاط  عاشورایی،  بصیرت  طرح های  اجرای  گفت: 
معنوی، دهه های کرامت و بصیرت و ...، طرح جامع 
مشاوره تخصصی به صورت هفتگی و مناسبتی، برپایی 
به  پاسخگویی  خانواده،  مشاوره  معرفت،  خیمه های 
پزشک  استقرار  قرآنی،  کلاس های  شرعی،  مسائل 
صلواتی، نمایشگاه کتاب های مذهبی، دیدار با خانواده 
شهدا و جانبازان و برپایی یادواره شهدا، احداث قطعه 
درصد  بالای 50  جانبازان  رایگان  دفن  برای  صالحین 
و والدین شهدا با هماهنگی اداره اوقاف و بنیاد شهید، 
دفن شهدای مدافع حرم و شهدای ترور مجلس در قطعه 
مربوط به بقعه امامزاده، راه اندازی دفتر حفظ قرآن کریم 
از محل منابع بقعه و نیز نصب دوربین های مداربسته و 
راه اندازی اتاق مانیتورینگ در راستای تامین امنیت زوار و 

بقعه، بخشی از اقدامات صورت گرفته به شمار می روند.
وی با بیان اینکه در راستای اجرای برنامه های آموزشی 
و تفریحی هم گام های مهمی در حرم مطهر حضرت 
علی بن جعفر)ع( برداشته شده است گفت: راه اندازی 
اردوهای تفریحی و آموزشی تخصصی با حضور اقشار 
مختلف، کلاس های آموزشی و تخصصی ویژه مبلغان 
بومی مستقر در بقاع متبرکه و برگزاری دوره های آموزشی 

سبک زندگی اسلامی از جمله این اقدامات هستند.
زندی خاطرنشان کرد: در بخش عمرانی هم شاهد 
فعالیت هایی همچون تسطیح محوطه امامزاده و قبور 
و  شبستان  ساخت  نیز  و  آرامستان  و  گلزار  در  موجود 

توسعه حرم بر اساس طرح جامع بوده ایم.

مدیرکل راه آهن استان  قم: 

تردد ریلی در قم هزینه سوخت را
 114 میلیارد ریال کاهش داد 

مدیرکل راه آهن  استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آبان بواسطه نقل و انتقال 
بار و مسافر از طریق خطوط ریلی استان، در بخش های باربری و مسافربری به ترتیب 61 و 

53 میلیارد ریال صرفه جویی سوخت صورت گرفته است. 
محسن اعتماد روز یکشنبه در حاشیه آیین افتتاح چهار طرح اداره کل راه آهن استان قم 
اظهار داشت: بر اساس اعلام سازمان بهینه سازی مصرف سوخت به ازای هر تن کیلومتر 
انتقال بار از طریق مسیرهای ریلی 35 سی سی و جا به جایی هر نفر کیلومتر مسافر نیز 25 

سی سی در مصرف سوخت صرفه جویی می شود.
وی افزود: کل خطوط ریلی استان 508 کیلومتر است و یک سوم محموله های باری 
کشور از محدوده مرزی ریلی قم جابجا می شود و در سال جاری نیز تا پایان آبان هشت 

میلیون و 300 هزار تن بار از راه آهن قم منتقل شده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افتتاح چهار طرح اداره کل راه آهن قم، 
هزینه این تعداد طرح را 61 میلیارد اعلام کرد و گفت: زیرگذر بلوار کارگر که با پنج میلیارد و 
500 میلیون ریال اعتبار از محل اعتبارات راه آهن استان احداث شده از جمله این طرح ها 
به شمار می آید. اعتماد بیان داشت: این طرح از باکس های بتونی در ابعاد 3 در 4 تشکیل، 
و به طول 15 متر اجرا شده است و شرایط خوب و مناسبی برای تردد ویلچر جانبازان و 
معلولان دارد. وی با بیان اینکه تاکنون زیرگذرهای محدوده پل شهید مصطفی خمینی )ره( 
و کوچه شهید ولایت اجرا و به بهره برداری رسیده است، تصریح کرد: در صورت مشارکت 
شهرداری احداث چند زیر گذر استاندارد دیگر نیز در دستور کار قرار خواهد گرفت. اعتماد، 
وجود ایستگاه مرکزی در شهر را نعمت بزرگی برای شهروندان توصیف کرد و گفت: امروز در 

دنیا توسعه خدمات شهری بر اساس حمل و نقل انجام می شود.
وی در گفت و گو با ایرنا،  اضافه کرد: این شیوه خدمات دهی به گونه ای است که مردم با 
پیاده روی در محدوده راه آهن مرکزی از مراکزی مانند پلیس 110، بانک ها، دفاتر پستی، 
فروشگاه و رستوران  خدمات مورد نیاز خود را دریافت می کنند. وی با بیان اینکه توسعه 
ایستگاه های راه آهن قم با همین رویکرد در دست اقدام است، اعتبار پیش بینی شده برای 
آن را بالغ بر 110 میلیارد ریال دانست و افزود: با ایجاد یک فضای پیاده روی 500 متری، 

خطوط مترو، اتوبوس رانی و تاکسیرانی به آن متصل می شود.
*روزانه 50 رام قطار مسافربری و 30 رام قطارباری از قم تردد می کند

وی گفت: راه آهن قم دارای 15 ایستگاه است که 2 ایستگاه آن مسافربری و بقیه باربری 
است و روزانه 50 رام قطار مسافربری و 30 رام قطار باری تردد می کند.

اعتماد با اشاره به نامناسب بودن نحوه خدمات دهی تاکسیرانی قم به مسافران قطار 
گفت: در حالی که بیشتر مسافران قم را زائران و توریست های مذهبی تشکیل می دهند، 
تاکنون تدبیری برای استقرار تاکسی در مقابل ایستگاه های قطار قم اندیشیده نشده و 
بیشتر مسافران در یک بی نظمی کامل از خودروهای شخصی که مقابل این ایستگاه 
مستقر می شوند، استفاده می کنند. وی با اذعان به اینکه برای ایجاد مکان توقف تاکسی 
در ایستگاه محمدیه قم، برغم تعیین فضای لازم از سوی راه آهن و پس از گذشت 6 ماه 
پیگری مستمر همچنان این مساله بلاتکلیف باقی مانده و شهرداری به تازگی قرار شده 
اقدام هایی را در این خصوص انجام دهد، گفت: در این ایستگاه که در مدخل و ورودی 
شهر قم قرار گرفته روزانه بیش از پنج هزار و 800 مسافر وارد و یا خارج می شوند، اما فاقد 
هر گونه نظم و امنیت لازم است و این برای کلانشهر مذهبی قم که مردم شایسته دریافت 
بهترین خدمات هستند، مطلوب نیست. مدیرکل راه آهن قم در بخش دیگری از سخنان 
خود، احداث واریانت ریلی ایستگاه شوراب به ایستگاه ساقه به طول 44 کیلومتر را دیگر 
طرح های افتتاح شده عنوان کرد و افزود: برای آن 50 میلیارد ریال هزینه شده و از جنوب 

کشور به ایستگاه های ساقه، شوراب و در نهایت اصفهان منتهی می شود.
وی گفت: احداث سرویس بهداشتی دو چشمه ای در ایستگاه محمدیه با چهار میلیارد 
ریال اعتبار و نصب یک کانکس نمازخانه و یک کانکس سرویس بهداشتی در سکوی 
شماره 2 این ایستگاه با هزینه پنج میلیارد و 500 میلیون ریال نیز از دیگر طرح های بهره 

برداری شده است.
*راه دسترسی به ایستگاه محمدیه بسیار نامناسب است

وی اذعان کرد: طی 2 سال گذشته حدود 30 میلیارد ریال برای ایستگاه محمدیه قم 
هزینه شده و با این حال ایستگاهی دور افتاده محسوب می شود و راه دسترسی به آن نیز 
بسیار نامناسب است. اعتماد گفت: برای مرمت و بازسازی جاده منتهی به این ایستگاه 

تلاش های زیادی انجام شده ولی تاکنون پیگیری ها نتیجه بخش نبوده است.
مدیرکل راه آهن قم همچنین با اشاره به افتتاح چند طرح همزمان با ایام الله دهه فجر، 
اتصال ریلی گمرک استان با اعتباری بالغ بر 100 میلیارد ریال را از جمله این طرح ها 
برشمرد و افزود: راه اندازی کارخانه مدرن و استاندارد تعمیرات دیزل با 120 میلیارد ریال 

اعتبار، از دیگر طرح های آماده برای بهره برداری در دهه فجر است.
وی تصریح کرد: طرح های بازسازی مسیر هفت کیلومتری خط ریلی ایستگاه ساقه به 
سمت ایستگاه گار مانوری با 100 میلیارد ریال اعتبار و مقاوم سازی اداره کل راه آهن قم با 

10 میلیارد ریال هزینه نیز در دهه فجر بهره برداری می شود.

ذوالنوری نماینده مردم قم: 
تعداد دانشجویان  قم  باید50 درصد افزایش یابد

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با اعلام مخالفت خود با استیضاح وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری گفت: تمام تلاش خود را برای باز پس گیری امضای نمایندگان موافق 

انجام داده ام. 
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری در دیدار رئیسان دانشگاه های قم، صنعتی 
و حضرت معصومه)س( قم با قدردانی از عملکرد مثبت و ایجاد فضای آرام دانشگاه ها 
درزمان وزارت »منصور غلامی« اظهار داشت : امیدوارم مساله استیضاح به صحن علنی 
مجلس شورای اسلامی کشیده نشود. وی گفت: درنظام مالیاتی طرح شفافیت مالی 
مسئولان و مدیران و همچنین آحاد مردم از طریق ثبت اموال و دارایی در سامانه درحال 

پیگیری است که با اجرای این طرح عدالت گستری اسلامی انجام خواهد شد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی همچنین سهم هر استان در پذیرش دانشجو 
را حدود 150 هزار نفر دانست و افزود: درزمان حاضر این سهمیه برای قم 95 هزار نفر است 
که با توجه به نزدیکی استان به پایتخت و ظرفیت های مذهبی و فرهنگی این استان باید 

تعداد دانشجویان حدود 50 درصد افزایش داشته باشد.
*استیضاح وزیر علوم ثبات جامعه علمی را برهم می زند

رئیس دانشگاه صنعتی قم نیز در این دیدار که با هدف تبادل نظر و طرح مطالبات رئیسان 
دانشگاه های دولتی استان ترتیب داده شده بود، ضمن قدردانی از مواضع انقلابی حجت 
الاسلام والمسلمین ذوالنوری در مجلس شورای اسلامی و تلاش برای رفع مشکلات 

کشور، استیضاح وزیر علوم را عامل برهم زدن ثبات و آرامش جامعه علمی کشور دانست.
جلال رضایی نور افزود: وزیر، معاونان و مدیران مجموعه وزارت علوم، پاکدست، دلسوز 
و فرهیخته هستند که در راس آنها دکتر غلامی با دلسوزی، درایت و مدیریت هر چه تمام 

درحال ارتقای علمی، پژوهشی و آموزشی کشور است.
وی افزود: مجموعه وزارت علوم، تحقیقات وفناوری از سالم ترین دستگاه های دولتی 
است که تاکنون اختلاس یا فساد مالی در آن صورت نگرفته است.رئیس دانشگاه صنعتی 
قم با اشاره به اینکه 405 میلیون جوان به عنوان دانشجو عضو خانواده بزرگ وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری کشور هستند گفت: با سرمایه گذاری در این بخش علاوه بر ارتقای 
فضای علمی کشور، از ظرفیت جوانان به بهترین شکل ممکن استفاده خواهیم کرد. پس 
صرف بودجه در دانشگاه ها در راستای تعلیم و تربیت نسل جوان، بهترین بازدهی را برای 
کشور خواهد داشت.  رضایی نور در ادامه گفت: دانشگاه های قم سرآمد دانشگاه های 
اسلامی هستند، دانشگاه قم با طرح تفکیک جنسیتی، دانشگاه حضرت معصومه)س( با 
طرح تک جنسیتی و دانشگاه صنعتی با ترویج حجاب و عفاف به وسیله پوشش برتر یعنی 

چادر در ارتقای فرهنگی جامعه جوان دانشگاهی بسیار تاثیر گذار می باشند.
وی همچنین اصلاح نظام مالیاتی کشور و گسترش عدالت اسلامی را یکی از ضروریات 
جامعه کنونی دانست و اظهار داشت: این موضوع باید با برنامه ریزی و شفافیت کامل از 

طریق مجلس شورای اسلامی پیگیری شود.

مدیرعامل فولاد مبارکه  خبرداد

تشکیل کمیتۀ اقتصاد مقاومتی در شرکت
 فولاد مبارکه

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در جلسۀ کمیتۀ مدیریت شرکت با اشاره به شرایط تحریم و 
لزوم حفظ روند تولید از تشکیل کمیتۀ اقتصاد مقاومتی در شرکت خبر داد و گفت: هدف 
از تشکیل این کمیته بررسی و ارزیابی نیازهای شرکت در شرایط تحریم و اجرای اقدامات 
موردنیاز در راستای اهداف نظام  و منافع ملی است. به خاطر داشته باشیم مواردی که 
در این کمیته تصمیمگیری و ابلاغ میگردد بلافاصله قابلاجراست و خارج از روال عادی 
انجام خواهد.   تأکید بر نهادینه کردن دانش و تکنولوژی ساخت کارخانۀ فولاد بخش بعدی 
سخنان مهندس عظیمیان بود. وی در این خصوص گفت: اکنون در آستانۀ چهلسالگی 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی ایران، فولاد مبارکه بهعنوان بزرگترین فولادساز کشور 
و خاورمیانه به بلوغ خود رسیده است؛ ازاینرو باید علاوه بر تولید فولاد و نقشآفرینی در 
بومیسازی تجهیزات موردنیاز این صنعت، به ساخت کارخانههای فولادسازی نیز همت 
گماریم.وی با اشاره به اینکه بخش عمدهای از قطعات و تجهیزات موردنیاز کارخانه فولاد 
در کشور بومیسازی شده است گفت: باید باقیماندۀ قطعات موردنیاز صنعت فولاد نیز 
بومیسازی شود تا فولاد مبارکه خودش بتواند ساخت و راهاندازی یک کارخانه فولاد را در هر 
نقطهای از ایران انجام دهد. این حرکت بسیار بزرگی در فولاد مبارکه است و اتفاقی میمون 
و مبارک خواهد بود. مهندس عظیمیان با تأکید بر اجرای پروژۀ نورد گرم 2 گفت: باید همۀ 
راهکارهای ممکن برای اجرای این پروژه را در نظر گرفت؛ زیرا انجام این پروژه در شرایط 
موجود برای شرکت از اهمیت ویژهای برخوردار است. ضمن اینکه راهاندازی واحد  نورد 
گرم مشابه نمونه موجود در فولاد مبارکه در شرکت فولاد هرمزگان، ظرف چند سال آینده 

انجام میشود. 

سرپرست استانداری قم مطرح کرد

2 برابر شدن اعتبارات کاهش آسیب های 
اجتماعی در قم 

سرپرست استانداری قم گفت: سال گذشته 900 میلیون تومان اعتبار برای کاهش 
آسیب های اجتماعی به استان قم اختصاص یافت که امسال این اعتبار دو برابر شد. سید 
محمدرضا هاشمی شنبه شب در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان قم در سالن 
جلسات امام جواد)ع( استانداری با اشاره به سیاست اجتماعی دولت اظهار کرد: نشاط 
اجتماعی و حقوق شهروندی جزو سیاست های دولت است و دولت به تشکل های مردم نهاد 
اهمیت می دهد، باید در برنامه های نشاط اجتماعی و حقوق شهروندی و ورزش همگانی 
محوریت با مردم باشد. وی ادامه داد: 15 درصد طلاق ها در سال نخست و نیمی از طلاق ها 
در پنج سال نخست زندگی مشترک رخ می دهد، در آموزش های ازدواج نباید از ظرفیت 
خانواده ها غفلت کنیم، نباید آموزش ها تنها به جوانان در این خصوص منحصر شود. 
سرپرست استانداری قم افزود: میانگین درصد جوانان در استان بالاتر از میانگین کشوری 
است و باید از این فرصت استفاده کنیم، باید از فضاهای دولتی بلااستفاده در روستاهای قم 
به عنوان خانه ورزش استفاده کرد تا جوانان به ورزش بپردازند و این مساله نشاط اجتماعی 
به وجود می آورد. هاشمی با اشاره به وضعیت اعتبارات اشتغال زایی در کشور اظهار کرد: 
تسهیلاتی برای اشتغال زایی سمن ها اختصاص پیدا کرده است که باید برای جذب این 
تسهیلات تلاش کنیم، همچنین یک اعتبار ملی برای ایجاد خانه جوان در کشور وجود داد. 
وی ادامه داد: سال گذشته 900 میلیون تومان اعتبار برای کاهش آسیب های اجتماعی 
به استان قم اختصاص یافت که امسال این اعتبار دو برابر شد و این اعتبار برای کاهش 
آمار طلاق و حل معضلاتی همچون کودکان کار هزینه می شود. سرپرست استانداری قم 
خاطرنشان کرد: نگاه به استان قم نباید یک نگاه استانی و براساس سرانه جمعیت باشد، از 
126 کشور در قم طلبه داریم و 200 هزار تبعه خارجی در قم زندگی می کنند، 24 میلیون 
زائر ایرانی و خارجی به این استان در طول سال سفر می کنند و باید نگاه بین المللی و ملی 

به استان قم در زمینه تخصیص بودجه وجود داشته باشد.

مدیرکل امور اقتصادی استانداری: 

روند پرداخت تسهیلات ازدواج در قم 
روان است 

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: روند پرداخت تسهیلات 
ازدواج روان بوده و تاکنون حدود 10 هزار نفر در استان از این تسهیلات استفاده کرده اند. 
مجید آوری فر عصر شنبه در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان قم با بیان 
این مطلب افزود: در سال جاری 79 درصد از افراد ثبت نامی در سامانه، از تسهیلات 
ازدواج برخوردار شده اند و زوج های جوان از تاریخ عقد به مدت دو سال برای گرفتن این 
تسهیلات زمان دارند.  وی پرداخت تسهیلات از سوی بانک های عامل را وابسته به منابع 
قرض الحسنه آنها دانست و گفت: بانک های استان قم به ویژه بانک ملی، بین 60 تا 100 
درصد افراد ثبت نامی را تسهیلات ازدواج پرداخت کرده اند و هرکس در این زمینه مشکلی 
داشته باشد، می تواند شکایت خود را به این دفتر ارائه دهد.  رضا سیار فرماندار قم نیز در 
این جلسه بر ضرورت استفاده از فضای مجازی و فناوری های رایانه ای برای آموزش های 
قبل و بعد از ازدواج تأکید کرد و گفت: با وجود ظرفیت های گسترده در این حوزه، اما در 
زمینه تولید محتوا در فضای مجازی ضعف داریم و باید با روش های نوین این آموزش ها 
را در اختیار جوانان قرار دهیم.   سعید کاویانی معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری قم نیز در این جلسه با اشاره به اهمیت آموزش های قبل و بعد از ازدواج به 
زوج های جوان، تصریح کرد: به دنبال برگزاری دوره های آموزشی برای 12 هزار زوج در 
طول سال در استان قم هستیم که به صورت متمرکز در فرهنگسرای جوان برگزار شود.  
عطاءالدین قاسمی مدیرکل امور اجتماعی استانداری نیز در این جلسه از بالا بودن آمار 
طلاق در قم انتقاد کرد و گفت: آموزش ها به زوج های جوان حتما باید تا پنج سال از زندگی 
آنها نیز ادامه داشته باشد و در این زمینه، همه اعتبارات و امکانات لازم باید بسیج شده و 
به ویژه زوج های جوان که نیازمند این آموزش ها هستند، شناسایی شوند.  جلسه ستاد 
ساماندهی امور جوانان استان قم با حضور سید محمدرضا هاشمی سرپرست استانداری و 
جمعی از مدیران و کارشناسان دستگاههای اجرایی ذیربط در سالن جلسات امام جواد)ع( 

استانداری برگزار شد. 

امیرآبادی مطرح کرد

تلاش برای افزایش رقم تسهیلات ازدواج 
به 20 میلیون تومان

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: در مجلس به دنبال رساندن رقم 
تسهیلات ازدواج به 20 میلیون تومان هستیم.

پاحمد امیرآبادی شنبه شب در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان قم در سالن 
جلسات امام جواد)ع( استانداری با اشاره به تلاش برای افزایش تسهیلات ازدواج در سال 
98 اظهار کرد: با توجه به افزایش قیمت کالاها در بازار به دنبال رساندن رقم این تسهیلات 
به 20 میلیون تومان در بودجه سال آینده هستیم. وی ادامه داد: امسال رقم تسهیلات 
ازدواج به 15 میلیون تومان رسید که کم است، باید از ظرفیت واحدهای تولیدی داخلی 
برای تامین نیازهای زوجین جوان استفاده کرد تا از کالای ایرانی در کشور حمایت صورت 
بگیرد. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی افزود: شهرداری قم باید بیش از پیش 
در برگزاری برنامه های فرهنگی و اجتماعی مشارکت داشته باشند، البته اکنون شهرداری 
در این زمینه مشارکت دارد، اما باید این مشارکت بیشتر شود. افشین پایانی فر قائم مقام 
مدیرکل کمیته امداد قم در ادامه این جلسه با اشاره به ارائه آموزش های ازدواج در این نهاد 
اظهار کرد: این آموزش ها به مدت 40 ساعت پیش از ازدواج برای مددجویان کمیته امداد 
ارائه می شود، همچنین دوره آموزشی با عنوان آیین همسرداری به مدت 40 ساعت برای 
مددجویان پس از ازدواج داریم. وی خاطرنشان کرد: براساس ارزیابی صورت گرفته نرخ 
طلاق بین مددجویان کمیته امداد که در دوره های آموزشی پیش و پس از ازدواج شرکت 

کردند، بین 1.5 تا 3 درصد بود، در حالی که این آمار در جامعه بسیار بالاتر است.

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم خبر داد 

افزایش زمان آموزش های حین ازدواج به 
جوانان در قم 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم گفت: زمان آموزش های حین 
ازدواج زوجین در استان از دو ساعت به 6 ساعت افزایش پیدا کرد.

عطاء الدین قاسمی با اشاره به بالا بودن آمار طلاق در استان قم اظهار کرد: آمار طلاق 
در استان جزو 10 استان پر طلاق در کشور است و در این راستا زمان آموزش های حین 
ازدواج زوجین در قم به 6 ساعت افزایش پیدا کرد. وی ادامه داد: بیشتر طلاق ها در پنج 
سال نخست ازدواج رخ می دهد و به همین دلیل باید آموزش ها به زوجین  تا پنج سال 
پس از ازدواج هم ادامه پیدا کند. مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم 
افزود: در گذشته زوجین پس از عقد برای دریافت تسهیلات بانکی مربوط به ازدواج مجبور 
به شرکت در دوره های آموزشی بودند که استقبال از این طرح زیاد نبود. قاسمی بسیج 
امکانات استان قم برای ارائه آموزش های حین ازدواج به جوانان را ضروری دانست و تصریح 
کرد: باید اطلاع رسانی لازم در این خصوص صورت بگیرد، همچنین آموزش های تکمیلی 
برای برخی از زوجین در استان در نظر گرفته شده است. وی خاطرنشان کرد: به دنبال 
این هستیم که از ظرفیت فرهنگسران جوان به عنوان  مرکز محوری ارائه آموزش های حین 

ازدواج در شهر قم استفاده کنیم.
 

چهار طرح اداره کل راه آهن قم به 
بهره برداری رسید 

چهار طرح اداره کل راه آهن قم با اعتبار 61 میلیارد ریال طی آیینی، روز یکشنبه همزمان 
با هفته حمل و نقل و راهداری، در این استان به بهره برداری رسید. 

، سرپرست استانداری قم در این آیین با تبریک هفته حمل و نقل و راهداری اظهار کرد: 
قم دومین استان زیارتی کشور است و از این حیث راه آهن نقش موثری در حمل و نقل آن 
ایفا می کند. سید محمدرضا هاشمی با تاکید بر لزوم نگاه ویژه به توسعه حمل و نقل ریلی 
در قم تصریح کرد: این استان با توجه به ظرفیت های خاص از جمله منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان و شهرک ها و نواحی صنعتی متعدد، نیازمند شبکه حمل و نقل ریلی پیشرفته 
است.  وی رفع موانع و سرعت دادن به روند اجرای طرح های عمرانی در وضعیت فعلی 
اقتصادی را ضروری دانست و گفت: سیاست دولت در شرایط فعلی، تکمیل طرح های 
نیمه تمام می باشد. احداث زیرگذار عابر پیاده، واریانت شوراب - ساقه به طول 2 کیلومتر 
و نماز خانه و سرویس بهداشتی ایستگاه راه آهن محمدیه، چهار طرحی بود که در مجموع 
با اعتبار 61 میلیارد ریال مورد بهره برداری قرار گرفت. 26 آذر تا دوم دی ماه به عنوان هفته 

حمل و نقل و راهداری نامگذاری شده است.

با اعلام استانداری؛

پژوهشگران آبفای قم در استان برتر شدند
در مراسمی با حضور سرپرست استانداری قم از پژوهشگران شرکت آب و فاضلاب به 

عنوان پژوهشگران سال 97 استان قم تجلیل شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مراسم تجلیل از پژوهشگران و 

فناوران برتر استان قم با حضور مهندس هاشمی سرپرست استانداری قم برگزار شد.
عنوان  به  زاده  غفور  حسین  دکتر  و  مطهری  عبدالهادی  مهندس  از  مراسم  این  در 
پژوهشگران برتر سال 97 استان قم در بخش دستگاه های اجرایی، با اهدا لوح تقدیر، 

تجلیل به عمل آمد.

آیت الله علوی گرگانی در دیدار مسئولان آستان مقدس حضرت علی بن جعفر)ع(:

خدمت به زائران بقاع متبرکه ذخیره  ای الهی است

فیلم »اتاق تاریک«که به تازگی روی پرده اکران سینماها قرار گرفته، روایتی جذاب اما 
متناقض از تابوهای اجتماعی است؛ تابوهایی که شاید نیاز به پرداخت و شکستن آنها 

بیش از هر زمانی در جامعه احساس می شود. 
»روح الله حجازی«  تهیه کنندگی  و  کارگردانی  نویسندگی،  به  فیلمی  تاریک  اتاق 
)متولد1358(، محصول سال 1396 است که از 28 آذر 97 به اکران سینماها درآمده 
است. این فیلم اگرچه توانسته است جایزه بهترین فیلم جشنواره بین المللی فیلم 
هانوی در سال 2018 را بدست آورد اما نقدهایی را هم در درون خود دارد. این فیلم در 
قالب ژانر درام و و در بیان و گفتاری دغدغه مند تلاش دارد تا به یکی از موضوعات مهم، 
تابوگونه و کمتر پرداخته شده در جامعه امروز ایران بپردازد؛ دلنگرانی و تشویش مادر و 

پدری که نگران تجاوز به پسر خردسال شان هستند. 
جا به جایی و رفتن به محل جدیدی برای زندگی، جایی دور از شهر و نسبتا متروک که 
هنوز مشکلات عدم امنیت و خطر حاشیه را در دل خود دارد، همسایگانی با سبک های 
زندگی متفاوت و شاید عجیب، مشکلات شغلی و اقتصادی زن و شوهری که هردو کار 
می کنند اما کار مناسبی ندارند )یکی فروشنده و دیگری بازاریاب یا قاچاقچی دارو(، 
اختلاف سنی و بزرگتربودن زن از شوهر و... از عمده مشکلاتی است که این فیلم به 

نمایش می کشد. 
صحنه ی ابتدایی فیلم با جستجوی مادری آشفته و پدری جوان برای فرزندشان شروع 
می شود. فرزندی که در غیاب پدر و مادر به همسایه سپرده شده بوده و حالا نیست و 
اولین مواجه ی مخاطب با فیلم این جستجوست. جستجو البته در نهایت به نتیجه می 
رسد و کودک صحیح و سلامت )البته در ظاهر( پیدا می شود. پس از زمانی کوتاه و 
مواجه بیننده با مشکلات ریز و درشتی که زن و شوهر درگیر آنند و به نظر عمیق و حل 
ناشدنی می رسند، شوک اصلی فیلم به شکلی وارد می شود که سایر مشکلات را به 

حاشیه می برد. 
کودکی که به دلیل مکرر گذاشته شدن نزد همسایگان به دلیل سرکار بودن پدر و 
مادرش و تنبیه های غیر منطقی ای چون قرار دادنش در اتاق تاریک معلوم نیست که 
چه بلایی به سرش آمده، به واسطه حرفی عجیبی که از دهانش بیرون می آید پدر و 
پس از آن مادرش را به این فکر وامی دارد که شاید کسی به او تجاوز یا از او سوءاستفاده 
غیراخلاقی کرده است. این تردید که بلای زندگیشان می شود مانند جرقه ای عمل می 
کند تا همه مشکلات دیگر را رو کرده و آتش بزرگتری به این زندگی بیاندازد. به صورتی 
که در صحنه ای تصور این که زن بخواهد خودکشی کند و از بالکن خانه خود را پایین 

بیاندازد، برای بیننده، تصوری محال نیست. 
*نقطه های کور

اتاق تاریک اصطلاحی است که به یکی از شیوه های روان-رفتار درمانی کودک که 
در آن غالبا با بهره گیری از تاریکی حس های بینایی، شنوایی، عمقی و لامسه تحریک 
و تقویت می شوند، اشاره دارد. این شیوه اما در این فیلم در معنایی معکوس و شاید 
مستقیم آن استفاده شده است. اتاق تاریک در این فیلم به صورت مستقیم به مکانی 

اشاره دارد که مادر )با بازی ساره بیات( کودکش را برای تنبیه در آن قرار می دهد تا به 
این وسیله و با بهره گیری از ترس رفتار بد او را حذف یا سرکوب کند.

اتاق تاریک اما در این فیلم به صورت غیرمستیقم نماد است و بر سر موارد زیادی 
می نشیند که مهمترین آن نقاط کور است. از نقطه کور بارز و ظاهری فیلم که خانه و 
زندگی آنان است تا تمامی نارسایی ها و نقاط کور شخصیتی و فردیشان که انواع و اقسام 
مشکلات را برای خودشان و دیگران درست کرده است. افرادی که اگر چه تحصیل کرده 
و با سواد هستند و زبان دوم و سوم بلدند و کتاب می خوانند و اسامی درشتی را می 
شناسند اما در خم یک کوچه زندگی خود مانده اند و نقاط کور زندگی شان به یکدیگر 
و حتی زندگی دیگران تسری می یابد؛ با تجاوز به حریم دیگران به اشکال مختلف تا 

بدبینی و سوءتعبیر و قضاوت و تهمت. 
در واقع در اثنای جستجو برای علت ترس و استرس کودک و بیرون کشیدن متجاوز 
احتمالی، مادر )با بازی ساره بیات( و پدر )ساعد سهیلی( با ترس های خود )از سگ و 

ارتفاع و ...( مواجه شده و با آن روبرو می شوند.
*داستانی مردانه که همه باید بشنوند

شاید به نوعی مواجه انتهایی فیلم با تجاوزی که صورت نگرفته است، دلسرد کننده 
باشد اما به نوعی تاییدی است بر تمامی تجاوزاتی که پدر و مادر خواسته و ناخواسته با 
آموزش ها، تنبیهات و اعتقاداتشان، خودآگاه و ناخودآگاه به کودک منتقل کرده و به 

واسطه نوع زندگیشان کودک را در معرض ضرباتی مهلکتر از تجاوز قرار داده اند. 
اختلاف سنی، فرهنگی، اجتماعی، طبقاتی و شخصیتی این زوج، نمونه ای ایده 
آل را می سازد که ترکیب آنان می تواند حاوی نکات قابل تاملی برای کسانی که به این 
اصول اعتقادی ندارند باشد. مشکلاتی که هرچه فیلم جلوتر می رود بیشتر خودنمایی 

کرده و اساسا بیشتر هم می شوند. 
در نهایت و همانگونه که اشاره شد این فیلم به لحاظ بیان »مگو« ها و »تابو«های 
اجتماعی فیلمی باارزش و قابل تامل است که می تواند در حساسیت زایی و توجه بیشتر 
والدین از این منظر که تجاوز و چنین مشکلاتی صرفا برای دختران نیست توجهات 

خانوادگی و اجتماعی را جلب کند. 
در جایی از فیلم کودک از پدرش می پرسد: بابا »انعکاس« چیه؟ و پدر پاسخ می دهد 
»یه نوری می تابه به چیزی بعد یه چیزی، یه جای دیگه روشن میشه«. تمام فیلم 
آدم  این  زندگی  در  انعکاس هرآنچه  توان در همین یک جمله خلاصه کرد.  رامی 
ها در گذشته تابیده، امروز خود را بازتاب داده و نمایان می سازد. همه مشکلات 
شخصیتی، فردی، روانپریشی ها و کارهای ضداجتماعی آنان را می توان در انعکاس 
گذشته و سرگذشتشان ریشه یابی کرد. لزوم بررسی اختلالات روانی و بازنگری بر 
زندگی افراد به ویژه برای کسای که درگیر تربیت فرزندانشان در سنین زیر 5 سالگی 
) به قول روانشناسان سن شکل گیری شخصیت( هستند شاید یکی از مهم ترین 

اشارات این فیلم باشد.
اتاق تاریک فیلمی است که نه فقط برای والدینی که فرزند پسر دارند که برای والدینی 
که دختر دارند و حتی اساسی تر از آن، برای کسانی که ازدواج نکرده اند می تواند حاوی 
اصول روانشناختی متعددی نسبت به خودآگاهی و جایگاه و نقش پررنگ آن، در زندگی 

فردی و اجتماعی افراد باشد.
*پایان بندی ضعیف معضل فیلمنامه های امروز

یکی از مشکلات اصلی این فیلم، فیلمنامه ی آن است که آن گونه که باید استخوان 
بندی مناسبی ندارد و به نظر می رسد هم می خواهد حرف بزند و از مشکلات بگوید و 
هم نمی خواهد. به همین دلیل موضوعات را صرفا در شکلی غیرمستقیم مطرح می 
کند و از آنان می گذرد و بیش از اشاره ای به آنان نپرداخته و دنبال هیچ راه حل خاصی 
هم نیست. به همین دلیل ما در این فیلم با حجمی از موضوعات و مفاهیم روبرو می 

شویم که نمی دانیم چه تحلیلی از آنان مناسب تر است. 
استعاره های فیلم و اشارات رمزگونه را اگر کنار بگذاریم، شاید فیلم به عرصه ای سراسر 
بی مفهوم بدل شود که در گره گشایی انتهایی، مخاطب را سرخورده و ناراحت از پوچ 
بودن سراسر گره افکنی فیلم از سینما خارج کند. فیلم ریتمی کند دارد و شاید تنها 
کنجکاوی مخاطب است که او را روی صندلی نگه می دارد تا داستان را تا انتها دنبال 

کند.
یکی از مهمترین انتقاداتی که به فیلم وارد است نیز مساله توهم بودن تردیدها از 
آغاز تا سرانجام فیلم است. البته که ایده پردازی چنین موضوعاتی آن هم در زمانی که 
در حقیقت و واقعیت جامعه با آنان روبرو هستیم، قطعا کاربردی و به درد بخور است 
و برانگیختن حساسیت والدین برای کودکانشان به هرشکل امری مثبت تلقی خواهد 
شد اما در یک فیلم داستانی این ایده با پرداخت بهتر و پایان بندی ای مناسب تر قطعا 
می توانست احساس بهتری برای مخاطبی که نزیک به دو ساعت مشاهده گر آن بوده 

اند را به ارمغان بیاورد. 
یکی دیگر از انتقاداتی که می توان به فیلم گرفت؛ حجم بالای موضوعات و مشکلات 
مطرح شده در دل یکدیگر است؛ به صورتی که شاید نقشی اساسی در طرح مساله 
اصلی نداشته و حذف آنان هیچ خللی در فیلم وارد نکند؛ و تنها کاری که انجام می دهند 

این است که حواس ببینده را پرت کرده و او را از منظور اصلی دور سازد.

نقد فیلم اتاق تاریک 

روایتی مردانه اما مساله ای خانوادگی 
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اصولگرایان به دنبال اختلاف افکنی میان اصلاح طلبان و دولت 

نواصولگرایی؛  اسم رمز پوست اندازی یا واگرایی؟ 

ایجاد شورای وحدت تلاشی مجدد برای ایجاد انسجام در جریان اصولگرا است. با این 
حال برخی زیر پرچم نواصولگرایی گویا قصد دارند راه خود را از مشی شورای مزبور جدا 
سازند. »نواصولگرایی« اصطلاح و مفهومی بود که پس از ناکامی مجدد اصولگرایان در 
انتخابات ریاست جمهوری اردیبهشت 96، اسم رمز فرایندی از پوست اندازی میان طیفی از 
این جریان قرار گرفت.اکنون و در فاصله زمانی بیش از یک سال تا برگزاری انتخابات مجلس 
و در حالی که حدود سه سال به پایان کار دولت دوازدهم باقی مانده، باز هم نواصولگرایی 
جمعی را برای یک هدف سیاسی گرد هم آورده است. طیفی دیگر از اصولگرایان ترجیح 
می دهند تا بخش عمده توان خود را به تضعیف و ایجاد انشقاق در اردوگاه حریف اختصاص 
دهند. در مقابل طیف هایی از اصلاح طلبان برای دستیابی به نتیجه مطلوب در انتخابات 
آتی از ضرورت خودانتقادی به مثابه یک واکسیناسیون سیاسی سخن می گویند. نکته قابل 
تامل دیگر در رقابت های سیاسی، تکاپوی فراوانی است که در حلقه رئیس جمهوری سابق 

به چشم می خورد.
*جبهه ای دیگر از دل اصولگرایی

نواصولگرایان گویا پیش از دیگر طیف های سیاسی برای فتح انتخابات آتی اسب خود 
را زین کرده اند. آنان از هفته گذشته با تشکیل ستاد انتخاباتی، رسما وارد فاز رقابت های 
زودهنگام انتخاباتی شد. سه شنبه بیست و هفتم آذرماه بود که خبر تشکیل نخستین 
ستاد انتخاباتی »جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت« با هدف اعلانی بررسی سیاست ها، اهداف، 
برنامه ها، تدوین ساختار و انتخاب رییس ستاد منتشر شد. شباهت عنوان این تشکل با 
حزب »جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی« نزدیک به »محمدباقر قالیباف«، تا حدی 
اهداف و ماهیت جبهه جدید را مشخص ساخت. »محمدی نوری« دبیر این جبهه با اشاره 
به اجتماع 24 حزب درون این تشکل سیاسی اعم از اصولگرا، اصلاح طلب و مستقلین با 
غلبه نگاه اصولگرایانه، هدف از برگزاری این نشست را اجماع بیشتر و تعبیه سازوکاری واحد 
جهت نقش آفرینی اثرگذار در انتخابات پیش رو عنوان کرد. از دید ناظران، در شرایطی که 
هنوز »جبهه مردمی نیروهای انقلاب« موسوم به »جمنا« به حیات سیاسی خود ادامه می 
دهد و اصولگرایان اقداماتی برای ایجاد تشکل جمعی دیگری با عنوان »شورای وحدت« را 
در دستور کار دارند، فعالیت های جبهه پیشرفت و عدالت می تواند شکاف های جدی میان 
اصولگرایان را تشدید کند. اظهارات نوری در گفت و گو با ایرنا، افتراق عمیق میان اصولگرایان 
را هویدا می کند. گویا یکی از نخستین گام های جبهه پیشرفت خط  کشی مشخص و رقابت 
با اصولگرایان متشکل در جبهه مردمی نیروهای انقلاب است. به گفته او در مقام دبیر جبهه 
نوپا، هیچ وجه مشترکی با برادران اصولگرای جمنا نداشته و نداریم و میان ما فاصله وجود دارد 
زیرا آنها فرد محور بوده و اعتقادی به خرد جمعی ندارند. از دید او نواصولگرایی، نه پوشاندن 
لباس نو به تن اصولگرایی کهنه، بلکه ناشی از تغییر دیدگاه نسبت به رویه فعلی این جریان و 
مسایل روز است. جمنا، به عنوان جبهه واحد اصولگرایان بر خلاف آنچه ادعا می شد نتوانست 
در انتخابات ریاست جمهوری سال 1396 عملکرد قابل قبولی از خود ارایه دهد. نتیجه تلاش 
های بزرگان اصولگرا برای تعیین و اجرای راهبردهای واحد انتخاباتی، از سویی شکست 
انتخاباتی و از سوی دیگر رهاورد وازدگی های سیاسی برای گروهی از اصولگرایان بود. حال، 
با گذشت بیش از یک سال از انتخابات ریاست جمهوری، دلایل ناکامی جمنا یکی پس از 
دیگری از پرده بیرون می افتد. »تاثیرگذاری صاحبان قدرت و ثروت بر تصمیمات جمنا« 
مساله ای است که این روزها اصولگرایان زیادی از آن سخن می گویند. واقعیت این است که 
»جبهه پایداری« در روند تصمیم سازی های جبهه مردمی، نقشی فراتر از جایگاهش ایفا 
می کرد. علم به این نفوذ، از همان زمان نارضایتی هایی را در میان اصولگرایان ایجاد کرده 
بود، با این حال، وجود رقیب قدر انتخاباتی، مانع از پراکندگی اصولگرایان شد. حتی در آن 
زمان هم همه اصولگرایان کنش های انتخاباتی خود را با شاخص جمنا تنظیم نمی کردند؛ 
نامزد »حزب موتلفه« به رغم وجود میثاقی جمعی تا پایان در رقابت های انتخاباتی باقی ماند. 
نامزد نهایی مورد حمایت جمنا هرگز به صراحت تعلق خود به جبهه اصولگرایان را مورد 
تایید قرار نداد. قالیباف خارج از سازو کار جمنا به نفع حجت الاسلام »سیدابراهیم رئیسی« 

از رقابت کناره گیری کرد.
* اصولگرایان به دنبال اختلاف افکنی میان اصلاح طلبان و دولت 

اصولگرایان تندرو این روزها بدون احساس نیاز به بازاندیشی درون گفتمانی و مطالعه 
آسیب شناسانه راهبردها و سیاست های جریان متبوعشان، همچنان تضعیف رقیب را به 
عنوان مهمترین حربه سیاسی خود پیگیری می کنند. پروژه های اختلاف افکنی میان 
اصلاح طلبان و دولت، تضعیف »حسن روحانی«، حمله به اصلاح طلبان به خاطر حمایت 
های انتخاباتی از روحانی و ... در دستور کار این روزهای آنها است. اظهارات اخیر »صادق 
خرازی« دبیر کل حزب »ندای ایرانیان« در کنگره این حزب بهانه تازه ای را به دست 
اصولگرایان داده تا با تفسیر به رای آن، دوباره ادعاهایی چون »عبور از روحانی« و »جدایی 
اصلاح طلبان از دولت« را مطرح کنند و با طرح ایده هایی چون »تولد یک روحانی دیگر« یا 
»قدرت یابی دوباره اصلاح طلبان«، به دنبال انگیزه ای سلبی برای وحدت اصولگرایان باشند. 
نقد عملکرد اصلاح طلبان از سوی اصولگرایان شاید پلی باشد برای پیروزی های خودشان 
در آینده. اظهارات اخیر قالیباف در نقد عملکرد شورای شهر در دانشگاه تهران را می توان 
در همین راستا تفسیر کرد. قالیباف با انتقاد از عملکرد شهرداری، ادعا کرده مردم در دوره 
شهرداری او شادتر بودند. اصلاح طلبان اما به اظهارات قالیباف نقد جدی وارد می کنند. از 
دید آنها ترافیک، آلودگی، کاستی ها در حمل و نقل عمومی، بدهی های شهرداری و چالش 
هایی چون معضلات فرهنگی و اجتماعی شهر، کودکان کار و ... حاصل مدیریت ناکارآمد 
دوازده ساله او بر پایتخت است. »سیدمحمود میرلوحی« فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت 
و گو با »خبرآنلاین« اظهار داشته کارنامه مدیریت دوازده ساله قالیباف و معاونانش قابل دفاع 
نیست و بهتر است آنها به جای فرار به جلو صدای اعتراض شهروندان تهرانی را بشنوند که 

در انتخابات 96 همه حامیان او را از شورای شهر کنار گذاشتند. 
* جریان احمدی نژاد یک تنه علیه همه 

حلقه سیاسی »محمود احمدی نژاد« و شخص رئیس جمهوری سابق که این روزها 
یاران دیرینش را در کنار ندارد، همچون سیاق گذشته، طرح اظهارات جنجالی و عوامگرایانه 
را به عنوان راهکاری جهت مطرح کردن خود در عرصه سیاسی کشور به کار می بندد. 
اظهارات اخیر احمدی نژاد در صومعه سرا و دعوت از روحانی برای مناظره و همچنین ادعای 
وجود پتانسیل پرداخت یارانه 900 هزار تومانی به مردم در شرایط کنونی کشور، بیش از آنکه 
اسباب جلب توجه مردم را فراهم آورد، موجب انتقاد رسانه ها به ویژه رسانه های اصولگرا و 
اصلاح طلب شد. رسانه های اصولگرا اقدام احمدی نژاد در سفر به استان های کشور و سوء 
استفاده از »عدم اطلاع مردم« در جلب حمایت برای »مشایی و بقایی« و رفتار او در القای 
نقش »ناجی وار« در برابر کل نظام را نقد کرده اند. رسانه های اصلاح طلب هم سیاست 
های اشتباه دولت احمدی نژاد در پیاده سازی ناقص طرح هدفمندی یارانه ها را عامل هدر 
رفت منابع مالی کشور دانستند و عملکرد او در حوزه سیاسی و اقتصادی را زیر سوال بردند. 

* اصلاح طلبان و نقد درون گفتمانی 
فعالان سیاسی اصلاح طلب با علم به ضرورت پوست اندازی با توجه به مقتضیات سیاسی 
روز، تمام هم و غم خود را بر بازنگری در رویکرد و سیاست های جناح خود متمرکز کرده اند. 
»محمد کیانوش راد« عضو حزب »توسعه ملی ایران« در گفت و گو با روزنامه 
»آرمان«، نیاز به پالایش درون جناحی اصلاح طلبان را مورد توجه قرار داد و نسبت به 
خطر بزرگ فرصت طلبان برای جریان اصلاح طلبی هشدار داد. به گفته این فعال سیاسی، 
اگر اصلاح طلبان نتوانند در تبیین مسائل پیش روی خود به اتخاذ استراتژی کاربردی و 
تاکتیک های مشخص و تاثیرگذاری بپردازند و نتوانند با بدنه و سرمایه اجتماعی خودشان 
ارتباط معنادار و مفیدی برقرار کنند یا اگر اصلاح طلبان دچار استحاله یا نازایی در اندیشه و 
گفتمان خودشان شوند یا با فرصت دادن به عناصری در درون این جریان که اصلاحات را 
تنها برچسبی برای دستیابی به پست و پول می دانند، باید پذیرفت احتمال اینکه مردم در 
آینده به اصلاح طلبان یا بخشی هایی از اعضای جریان اصلاحات نه بگویند و پاسخ منفی به 
دعوت آنها در موضوعات مختلف مانند حمایت های انتخاباتی بدهند وجود خواهد داشت. 
اگر اصلاح طلبان صف خود را از فرصت طلبان جدا نکنند، چه چیزی را می خواهند با فرصت 
طلبان به دست آورند؟ خطر فرصت طلبان برای اصلاحات از اصولگرایان بیشتر است. از 
این منظر، اصلاح طلبان همچنین با توجه به مطالبات، برنامه و آرمان های خودشان، باید 
انتقادات خود از دولت را نه به معنای »عبور از روحانی« بلکه مصداقی عینی از عمل به 
وظایف خود و پیگیری مطالبات مردمی معرفی می کنند. »محسن آرمین« فعال سیاسی 
اصلاح طلب نیز در گفت و گو با ایرنا، با انتقاد از اظهار نظر برخی دیگر از اصلاح طلبان که 
ایده »قهر با صندوق های رای« را در ذهن تداعی می کند، خواستار توجه ویژه اصلاح طلبان 
به انتخابات به عنوان مهمترین رخداد عرصه سیاسی و ارتقای کیفی استانداردهای انتخابات 
در کشورمان و کنشگری از طریق سازوکارهای انتخاباتی شد. به گفته آرمین، در حال حاضر 
باید تمام تلاش های اصلاح طلبان معطوف به فراهم آوردن شرایط لازم جهت برگزاری 
یک انتخابات واقعی و دارای حداقل استانداردهای لازم باشد؛ تلاشی که حساسیت جامعه 
را نسبت به ضرورت تداوم و استمرار راهبرد اصلاحی و اهمیت انتخابات و نقش آن در این 

مسیر تقویت کنند. 

نکتـه

رئیس جمهوری آمریکا به دلیل اینکه پروژه های بلندپروازانه 
زیادی را در سر دارد به دنبال تامین بودجه است اما بحث اصلی، 

انتقال اعمال فشار عمومی بر دموکرات ها است. 
»مهدی مطهرنیا« تحلیلگر مسائل آمریکا در تشریح دلایل 
با  در گفت وگو  آمریکا  فدرال  دولت  از  بخشی  تعطیل شدن 
خبرنگار ایلنا اظهار کرد: ترامپ در پی ایجاد یک بحران معنادار 
هدایت شده برای نمایش برتری خود در خاک ایالات متحده است. 
او قصد دارد با تعطیلی دولت فدرال بر کنگره آمریکا که اکثریت 
آن را دموکرات ها در دست دارند، حداکثر فشار خود را با راهبرد 
پیش دستانه بر این نهاد قانونگذاری و نظارتی اعمال کند؛ چراکه 
رقبای او کمی پس از سال نوی میلادی وارد کنگره خواهند 
شد و حداقل در دو پرونده قتل خاشقجی و دخالت روسیه در 
انتخایات 2016 او را به چالش می کشند. باید توجه داشت که 
تعطیلی دولت فدرال توسط وی به دلیل عدم تامین شدن بودجه 
مورد تقاضای وی برای ساخت دیوار حائل میان مرزهای آمریکا با 
مکزیک صورت گرفته اما واقعیت این است که او به دنبال تامین 
بودجه سناریوهای بلندپروازانه خود است.وی ادامه داد: سیاست 
ترامپ از ابتدای ورود به کاخ سفید در راستای تقویت هژمونی 
و قدرت ایالات متحده در عرصه داخلی و خارجی بوده است 
و از این جهت شاهد آن هستیم که وی به تامین بودجه های 
بلندپروازانه اصرار دارد تا بتواند دست برتر خود را از این طریق به 
اجرا بگذارد که البته دموکرات ها مانع این پروژه به حساب می آیند. 
ترامپ نه تنها در میان دموکرات ها بلکه در میان جمهوری خواهان 
و ژنرال های چند ستاره این حزب از جایگاه و وجهه مناسب 
برخوردار نیست و حتی نزدیکان او با تندی وی را تحمل می کنند؛ 
لذا او با چالش بسیار جدی روبه رو است. رئیس جمهوری آمریکا به 
دنبال ان است تا بتواند رقبای داخلی و خارجی خود را به فضای 
آشوب بکشاند و سعی دارد یک هجمه پیش دستانه را برای مقابله 
با آنها تدارک ببیند.این استاد دانشگاه با بیان اینکه یکی از اهداف 
ترامپ در تعطیل کردن دولت فدرال اعمال فشار عمومی بر کنگره 
است، گفت: خاستگاه ترامپ امروزه به سمت کشاورزان و کسانی 
متمایل شده که از جهش اقتصادی و کاهش بیکاری در این کشور 

خرسند هستند و طبیعتاً لابی های سرمایه داری آمریکا هم از این 
روند راضی به نظر می رسند. از این جهت بدون تردید تعطیل 
شدن بخش یا تمام دولت فدرال می تواند بر روندهای اقتصادی و 
اجتماعی آمریکا تاثیر بگذارد و همین امر موجب نارضایتی عمومی 
خواهد شد؛ این همان سناریویی است که ترامپ دنبال می کند. 
یعنی او به دنبال تحمیل و انتقال نارضایتی عمومی به کنگره و 
خصوصاً دموکرات ها است که در این بین سیاست ضد مهاجرتی 
وی هم مورد قبول مردم واقع شده است. به عبارتی دیگر، ترامپ 
قصد دارد تا مشکلات را به روی دوش کنگره و هر جریانی که 
با وی مخالف است، بیاندازد.وی افزود: افزایش بودجه نظامی و 
طرح هایی که او در سر دارد بخشی از شعارهای انتخاباتی و راهبرد 
کاخ سفید را تشکیل می دهد. از این رو باید بدانیم که هرچه در 
آینده و در محور سیاست داخلی و خارجی آمریکا اتفاق می افتد، 
به عنوان یک الگوی خاص از رفتار ترامپ مورد نظر قرار می گیرد 
و حتی در آینده نزدیک شاهد ابعاد دیگری از آن خواهیم بود. 
این بدان معناست که پروژه ترامپ با تعطیلی دولت فدرال، خروج 
نیروهای نظامی آمریکا از سوریه و افغانستان یا برکناری اعضای 
کابینه او به پایان نمی رسد بلکه سناریوهای بزرگ تر را در سر 
می پروراند. به عنوان مثال تعطیل شدن دولت فدرال هزینه هایی 
را بر نظام بین الملل تحمیل خواهد کرد و از این حیث ممکن است 

او از ناحیه خارج آمریکا هم مورد بازخواست قرار خواهد گرفت.
مطهرنیا در پایان خاطرنشان کرد: در ساختار ایالات متحده 
و جمهوری خواه  میان دو حزب دموکرات  داخلی  توازن  یک 
وجود دارد که بر اساس قانون اساسی این دو در هر زمانی به 
اکثریت و اقلیت تبدیل می شوند. باید توجه کرد که قانون اساسی 
آمریکا اگرچه کوچک ترین قانون اساسی دنیا به شمار می رود اما 
سه گانه های تفسیر قدرت، اصول رفراندوم و بسیاری از مسائل 
دیگر در میان متون این قانون به رشته تحریر در آورده و همین 
قانون است که توازن را به صورت واضح وضع کرده است. از 
این منظر پتانسیل برای دور جدید مجادله میان دموکرات ها و 
جمهور یخواهان با ترامپ به صورتی قوی و علنی وجود دارد و این 
موضوع می تواند ضربه جدی به تعادل قدرت آمریکا وارد کند.      

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: مردم به تشویق اصلاح 
طلبان پای صندوق رای آمده و اکنون در مورد منشا اثر بودن 

رای خود تردید دارند. 
مرتضی مبلغ  با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان همیشه رویکرد 
اجتماعی داشته و به مطالبات جامعه بیش از هر چیز توجه 
داشته اند، گفت: » برای همه جریان های سیاسی اجتماعی 
مهم است که بتوانند  پایگاه اجتماعی داشته باشند و بخشی 
از جامعه را نمایندگی کنند . طبیعی است که بدون توجه به 
مسائل و مشکلات جامعه نمی توان آن را نمایندگی کرد. نکته 
اینجا است که بروز اجتماعی در شرایط فعلی بیش از قبل 
مطرح است و این ناشی از انفعال، یاس و سرخودگی است 
که به طور گسترده دامنگیر مردم شده است.«مبلغ افزود: » 
اکسیر پیشرفت، تعالی، برون رفت از مشکلات ، امید و آرزو 
است و در نقطه مقابل آن یاس و سرخوردگی قرار دارد  که 
مشکلات تشدید می کند لذا در این شرایط اصلاح طلبان 
به عنوان جریانی که در راستای مصالح عمومی و منافع ملی 
عمل می کند به جامعه توجه ویژه می کند تا ضمن مبارزه 
با یاس جامعه را وارد یک فزاینده سرزنده کند. قطعا از این 
طریق می توان سرمایه اجتماعی را بازتولید و تقویت کرد. این 
سرمایه اجتماعی قطعا منشا برون رفت از مشکلات و بالندگی و 
پیشرفت خواهد بود«.این فعال سیاسی اصلاح طلب در تشریح 
عوامل سرخوردگی جامعه گفت: » اصلاح طلبان همیشه و به 
طور گسترده تلاش می کنند که مردم را پای صندوق بکشانند 
و مسائل را از این طریق حل و فصل کنند اما بخش هایی 
دیگر به گونه دیگری فکر می کنند و این رای ها را در عمل 
بر نمی تابند. عملکرد این بخش موجب می شود که محصول 
رای مردم با موانع متعددی مواجه می شود و این امر مهم 
ترین عامل سرخوردگی مردم است. به هر حال مردم در فصل 
های انتخابات با امید بسیار و به صورت حماسی  وارد عرصه 
می شوند اما بخش هایی که ذهن متصلب دارند اجازه تحقق 
خواسته های مردم را نمی دهند لذا یک تضاد و تعارض ایجاد 
شده و مردم با این سوال بزرگ مواجه می شوند که حاصل رای 

دادن آن ها چه بوده است؟«وی افزود: » در این وضعیت جامعه 
احساس می کند که رای او منشا اثر نیست. اصلاح طلبان نیز 
به عنوان جریانی که مبلغ افزایش مشارکت در انتخابات بوده 
است با همین سوال بزرگ مواجه است. خروج از این وضعیت 
راهی ندارد مگر آنکه بخش های متصلب در رویکرد خود تجدید 
نظر جدی کنند تا در روندها گشایشی ایجاد شود. در غیر این 
صورت نه اصلاح طلبان می توانند صندوق ها را زنده نگاه دارند 
و نه جامعه امیدی به آینده و حضور پای صندوق خواهد داشت. 
اگر چنین رویکردی در پیش گرفته نشود خدای نکرده کار به 
جایی می رسد که به هیچ وجه قابل جبران نیست و کسی 
هم مایل نیست به آنجا برسیم«.معاون سیاسی و امنیتی وزیر 
کشور در دولت اصلاحات در ادامه تاکید کرد: » ما برای اینکه از 
مشکلات و بحران ها خارج شویم باید همه امکانات ممکن را در 
نظر بگیرم و خط قرمز ها را نیز مد نظر داشته باشیم زیرا عبور 
از آن ها موجب وارد شدن آسیب های بیشتر به جامعه خواهد 
بود«.وی در تشریح خطوط  قرمز گفت: » اولا، عقلانیت باید بر 
همه حرکت های جامعه حاکم باشد. دوما اینکه مشکلات از 
طریق گفت  و گو و تعامل حل و فصل شود. سوما اینکه به یک  
اجماع پایدار در مورد منافع ملی و چالش های اساسی کشور 
در مجموعه حاکمیت برسیم. چهارما اینکه نباید اجازه دهیم به 
هیچ وجه خشونت در جامعه ترویج شود. پنجما باید به هرشکل 
ممکن بخش متصلب را متقاعد کنیم که روند فعلی موجب 
افزایش خسارت ها است و پایان مشخصی ندارد. این ها نکاتی 
است که باید در نظر گرفت و اصلاح طلبان نیز با در نظر داشتن 
آن از بروز اجتماعی سخن می گویند و تلاش می کنند«. چند 
مصاحبه اخیر سعید حجاریان تحلیل گر اصلاح طلب سر و 
صدای زیادی به پا کرد و بسیاری از سیاسیون در هر دو جریان 
اصلاح طب و اصولگرا را به فکر انداخت. خاصه آنجا که حضور 
در انتخابات به شکل فعلی را نوعی گدایی قدرت قلمداد کرد 
و از ضرورت بروز اجتماعی گفت. برخی از اصلاح طلبان خیلی 
سریع در مقابل او موضع گیری کرده و حرف هایش را طرح 

دوباره تئوری خروج از حاکمیت تعبیر کردند. 

اقدام ها و تصمیم های سریع قدرت های جهانی در ارتباط با 
تحولات خاورمیانه، پیامدهای ناگواری را به این منطقه استراتژیک، 
تحمیل کرده و نشان داده است که راه حل تمام بن بست ها و 
همچنین تامین امنیت و حفاظت از منافع مشترک در تعامل و 

همگرایی کشورهای منطقه قرار دارد. 
خاورمیانه در سال های گذشته، آبستن حوادث و بحران های 
فراوانی بوده است که بسیاری از آنها ریشه فرامنطقه ای دارد، در 
این میان وابستگی و عدم استقلال شماری از کشورهای منطقه به 
حضور بیگانگان در این منطقه پرآشوب دامن زده است. در حالی 
که جمهوری اسلامی ایران به عنوان یکی از تاثیرگذارترین بازیگران 
منطقه ای، بارها بر ضرورت تعامل و همگرایی کشورهای خاورمیانه 

برای تامین امنیت تاکید کرده است.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه در آخرین موضع گیری 
خویش در این ارتباط در توییتی نوشت: »منطقه ما زورگویان قلدر 
زیادی به خود دیده که جز جنگ و بدبختی به بار نیاورده اند. آنچه ما 
نیاز داریم نه زورگویان قلدر بلکه منطقه ای قوی است. برای رسیدن 
به آن، نیازمند گفت وگو، احترام به حقوق بین الملل، طرد نکردن 
کشوری از کشورهای منطقه، امنیت شبکه ای، همکاری اقتصادی و 

ارتباطات مردمی بیشتر هستیم.«
تصمیم غیرمنتظره دونالد ترامپ رییس جمهوری آمریکا مبنی 
بر خروج نیروهایش از سوریه و افغانستان، بار دیگر غیرقابل اتکا بودن 
قدرت های فرامنطقه ای را به اثبات رساند و ثابت کرد که امنیت 
خاورمیانه، تنها در پرتو همگرایی و تعامل سازنده قدرت های این 
منطقه تحقق خواهد یافت و حضور بیگانگان، فقط به پیچیده تر 
شدن، تحولات می انجامد و پیامدهای غیرقابل جبرانی را به ارمغان 

خواهد آورد.
پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا به منظور بررسی چرایی و 
ریشه تحولات خاورمیانه و راهکار برون رفت از این بحران ها به 
گفت وگو با »حسین رویوران« کارشناس مسایل غرب آسیا و استاد 

دانشکده مطالعات جهان دانشگاه تهران پرداخت. 

* تاثیرات مثبت خروج آمریکا از منطقه
به طور قطع، عقب نشینی آمریکا از سوریه تاثیرات خوبی بر 
حل بحران های خاورمیانه ایجاد خواهد کرد دولت سوریه بسیاری 
از مناطق این کشور را آزاد کرده است و تنها 2 منطقه، شرق فرات 
و بخشی از استان ادلب هنوز در دست گروه های مخالف قرار دارد 

بنابراین عقب نشینی آمریکا می تواند به حل بحران سوریه کمک 
کند اما این خروج به هم پیمانان آمریکا در منطقه از جمله رژیم 
صهیونیستی و شیخ نشین های خلیج فارس به خصوص عربستان 
که در هشت سال گذشته، هزینه های زیادی در این زمینه انجام 
داده بودند، آسیب می رساند. البته در حال حاضر آمریکا در ارتباط 
با افغانستان، مصمم است تا نیروهایش را به نصف تقلیل دهد و 
حضورش در این کشور فعلا ادامه می یابد و احتمال این موضوع 
وجود دارد که آمریکا نیروهای خود را در افغانستان به نیروهایی 
کیفی بدل سازد یا به نیروهای افغانی نقش بیشتری را واگذار کند، 
بنابراین در ارتباط به افغانستان بعید است که تحول چندانی صورت 

پذیرد.

*  خروج از سوریه؛ متاثر از رفتارهای غیر قابل پیش بینی 
ترامپ

در ارتباط با این موضوع که چرا آمریکا، تصمیم گرفت تا از سوریه 
خارج شود باید گفت که دونالد ترامپ فردی با رفتارهای غیر قابل 

پیش بینی است و اصولا رای خود را بر خرد جمعی و نظرهای 
کارشناسی ترجیح می دهد، استعفای جیمز متیس وزیر دفاع وی 
تا حد زیادی به چهره ترامپ آسیب خواهد رساند. در 2 سالی که از 
ریاست جمهوری دونالد ترامپ می گذرد حدود 30 تن از بدنه دولت 
وی به دلایل مختلف جدا شده اند که این مساله به جایگاه ترامپ 

خدشه وارد می سازد.

* کاهش حضور آمریکا در خاورمیانه؛ ارتقای امنیت ایران
حضور آمریکا در منطقه حضوری تهدید کننده به شمار می 
رود و سبب شده است تا امنیت تمام منطقه را مخدوش کند و 
آمریکا هیچ گاه صادقانه در چارچوب ائتلاف علیه تروریسم نبوده 
و در سوریه از گروه های مختلف از جمله تروریستی حمایت کرده 
است بنابراین خروج آمریکا به تقویت امنیت منطقه کمک می کند 
و به تبع آن امنیت ایران را ارتقا می بخشد. ایران هم پیمانی هایی با 
دولت سوریه دارد و عقب نشینی آمریکا تا حد زیادی بحران امنیتی 
سوریه را کاهش می دهد. ارتقای امنیت در ارتباط با افغانستان نیز 

صادق است و عقب نشینی و کاهش نیروی آمریکا به عنوان عنصری 
تهدیدکننده در منطقه به تثبیت و استقرار امنیت خاورمیانه و ایران 

می انجامد.

* لزوم همگرایی منطقه ای
دیدگاه و نظر محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه مبنی بر لزوم 
همگرایی منطقه ای، نگاهی صائب و درست است متاسفانه آمریکا 
گاهی با تهدید، سیاستی که درباره ایران و سوریه اعمال می کند یا 
با باج گیری که مصداق این موضوع را می توان در ارتباط با شیخ 
نشین های خلیج فارس مشاهده کرد، سعی دارد تا امنیت رژیم 
صهیونیستی را تضمین کند و تا زمانی که این رفتار آمریکا وجود 
دارد، تهدید و ناامنی در منطقه وجود خواهد داشت اما اگر آمریکا این 
رویه را به تعامل، گفت وگو، درک متقابل و تفاهم تغییر دهد در آن 
شرایط حل بحران های منطقه به راحتی قابل دسترسی خواهد بود.

* خاورمیانه؛ نیازمند تعامل و همگرایی منطقه ای
ورود آمریکا به بسیاری از بحران های خاورمیانه چون سوریه، 
عراق و لبنان با کمک برخی از کشورهای منطقه صورت می پذیرد 
و با پول عربستان و برخی شیخ نشین های خلیج فارس به این 
چالش ها دامن زده می شود و بدون کمک منطقه ای، آمریکا قادر 
به حضور و بحران سازی نخواهد بود. بنابراین در صورت وقوع، گفت 
وگو و تعامل داخلی در منطقه خاورمیانه به خصوص میان ایران و 
عربستان، امنیت منطقه تامین خواهد شد و آمریکا کمتر خواهد 

توانست در امور منطقه دخالت کند.
به این منظور می بایست اراده لازم در کشورهای منطقه پدید 
آید با تغییر ساختار موجود، کشورهای منطقه قادر خواهند بود تا 
امنیت خاورمیانه را تامین کنند و تا زمانی که کشورهایی چون 
عربستان برای تامین امنیت خود به حمایت خارجی متکی باشند 
به طور قطع نمی توانند خارج از اراده آن قدرت عمل کنند اما اگر 
تغییری در ساختار سیاسی این کشورها اتفاق بیافتد و به جای اتکا 
به آمریکا به مردم خود متکی باشد و ساختاری برای حضور مردم 
در ساختار سیاسی و تصمیم گیری ها طراحی شود در آن شرایط 
آمریکا نخواهد توانست در امور داخلی این کشور دخالت و آنها را 
تحقیر کند. بنابراین اگر این ساختارها تعدیل شود زمینه همکاری و 
تفاهم در منطقه فراهم می شود به حفظ و استقرار امنیت در منطقه 

منجر خواهد شد.

در گفت و گو با مهدی مطهرنیا تحلیلگر مسائل آمریکا تشریح شد

دلایل تعطیل شدن بخشی از دولت فدرال آمریکا 
مرتضی مبلغ:

باید عقلانیت را بر همه حرکت های جامعه حاکم کنیم 

رویوران کارشناس مسایل سیاسی مطرح کرد 

حل معادلات پیچیده خاورمیانه با همگرایی منطقه ای 

یک فعال سیاسـی اصلاح طلـب گفت: به مـوازات حمایتی 
کـه از دکتـر روحانـی داریـم، بایـد انتقاد کـرده و نظـارت خود 
را لحـاظ کنیـم. در حـال حاضـر اصلاح طلبان نبایـد در جبهه 

مقابـل دولت قـرار بگیرند.
حجت الاسـلام و المسـلمین رسـول منتجب نیا اظهار کرد: 
در شـرایط فعلـی بـه دلیـل فشـارهای اقتصادی و مشـکلاتی 
کـه بـرای مـردم پیـش آمـده، نوعـی دلسـردی و نگرانـی در 
آن هـا احسـاس می شـود، چـه نسـبت بـه اصولگراهـا کـه از 
پیـش مایـوس بودنـد که آن ها قدمـی بردارند و چه نسـبت به 
اصلاح طلبـان کـه دولـت را منتسـب به آن هـا می داننـد و این 

نگرانـی در آن هـا وجـود دارد.
وی افـزود: اگـر ایـن شـرایط ادامـه پیـدا کنـد، پیش بینی 
می شـود که تا سـال آینده طبیعتـا حضور مردم پـای صندوق 
کمرنـگ خواهد بـود و نتیجه آن نیز نتیجه خوبـی برای نظام، 
دولـت، مجلـس و از جملـه اصلاح طلبـان نخواهد بـود، اما چه 
بایـد کرد که این مسـئله پیش نیاید، من معتقدم که بخشـی 
از کارهـا بـه دولـت مربـوط می شـود کـه دولت دکتـر روحانی 
بایـد مشـکلات اقتصـادی کشـور را بـه سـرعت بـه حداقـل 
برسـاند. مسئله تحریم و فشـارهای خارجی زیاد است اما تمام 
مشـکلات مربوط به آن ها نمی شـود. دولـت و وزرا باید تصمیم 

عاجل و شـجاعانه ای بگیرند و
وی بـا بیـان اینکـه رییـس جمهـور  بسـیاری از کارهـا را 
می توانسـت انجـام دهد اما ظـرف این مدت انجام نـداد، عنوان 
کرد: البته کارهای بزرگی به انجام رسـاند و کشـور را از چنگال 
ندانم کاری  هایـی کـه در دولـت گذشـته بـود، نجـات داد امـا 
بسـیاری از کارها را که می توانسـت انجـام دهد به دلیل ضعف 
در سـتاد و وزرا و عدم شـجاعت در مجموعه ایشان، به سرانجام 
نرسـاند. باید این مشـکلات را حل کرد. اینکه بگوییم آمریکا و 

تحریم هـا چنین کردند، کافی نیسـت.
منتجب نیـا در ادامـه بـا اشـاره بـه اینکـه اصلاح طلبـان از 
ابتـدا در سـال 92 از روحانـی حمایت کردند و من در سـال 96 
بیـان کـردم که مـا نباید چک سـفید امضـا به دولـت بدهیم، 
تصریـح کـرد: به مـوازات حمایتی کـه از دکتر روحانـی داریم، 
بایـد انتقاد کـرده و نظارت خود را لحاظ کنیـم. در حال حاضر 

اصلاح طلبـان نبایـد در جبهـه مقابل دولت قـرار بگیرند.
این فعال سیاسـی اصلاح طلب خاطرنشـان کـرد: افراطیون 
بـه عنـوان مجموعـه انـدک غیـر مردمـی کـه در میـان مردم 
جایگاهـی ندارنـد، چگونـه در برابـر دولـت ایسـتادند؟ طـرح 
اسـتیضاح دکتـر ظریـف کـه چهـره ای محبـوب، کارشـناس، 

بین المللـی اسـت را بـا جـرات و جسـارت مطـرح کردنـد، اما 
شکسـت خوردند، حتی سـراغ رئیس مجلس نیز آمدند. آن ها 
بـا شـدت و قدرت در حال برخورد هسـتند. ما نبایـد در میدان 
آن هـا بـازی کرده و دولت را تخریب کنیم اما نباید هم سـکوت 

کنیم.
وی بـا بیـان اینکـه مـا بایـد در کنـار مـردم، کارگـران و 
کارمنـدان باشـیم، عنـوان کرد: باید مشـکلات مـردم را لمس 
و مطـرح کنیـم. بایـد از  روحانـی و دولـت بخواهیـم کـه ایـن 
مشـکلات را حـل کننـد. اگـر این دو مسـئله حل شـود، مردم 
امیدوار می شـوند و ما سـال 98 و 1400 شـاهد حضور فعال و 

گسـترده مـردم پـای صندوق هـای رای خواهیـم بـود.
منتجب نیا در گفت وگو با ایسـنا، با اشـاره به اینکه مجلس 
فعلـی مجلـس ایده آلـی نیسـت، تصریـح کـرد: ایـن مجلس، 
مجلـس اصلاح  طلبـان نبـوده و حتی لیسـت امید هم لیسـت 
امیـدی نیسـت که بتوان به آن امید بسـت. مـن از ابتدا چنین 
نظـری داشـتم و اکنون نیز هر چه پیش می رویم، این مسـئله 
را بیشـتر لمس می کنیـم، کمااینکه در شـوراها نیز همینگونه 

است.
ایـن فعـال سیاسـی اصلاح طلـب افزود:اقلیـت نمایندگانی 
کـه از لیسـت امیـد وجـود دارند، قابـل تکیه و امید نیسـتند، 

کمااینکـه در شـوراها نیز همینگونه اسـت. ما بایـد آب رفته را 
بـه جـوی خـودش برگردانیـم و باید ضربـه ای که بـه تحزب و 
احـزاب در این کشـور زده شـده را جبران کنیم. مجموعه هایی 
کـه تشـکیل دادنـد و ائتلاف هـای غیرقانونـی که ایجاد شـده، 
کار بـه جایـی نمی برد و نتیجه آن نیز مشـخص اسـت. نتیجه 
شـورای عالـی سیاسـت گذاری اصلاح طلبان، لیسـت امید بود 
کـه آثـار و نتایـج آن را می بینیـم. وی بیان کرد: اگـر به احزاب 
برگردیـم، بـزرگان ما رسـما اعلام کننـد که ما اشـتباه کردیم، 
احزاب وارد صحنه شـوند، احزاب شناسـنامه دار بررسی کرده و 
چهره های شـاخص را معرفی کنند، بسـیاری از حساسـیت ها 
کم می شـود و چهره های شـاخص تری وارد صحنه می شـوند، 
بسـیاری از بده بسـتان ها و لابی گری ها نیز که موجب بسـتن 
برخـی از لیسـت های ناقـص شـده از بیـن خواهـد رفـت و به 
جای آن شایسته سـالاری و لیسـت قدرتمنـد و قوی جایگزین 

خواهد شـد.
منتجب نیـا خاطرنشـان کـرد: تنها راه، برگشـت بـه احزاب 
و تحـزب اسـت. بـزرگان مـا بایـد از این اشـتباهی که مرتکب 
شـده اند برگردنـد و بر احـزاب تکیه کنند و آنچه کـه موازی یا 
جایگزیـن احـزاب اسـت را کنار بگذارند. آنچه که دنیـا امروز به 
آن رسـیده، مسـئله تحزب اسـت، باید آن را بپذیرند و اگر این 

کار انجـام شـود، ما مجلس و شـورای بهتری خواهیم داشـت.
ایـن فعال سیاسـی اصلاح طلب در خصوص اسـتانی کردن 
انتخابـات، گفـت: یکـی از نقـاط مثبـت قانـون اسـتانی کردن 
انتخابـات کـه در مجلـس و دولـت مطرح بـوده، این اسـت که 
مجلـس قدرتمندتری تشـکیل شـود، یعنی نمایندگانـی وارد 
مجلس می شوند که مشـهورتر بوده، وجهه اجتماعی بیشتری 
داشـته باشند و حداقل بتوانند در اسـتان خود رای بیاورند. این 
نقطه مثبتی اسـت و نقطه منفی نیز وجود خواهد داشـت. اگر 
این قانون به تصویب نهایی برسـد و اجرا شـود، مجلس از نظر 
قـوت و قدرت نمایندگان بهتر می شـود و نمایندگان قوی تری 

وارد صحنه می شـوند.
وی بـا بیـان اینکه پارلمان اصلاحات عبـارت الاخری همان 
شـورای عالـی سیاسـت گذاری اسـت، عنـوان کـرد: چرا مـا از 
قانـون فـرار کنیـم و سـراغ تشـکل هایی برویم کـه غیرقانونی 
و غیرطبیعـی اسـت؟ تمـام دنیـا بـه سـراغ احـزاب می روند و 
مسـئله تحزب و نظام حزبی یک نظام تعریف شـده و جاافتاده 
اسـت. کجـای دنیا به جـای احزاب، هیئت تشـکیل می دهند؟ 
پارلمانـی درسـت کنیم کـه در قانون اساسـی و قانونـی عادی 
جایگاهی ندارد و دارای تعریف مشـخصی نیسـت. دو، سـه نفر 
چنیـن چیـزی را طراحی کردند، کمااینکه قبلا برخی شـورای 

عالـی را طراحـی کرده و متوجه قضیه شـدند.
منتجب نیـا بیـان کـرد: پارلمـان اصلاحات عبـارت دیگری 
از شـورای عالـی سیاسـت گذاری اصلاح طلبان اسـت. تنهـا راه 
ائتـلاف و شـورای هماهنگـی احزاب بوده کـه تجربه خوبی نیز 
در دهه  های گذشـته داشته اسـت، البته نه اینکه همواره موفق 
بودیم زیرا موفقیت تنها در سـایه ائتلاف نیسـت، فضا و شرایط 
مملکـت نیز فرق می کند. گاه در گذشـته ائتلاف اصلاح طلبان 
و گاه ائتـلاف اصولگرایـان پیـروز بـوده و گاهی شـرایط متقابل 
برقرار بوده اسـت اما هیچ زمانی اینگونه نبوده که همانند دوره 
گذشـته، یـک باره 98 درصد کل نیروها و کاندیداهـای رده اول 

ما رد صلاحیت شـوند.
ایـن فعال سیاسـی اصلاح  طلـب ادامه داد: حساسـیت هایی 
به وجود آمد که موجب شـد، ما بسـیاری از نیروها را از دسـت 
بدهیـم. مـن معتقدم اگـر کار بـر عهده احـزاب قانونی باشـد، 
نمی تواننـد برخـورد گسـترده ای انجـام دهند. در گذشـته نیز 
اینگونه بوده و رد صلاحیت وجود داشـته اما به این گسـتردگی 
نبوده اسـت. بسـیاری از کارهایـی که ما انجـام داده بودیم را به 
دلیـل حساسـیت هایی که ایجـاد شـد، از بین بردنـد و خنثی 

کردند.

حجت الاسلام رسول منتجب نیا:

اصلاح طلبان نباید مقابل دولت قرار بگیرند
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
ارشاد  و  فرهنگ  بزرگ  :خانواده  گفت  قم 
مکتوب،  نشریه  شامل ٢٧٠  قم،  اسلامی 
بالغ بر ١٠٠ موسسه قرآنی، بیش از ٢٠٠٠ 
موسسه  چاپخانه، ٢٨٠  و ١٥٠  انتشارات 
و  فرهنگی  کانون   ٣٠٠ هنری،  فرهنگی 
هنری مساجد، بیش از ١٠٠ کانون تبلیغاتی 

و .... هستند. 
مهندس سید موسی حسینی کاشانی 
در دیدار جمعی از مدیران فرهنگ و ارشاد 
هاشم حسینی  سید  الله  آیت  با  اسلامی 
بوشهری، ضمن ارائه گزارشی از فعالیت های 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: با 

توجه به میانگین سنی و مدرک تحصیلی قابل قبول کارمندان اداره کل، پتانسیل خوبی 
در اداره کل وجود دارد که با کمک همکاران، فعالیت های مختلفی را نیز در بحث 
زیربنایی دنبال می کنیم مانند مجتمع فرهنگی هنری واقع در خیابان امام خمینی 
که در حال احداث می باشد و افتتاح مجتمع فرهنگی هنری پردیسان که اواخر سال 
گذشته با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد افتتاح و در آینده ای نزدیک شاهد بهره بردای 

آن خواهیم بود.
وی در ادامه درخصوص اهم برنامه های اجراشده از ابتدای سال تا کنون، گفت: 
نمایشگاه بزرگ قرآن، هفته قرآن و عترت، جشنواره تئاتر، اولین جشنواره سرود رضوی، 
اولین جشنواره مطبوعات، شعر رسول مهربانی با حضور آیت ا.. اراکی، شعر دفاع مقدس، 
شعر بینات، جشنواره فیلم و عکس، فعالیت های مذهبی در نیمه شعبان و اربعین، 
برگزاری هفته فرهنگی قم در لبنان، همایش نماز  و خانواده، چاپ و نشر و ... گوشه 
ای از فعالیت های این اداره کل  تا کنون بوده است و همچنین جشنواره پوستر آیات 
)جشنواره قرآنی که در سراسر کشور برگزار می شود(، کنگره شعر فاطمی، کنگره شعر 
آیینی، نمایشگاه رسانه دیجیتال، نمایشگاه کتاب، جشنواره ملی هنری روستایی، جشنواره 

نماز و نیایش، جشنواره خوشنویسی شمیم 
مهر جهت استعدادیابی هنر خوشنویسی، 
و  فروشنده  جشنواره  عکاسی،  دوسالانه 
فروشگاه برتر و ... را تا پایان سال در دستور 

کار داریم.
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
درخصوص مهمترین برنامه قابل اجرا در 
دهه مبارک فجر گفت: رویش های انقلاب 
در ٤٠ سال گذشته و انتخاب ٤٠ نفر از 
و  قرآنی  فعالان  فرهیختگان،  هنرمندان، 
همچنین فعالان عرصه رسانه و معرفی آنها 
در دهه فجر نیز از دیگر برنامه های این اداره 

می باشد.
حسینی کاشانی تصریح کرد: خانواده بزرگ فرهنگ و ارشاد اسلامی شامل ٢٧٠ 
نشریه مکتوب، بالغ بر ١٠٠ موسسه قرآنی، بیش از ٢٠٠٠ انتشارات و ١٥٠ چاپخانه، 
٢٨٠ موسسه فرهنگی هنری، ٣٠٠ کانون فرهنگی و هنری مساجد، بیش از ١٠٠ کانون 

تبلیغاتی و .... هستند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه گفت: با توجه به ضرورت پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی در فضای مجازی؛ فراخوانی با همین موضوع منتشر شد و مورد 
استقبال علاقه مندان به رشته های شعر، انیمیشن و دیگر رشته های هنری قرار گرفت 
و پس از بررسی و داوری آثار رسیده، نفرات برگزیده انتخاب و روز چهارشنبه پنجم دی 

ماه سال جاری طی مراسمی از ایشان تقدیر به عمل خواهد آمد.
وی افزود: همچنین آموزش سواد رسانه ای با موضوع آسیب های اجتماعی در 
فضای مجازی که در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان نیز مطرح شد، در دستور 
کار قرار گرفته و بر همین اساس شروع دوره های آموزشی سواد رسانه ای، با مشارکت 
استانداری  و کانون های فرهنگی و هنری مساجد از روز چهارشنبه پنجم دی ماه 

آغاز خواهد شد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد 

فعالیت ۱۰۰موسسه قرآنی و ۲۷۰نشریه مکتوب در قم 

اسلامی  شورای  هیئت رئیسه  عضو 
شهر قم محدوده احداث کمربند سبز 
١٠٠٠ هکتاری شهر قم را مورد توجه قرار 
داد و گفت: این بوستان از محدوده مسجد 
پردیسان  شهرک  تا  جمکران  مقدس 
ادامه خواهد داشت که درمجموع بیش از 

١٠٠٠ هکتار مساحت دارد. 
حسن طلایی با اشاره به برنامه شورای 
شهر و شهرداری برای توسعه سرانه های 
سبز قم اظهار داشت: طرح بوستان ١٠٠٠ 
هکتاری پردیسان از مهم ترین طرح های 
شهرداری و شورای شهر برای توسعه و 
افزایش ملموس سرانه های سبز قم است.

وی با اشاره به طرح احداث بوستان 

١٠٠٠ هکتاری شهر قم افزود: این بوستان 
به پارک هزار هکتاری پردیسان معروف 
بوده از اراضی دولتی محسوب می شود 
که برای احداث کمربند سبز به شهرداری 
قم واگذارشده است.وی محدوده احداث 
بوستان ١٠٠٠ هکتاری شهر قم را مورد 
توجه قرار داد و  گفت: این بوستان از 
تا  جمکران  مقدس  مسجد  محدوده 
شهرک پردیسان ادامه خواهد داشت که 
درمجموع بیش از ١٠٠٠ هکتار مساحت 
دارد. عضو شورای شهر قم با بیان رفع 
مشکلات حقوقی و قانونی احداث کمربند 
سبز ١٠٠٠هکتاری در محدوده مسجد 
جمکران تا شهرک پردیسان عنوان کرد: 

شرط واگذاری این اراضی به شهرداری 
تصویب در  احداث کمربند سبز  برای 
شورای شهر قم بوده که خوشبختانه این 
طرح مصوب شده و شهرداری می تواند 
مقدمات احداث و اجرای آن را انجام دهد.

طلایی با تأکید بر اهمیت و اثرگذاری 
ویژه احداث بوستان ١٠٠٠ هکتاری در 
شهر قم اضافه کرد: درصورتی که این طرح 
در شهر قم اجراشده و تمام لکه های در 
نظر گرفته در آن صورت کامل عملیاتی 
شود به یک طرح ویژه و نمونه در فضای 
سبز و افزایش سرانه های این بخش در 
تأخیر حقوق  بود.وی  قم خواهد  شهر 
کارگران شهرداری را نیز مورد توجه قرار 

داد و ابراز کرد: حقیقت این بوده که امروز 
بخشی از فعالیت های شهرداری قم توسط 
برون سپاری و توسط پیمانکاران انجام 
می شود که در این مسئله بعضاً حقوق 
کارگران تضعیف شده و رسیدگی درستی 
هیئت رئیسه  نمی شود.عضو  آن ها  به 
شورای شهر قم ادامه داد: پیمانکارانی که 
با شهرداری قم قرارداد منعقد می کنند 
نوعاً از وضعیت اقتصادی مناسبی برای 
برخوردار  کارگران  حقوق  پرداخت 
هستند، بنابراین منوط کردن پرداخت 
حقوق کارگران به بعد از دریافت مطالبات 
و حسابرسی از شهرداری قم به هیچ وجه 

مسئله شایسته و پذیرفته شده ای نیست.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

کمربند سبز از جمکران تا پردیسان احداث می شود 

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم گفت: بروز آسیب های نوین 
در فضای مجازی می تواند زمینه ساز بروز نوع جدیدی از آسیب های اجتماعی و روانی 
باشد به همین دلیل برنامه ریزی برای شناسایی، پیشگیری و کاهش آسیب های نو ظهور 

لازم و ضروری است. 
سرهنگ "احمد صادقی" در جشنواره تجلیل از دانش آموزان نخبه استان قم که در 
محل کانون حضرت "مریم" )س( قم برگزار شد، با اشاره به گسترش استفاده از فضای 
مجازی و آسیب های متصوره، اظهار داشت: امروزه فضای مجازی بیشترین طیف استفاده 

از حیث کاربران را دارد و در هر رده سنی این طیف مشاهده می شود.
وی افزود: یکی از چالش های اساسی در جهان امروز گسترش فناوری ارتباطات، 
خصوصأ در کشورهای درحال توسعه می باشد، که این امر سبب بروز آسیب های 

فرهنگی و اجتماعی است که خانواده ها و کاربران از آن بی اطلاع می باشند.
سرهنگ صادقی ادامه داد: بروز آسیب های نوین در فضای مجازی می تواند زمینه 
ساز بروز نوع جدیدی از آسیب های اجتماعی و روانی باشد به همین دلیل برنامه ریزی 
برای شناسایی، پیشگیری و کاهش آسیب های نو ظهور لازم و ضروری است، آسیب 
های نو ظهور همان آسیب های مرتبط با فناوری های جدیدی است که شامل: استفاده 

از ماهواره، تلفن همراه، بازی های یارانه ای و اینترنت می باشد.
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان اضافه کرد: امروزه با توجه به استقبال 
گسترده کاربران اینترنتی خصوصاً قشر جوان و نوجوان از شبکه های اجتماعی مجازی، 
بررسی مسائل مربوط به این شبکه ها برای اتخاذ تصمیمات صحیح و برنامه ریزی دقیق 

توسط مسئولان فرهنگی و اجتماعی و والدین ضرروی است.
سرهنگ صادقی بیان داشت: پنهان ماندن هویت ها و کنترل ناپذیری در شبکه 
مجازی، موجب کسب هویت هایی جدید و ایفای نقش های اجتماعی مجازی در شبکه 
به وسیله افراد می شود .وی خاطرنشان کرد: اینترنت اساسی ترین سهم را در اوقات 
فراغت مجازی دارد، رهایی شخص از تعهدات شغلی، تحصیلی، اقتصادی، اجتماعی، 

خانوادگی و وظایف شخصی با استفاده از فضای مجازی، فراغت مجازی را می سازد.
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان در پایان با اشاره به نقش دانش 
آموزان در پیشبرد آینده جامعه، تاکید کرد: با گسترش استفاده از فضای مجازی در بین 
دانش آموزان، این سرمایه های اجتماعی و  آینده سازان با بحران های اخلاقی و اجتماعی 
روبرو شده و این امر سبب بروز مشکل و آسیب در بین این گروه خواهد شد که بالتبع 

صدمات جبران ناپذیری را به دنبال دارد.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم :

بروز آسیب در فضای مجازی زمینه ساز آسیب های اجتماعی و روانی است

نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

واکنش مثبت آشنا به گمانی زنی ها درباره پست جدید رئیسی
حسام الدین آشنا در کانال تلگرامی خود با اشاره به گمانی زنی ها برای انتخاب رئیسی به عنوان رئیس 
قوه قضاییه نوشت: او از سال ٥۹ تاکنون سمت های قضایی موثری، چون دادستانی کرج، همدان، 
جانشینی و دادستانی تهران، ریاست سازمان بازرسی کل کشور، دادستانی ویژه روحانیت، معاونت اول 
قوه قضائیه و دادستانی کل کشور را در سابقه خدمتی خود دارد. تجربه تولیت امامزاده صالح و سپس 
آستان قدس رضوی او را با واقعیات اجتماعی و اقتصادی و نهاد های بزرگ مدنی آشنا کرده است. 
تجربه رقابت در انتخابات در سطح استان خراسان جنوبی و عضویت در مجلس خبرگان از سال ١٣٨٥ 
و سپس رقابت در سطح ملی برای ریاست جمهوری در سال ١٣۹۶ او را با واقعیات و پیچیدگی های 
عرصه سیاست داخلی و جلب اعتماد عمومی آشنا کرده است. تجربه عضویت و ریاست در شورای 
نظارت بر صدا و سیما و عضویت در مجمع تشخیص مصلحت نظام او را با مسائل رسانه ای از یک سو و 
سیاستگذاری کلان کشور از سوی دیگر آشنا کرده است. رؤسای قبلی قوه قضائیه در چهل سال گذشته 
معمولا این ویژگی مشترک را داشتند که فق هایی مطرح، اما فاقد سابقه قضایی بودند لذا مجبور بودند 
مدتی را برای آشنایی با ساختار و مسائل این قوه صرف کنند. اگر او به ریاست قوه قضائیه منصوب شود 

اولین رئیسی خواهد بود که دارای سابقه طولانی قضایی است و از درون قوه قضائیه برخواسته است.

تهرانی ها چقدر شهرشان را دوست دارند؟ 
بر اساس یک نظرسنجی در شهر تهران که از سوی شهردار تهران اعلام شده است، نزدیک به ٤٧ 
درصد شهروندان علاقه کمی به شهر تهران دارند. پیروز حناچی، شهردار تهران در چهارمین همایش 
فصلی مدیران شهرداری تهران نتایج یک نظرسنجی از شهروندان تهرانی در مورد پایتخت را اعلام کرد 
که در نوع خود جالب توجه است.در این نظرسنجی از مردم سؤال شده است که چقدر تهران را دوست 
دارید؟ ٧/٤۶ درصد علاقه شان به تهران را کم، ٢/٢٤ متوسط و ۹/٢٨ درصد زیاد دانسته اند. به گفته 
حناچی این آمار بدان معنی است که میزان کسانی که به شهر تهران وابستگی دارند، از کسانی که 
خنثی هستند کمتر است و نتیجتاً باید تلاشمان را بیشتر کنیم.نتیجه سؤال دیگری از مردم تهران در 
مورد اینکه چقدر در تهران احساس آرامش دارید نیز جالب توجه است. ٤/٤٥ درصد از مردم آن را کم، 
١/٣۶ درصد متوسط و ٤/١٨ احساس آرامششان را زیاد عنوان کردند.در همین نظرسنجی و در مورد 
میزان علاقه به محله، ٥٠ درصد این علاقه را کم دانسته اند. در مورد راحتی در محله، ١/٤٢ درصد کم، 
٣٥ درصد متوسط و ١/٢٢ % آن را زیاد دانستند. در مورد دسترسی به خدمات از قبیل میادین میوه  و 

تره بار نیز این نظرسنجی انجام شد.

علت حضور فرمانده سپاه تهران در مجلس
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: سردار سرتیپ دوم پاسدار محمدرضا یزدی فرمانده سپاه 
محمد رسول الله )ص( تهران در جلسه دیروز مجمع نمایندگان تهران گزارشی در مورد اقدامات سپاه 
در حوزه آسیب های اجتماعی به نمایندگان ارائه کرد. فاطمه ذوالقدر با اشاره به جلسه مجمع نمایندگان 
تهران گفت: در این جلسه سردار یزدی فرمانده کل سپاه استان تهران حضور پیدا کرد و در مورد 
اقدامات و فعالیت هایی که سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در حوزه آسیب های اجتماعی تهران و جمع 
آوری معتادان انجام داده، گزارشی را به نمایندگان ارائه کرد. وی با اشاره به این که این جلسه به ریاست 
محمدرضا عارف برگزار شد، اظهار داشت: در این جلسه نمایندگان مجمع تهران گزارشی در مورد 
آسیب های اجتماعی این شهر و وضعیت آن گزارشی ارائه کردند. نماینده مردم تهران در مجلس تصریح 
کرد: پیشنهاد هایی برای بهبود وضعیت و ساماندهی شهر تهران نیز در این جلسه ارائه و بنا شد این 

پیشنهادات پیگیری شود.

حذف سود روز شمار برای سپرده های کوتاه مدت 
شورای پول و اعتبار مصوب کرد »محاسبه سود حساب های سپرده سرمایه گذاری کوتاه مدت از 
بهمن ماه به جای روز شمار، براساس ماه شمار محاسبه شود و به این ترتیب پرداخت شود« و در نتیجه 
این نوع حساب ها که در میان بانکداران به »پارکینگ پولی« شهره شده بود، سامان می یابد. در بخشنامه 
بانک مرکزی به بانک ها و موسسه های اعتباری که یکم دی ماه ابلاغ شده، در این باره آمده است: از 
ابتدای بهمن ماه امسال، محاسبه سهم سود علی الحساب سپرده های کوتاه مدت عادی باید براساس 
این رویکرد انجام شود ضمن آنکه طبق مصوبه های قبلی شورای پول و اعتبار، حداکثر نرخ سود علی 
الحساب برای سپرده های کوتاه مدت عادی ١٠ درصد سالانه است. براین اساس همچنین مقرر شده که 
»یک ماه پس از تاریخ ابلاغ مصوبه و تمهید مقدمات و زیرساخت های لازم در شبکه بانکی کشور طی 
آن مقطع زمانی، مراتب در بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی به اجرا درآید. لذا، بانک ها و موسسات 

اعتباری غیربانکی موظفند اطلاع رسانی لازم را در این رابطه به سپرده گذاران خود معمول دارند.«

حداد عادل: من هنوز بازنشسته نشده ام 
رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی گفت: موسساتی که از دولت بودجه می گیرند یک بازنشسته 
نمی تواند رییسش باشد، اما من هنوز بازنشسته نشدم. غلامعلی حدادعادل در پاسخ به پرسشی درباره 
شمول قانون منع بکارگیری بازنشستگان درباره خودش، گفت: موسساتی که از دولت بودجه می گیرند 
یک بازنشسته نمی تواند رییسش باشد، اما من هنوز بازنشسته نشدم. این قانون همانطور که رهبری 
فرمودند: نیاز به اصلاحاتی دارد و ما هرجا هستیم ان شاءالله قصدمان خدمت است.حدادعادل تصریح 
کرد: در فضای مجازی ادعا کردند آقای ولایتی ٣٧ شغل دارد، اما تا قبل تصدی دانشگاه آزاد هیچکس 
حرفی از مسئولیت های ایشان نمی زد و باید قدری بصیرت داشت و هرچه در فضای مجازی هست 
باور نکنیم. مثلا من عضو هیئت امنای فرهنگستان ها هستم، اما چندسال جلساتش برگزار نمی شد. 
حقوق من از دانشگاه تهران است و ان شاالله هرجا هستیم در پی خدمت باشیم.وی درباره استانی 
شدن انتخابات مجلس هم گفت: مجلس معایب مادرزادی دارد و با استانی شدن انتخابات مشکلش 

حل نمی شود.

پایان ممنوع التصویری باران کوثری در تلویزیون
تیزر های فیلم سینمایی »آستیگمات« با حضور باران کوثری مجوز پخش از صداوسیما را دریافت 
کرد. سعید خانی تهیه کننده سینما و پخش کننده فیلم سینمایی »آستگیمات« گفت: تیزر های جدید 
فیلم آستیگمات با حضور باران کوثری به صداوسیما ارائه شده و کد و مجوز لازم برای پخش این تیزر ها 
از سوی مدیران صداوسیما صادر شده است. پیش از این تیزر های فیلم های "عصبانی نیستم"، "شنل" و 
"عرق سرد" که باران کوثری در آن ها ایفای نقش کرده بود، اجازه پخش از صداوسیما نداشت و تبلیغات 

این فیلم ها با حذف تصویر و نام باران کوثری از صداوسیما پخش می شد.

فیلمبردار جلسه غیرعلنی مجلس مشخص شد 
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از مشخص شدن فیلمبردار جلسه غیرعلنی مجلس 
خبر داد.احمد امیرآبادی فراهانی در حساب شخصی خود در توئیتر درباره فیلم بردار جلسه غیرعلنی 
مجلس نوشت:آقای علیم یار محمدی نماینده زاهدان اظهار داشتند که جلسه غیر رسمی مجلس را 
فیلمبرداری کرده و آن را در اختیار آقای درازهی نماینده سراوان گذاشتند که بخش عذرخواهی را 

پخش کنند.

روحانی با »بودجه« به مجلس می رود 
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز سه شنبه هفته جاری )٤ دی( لایحه بودجه سال 
١٣۹٨ کل کشور را به مجلس ارائه می دهد.اسدالله عباسی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در این باره گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده، روز سه شنبه ٤ دی قرار است حجت الاسلام حسن 
روحانی رئیس جمهور لایحه بودجه سال ۹٨ کل کشور را به پارلمان ارائه کند.محمدباقر نوبخت معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور نیز روزشنبه  از احتمال تقدیم بودجه ۹٨ به مجلس 

در روز سه شنبه خبر داده بود.

واعظ آشتیانی: ورزش ایران ورشکسته است 
امیر رضا واعظ آشتیانیقائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی با بیان اینکه در سال های گذشته هیچ 
بستری برای خصوصی سازی در ورزش انجام نشده است، گفت: ورزش ایران ورشکسته است و اگر 

دولت ها از باشگاه ها حمایت نکنند، آنها توانایی انجام کارهای روزمره خود را ندارند. 

مدیرکل دفتر امور سیاسی و انتخابات استانداری قم :

اختلاف های قومیتی درقم جایگاهی ندارد 
مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری استانداری قم گفت: با وجود این که در 
استان اقوام مختلف ترک، لر، آذری، کرد، بلوچ و عرب ساکن هستند، اما اختلاف های قومیتی درآن 

جایگاهی ندارد. 
مرتضی بابایی ، با بیان این که تنوع قومیتی هم می تواند فرصت و هم تهدید باشد، بیان کرد: در 
صورتی که از ظرفیت اقوام مختلف به خوبی استفاده شود و درست برنامه ریزی کنیم، این مساله 
فرصت است و قم هم از استان هایی است که اقوام مختلف در آن ساکن هستند.بابایی تاکید کرد: اگر 
تنوع قومیتی به خوبی مدیریت نشود به انسجام ملی کشور ضربه می زند.وی با بیان این که همه اقوام 
کشور هم همانطور که در قانون اساسی تصریح شده از حقوق مساوی برخوردارند، افزود: ایجاد و تقویت 
همبستگی اجتماعی، فعالیت اقوام در راستای منافع ملی و مصالح کشور و حمایت از فرهنگ های 
قومیتی همواره مورد تاکید کمیسیون اقوام، فرق و مذاهب استانداری است.وی با اشاره به این که یکی از 
تاکیدات دولت توجه ویژه به حقوق شهروندی است، گفت: در این راستا هم شهروندان باید حقوق هم 
را رعایت کنند و هم دولت نسبت به رعایت حقوق شهروندی در عرصه های مختلف توجه ویژه داشته 
باشد؛ همچنین تکریم ارباب رجوع و راه اندازی میز خدمت توسط دولت نشان دهنده توجه ویژه دولت 

به مقوله حقوق شهرندی و تکریم مردم است.

رئیس بیمارستان شهید بهشتی قم خبر داد

انجام موفقیت آمیز عمل جراحی مغز آیت الله مومن
 رئیس بیمارستان شهید بهشتی قم گفت: عمل جراحی مغز آیت الله مومن با موفقیت انجام شد و 

ایشان در بخش آی سی یو بیمارستان بستری هستند.
دکتر سید یاسر فروغی  با اشاره به روند درمانی آیت الله مومن گفت: سی تی اسکن مجدد مغز 
بعدازظهر روزشنبه  انجام شد و با توجه به افزایش مختصر خونریزی نسبت به صبح روز یکشنبه ؛ 
تصمیم به جراحی گرفته شد که عمل جراحی با هدف کاهش فشار مغز توسط تیم مجرب با موفقیت 
صورت گرفت.وی با بیان اینکه پس از جراحی وضعیت ایشان پایدار است و هوشیاری ایشان تا 
حدودی بهتر شده تصریح کرد: در حال حاضر آیت الله مومن در بخش آی سی یو بیمارستان بستری 
هستند و تیم پزشکی بیمارستان تمامی اقدامات لازم را انجام می دهند.شایان ذکر است آیت الله 
مومن به دلیل کاهش سطح هوشیاری به بیمارستان منتقل که تمامی اقدامات پزشکی انجام شده 

است. آیت الله مومن نائب رئیس مجلس خبرگان رهبری و نماینده مردم قم در این مجلس است.

نشانه ای دیگر از افول ابرقدرتی آمریکا کاریکاتور

محمدعلی رجبی

معاون اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم :

کتابخانه شهدای نوبهار قم 
بهمن ماه امسال افتتاح می شود 

معاون اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم، گفت: کتابخانه شهدای 
نوبهار با ۹٥ درصد پیشرفت فیزیکی در چهلمین سال انقلاب اسلامی در در 

منطقه نوبهار این شهر به بهره برداری می رسد. 
وحید میرزایی افزود: این کتابخانه در زمینی به مساحت ٢ هزار و ٢٤٣ 
متر مربع و زیر بنای ٢ هزار و ٤۹١ مترمربع در چهار طبقه به سرعت در 
حال تکمیل است.وی گفت: سیستم سرمایشی و گرمایشی مرکزی، مخزن 
کتاب با گنجایش بیش از ١٥ هزار جلد کتاب، دو سالن مطالعه مجزا با 
ظرفیت ١٠٠ صندلی و سالن ویژه مطالعه کودک از جمله ویژگی ها و 
امکانات این کتابخانه است.وی اظهار داشت: این کتابخانه دارای ١٠ هزار 
و ٨٢٢ عنوان در ١٢ هزار و ۹۹۶ نسخه کتاب است.میرزایی ادامه داد: 
کتابخانه عمومی شهدای نوبهار با ٢ هزار و ٤٠٠ مترمربع زیربنا در منطقه 
نوبهار قم که فاقد کتابخانه عمومی بود با اعتبار٣٠ میلیارد ریال درحال بهره 
برداری است ضمن اینکه تاکنون بیش از ٥ میلیارد ریال برای تجهیز این 
کتابخانه هزینه شده است.وی با بیان اینکه روند ساخت این کتابخانه از سال 
١٣٨۹ آغاز شده است گفت: با تکمیل و بهره برداری این کتابخانه بخش 
زیادی از فقر زیرساختی منطقه از نظر مجتمع های فرهنگی و مطالعاتی 
برطرف می شود.وی در ادامه با اشاره به پیشرفت ٧٥ درصدی روند ساخت 
کتابخانه امام خمینی)ره( ادامه داد: این کتابخانه توسط اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی درخیابان امام خمینی)ره( قم با مساحت سه هزار متر مربع 
از محل اعتبارات سفر رهبر معظم انقلاب اسلامی در سال ٨۹ به قم تامین 
هزینه شده است.وی ادامه داد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی متولی 
ساخت و اداره کل کتابخانه های عمومی نیز متولی بهره برداری از این 
کتابخانه هستند.میرزایی ادامه داد: اگر چه قرار متولیان ساخت قول داده 
اند که تا پایان امسال این کتابخانه به بهره برداری برسد ولی با توجه به روند 
ساخت، به نظر می رسد بهره برداری از این کتابخانه در ماه های ابتدایی 
سال آینده رقم بخورد.٣۶ کتابخانه زیر نظر اداره کل کتابخانه های عمومی 
قم است که از این تعداد ٢٣ کتابخانه نهادی و ١٣ کتابخانه به صورت 

مشارکتی خدمات به مردم ارائه می کنند.
 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم :

 موانع غیرقانونی و غیراستاندارد 
جمع آوری می شوند

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم گفت: نصب هر گونه مانع در 
مقابل منازل یا ادارات و اماکن تجاری الزاماً باید پس از اخذ مجوز از کمیته 
فنی ترافیک صورت بگیرد بنابراین موانع بدون مجوز جمع آوری خواهد شد. 
عباس ذاکریان  درخصوص »نصب غیرقانونی مانع مقابل منازل و مغازه ها 
برای جلوگیری از پارک خودرو« اظهارداشت : نصب هر گونه مانع الزاماً 
باید پس از اخذ مجوز از کمیته فنی ترافیک صورت بگیرد.وی ادامه داد: 
درخواست های مردمی در کمیته فنی ترافیک با حضور نمایندگان پلیس، 
شهرداری، دبیر شورای ترافیک و ... به صورت موردی بررسی و در نهایت با 
نظر این کمیته موافقت یا مخالفت با درخواست نصب مانع اعلام می شود.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به اینکه گاهی اوقات در 
برخی خیابان ها و کوچه های پر تردد، کسبه یا مراجعین به مراکز مختلف 
مقابل منزل مردم پارک می کنند و یا موجب بسته شدن مسیر می شوند، 
بیان کرد: تنها در صورتی که ضرورت نصب مانع برای کمیته فنی ترافیک 
محرز شود با نصب آن، به صورت استاندارد و با درنظر گرفتن موارد ایمنی 
موافقت می شود و در بسیاری از موارد نیز به دلیل ایجاد تداخل در رفت و 
آمد و ایجاد مزاحمت برای مردم با درخواست موافقت نمی شود.ذاکریان 
خاطر نشان کرد: شهروندان می توانند در صورتی که با مانعی مشکل ساز 
مواجه شدند با سازمان ترافیک یا مسئول ترافیک منطقه تماس گرفته و 
موضوع را مطرح کنند تا نسبت به رفع مشکل اقدام شود. همچنین برای 
استعلام از دارا بودن یا نبودن مجوز برای نصب مانع در محلی خاص 
نیز می توانند از طریق سازمان ترافیک استعلام کنند تا در صورت نصب 

غیرقانونی مانع، نسبت به جمع آوری آن اقدام شود.

مدیرکل محیط زیست استان:

توجه به حوزه گردشگری 
برای حفظ محیط زیست قم موثر است 

مدیرکل حفاظت محیط زیست  استان قم گفت: توجه به حوزه 
گردشگری و تقویت آن در مقابل رویکرد صنعتی شدن این استان، اقدامی 

موثر برای حفظ محیط زیست به شمار می آید. 
سید رضا موسوی افزود: در اولویت قرار گرفتن حوزه گردشگری و زیارت 
در راهبردهای تعیین شده برای توسعه استان، یکی از بهترین راهکارها 
برای کاهش حجم آلودگی های ناشی از گسترش فعالیت های صنعتی 
در قم است.وی بیان کرد: محیط زیست این استان به دلیل قرار گرفتن 
در ناحیه گرم و خشک ایران و همچنین کانون های جمعیتی و مسیرهای 
ارتباطی کشور از حساسیت ویژه ای برخوردار است که هرگونه آسیب وارد 
کردن به آن، صدمات جبران ناپذیری را به طبیعت و مردم وارد می کند، به 
همین دلیل هرگونه فعالیت صنعتی در قم باید متناسب با ملاحظات زیست 
محیطی انجام و از استقرار صنایع آلاینده و پرآب بر به شدت جلوگیری شود.

وی ادامه داد: قم برای پیمودن راه توسعه پایدار نیازمند توجه جدی به حوزه 
محیط زیست است و در این مسیر در اولویت قرار دادن موضوع گردشگری 
به جای فعالیت های صنعتی آلاینده می تواند به حفظ طبیعت استان 
کمک کند.موسوی با اشاره به این که بیشترین کانون جمعیتی استان در قم 
متمرکز است، گفت: باید از محاصره شدن شهر توسط واحدهای صنعتی 
جلوگیری و این واحدها را به صورت سازماندهی شده در مناطقی دور از قم 
مستقر کرد تا آسیب کمتری به محیط زیست وارد شود.وی افزود: مردم و 
تشکل های اجتماعی در قم باید به صورت جدی پیگیر وضعیت محیط 
زیست استان باشند و با روحیه مطالبه گری برای حفظ طبیعت پیرامون 
خود تلاش کنند.وی ادامه داد: همچنین رسانه های استان نقش مهمی در 
ارتقا وضعیت محیط زیستی قم دارند و می توانند با اطلاع رسانی صحیح 
رویدادهای این حوزه، دغدغه مردم را نسبت به مساله حیاتی حفاظت از 

محیط زیست، افزایش دهند.

از دوم تا هشتم دی ماه

نمایشگاه عکس پیرامون برپا شد
مسؤول برگزارکننده نمایشگاه گروهی عکس پیرامون از برپایی این 

نمایشگاه از دوم تا هشتم دی ماه امسال در قم خبر داد.
امیرعلی میقانی  ، با اشاره به برپایی نمایشگاه عکس گروهی پیرامون 
اظهار کرد: ١٠ مجموعه عکس از ١٠ عکاس از جمله حمید سلطان آبادیان، 
حجت عطایی، مهران مافی بردبار، سلماز دریانی، سهیل زندآذر، علیرضا 
وحید، شیوا خادمی، مینا نوعی، بهمن عزیزی و بنده در این نمایشگاه در 
معرض بازدید قرار گرفته است.وی خاطرنشان کرد: از این تعداد حجت 
عطایی و بهمن عزیزی و بنده از قم در این نمایشگاه شرکت کردند و دیگر 

عکاسان از شهرهای، مشهد، قزوین و تبریز هستند.
این هنرمند عکاس با بیان اینکه ٥٤ عکس به صورت رنگی و سیاه و 
سفید در این نمایشگاه در معرض بازدید قرار گرفته است عنوان کرد: این 
نمایشگاه شامل مجموعه ای از مسائل زیست محیطی و مسائل اجتماعی 
است مانند دختری که از پدر قطع نخاعش نگهداری می کند و شغل 

رنگرزی ابریشم در قم و زعفران از مجموعه های عکس دیگر است.
وی با بیان اینکه عکاسی مستند و مجموعه عکس در قم به تقویت 
نیاز دارد گفت: اینگونه نمایشگاه ها به عکاسان در زمینه عکاسی مستند 
کمک می کند و همچنین علاقه مندان با ایده ها و سوژه های این بخش آشنا 
می شوند.میقانی از افتتاحیه نمایشگاه عکس پیرامون از دوم دی ماه امسال 
خبر داد و افزود: این نمایشگاه تا هشتم دی ماه صبح ها از ساعت ۹ تا ١٣ 
و عصرها از ساعت ١۶ تا ٢١ در نگارخانه فرهنگ واقع در خیابان شهید 

فاطمی پذیرای علاقه مندان است.
وی با اشاره به علت انتخاب عنوان »پیرامون« برای این نمایشگاه گفت: 
این نمایشگاه شامل مجموعه عکس هایی از اتفاقات پیرامون زندگی ما است 

و به مسائل روز در عکس ها اهمیت داده شده است.

اخبــار

به  بااشاره  قم  استانداری  سرپرست 
اهمیت توجه جدی به ایمنی مسافران 
درجاده های این استان گفت: قرار داشتن 
قم درمحور مواصلاتی ١٧ استان ، تجهیز 
و به روز رسانی ناوگان راهداری را ضروری 

کرده است. 
بازدید  در  هاشمی  محمدرضا  سید 
از راهدارخانه سنبل آباد واقع در محور 
قم- سلفچگان، افزود: دراین راستا باید 
تجهیزات  تعمیرات،  مستمر  اعتبارات 
استان  راهداری  ناوگان  روزرسانی  به  و 
افزایش یابد.وی اضافه کرد: لازم است که 
از ظرفیت نمایندگان مردم قم در مجلس 
شاخص  افزایض  برای  اسلامی  شورای 
برده شود.وی  لازم  بهره  استان  بودجه 
اضافه کرد: سالانه ١۶٥ میلیون مسافر از 
محورهای استان قم عبور می کنند که به 
دلیل حجم بالای سفرها، ایمنی مسافران 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است.وی به 
اعتراضات کامیون داران در سال جاری 
اشاره کرد و گفت: قم جزو سه استان 
برتر کشور بود که توانست این مساله را 

به خوبی مدیریت نماید.

* عملکرد اداره کل راهداری و حمل 
ونقل جاده ای قم قابل تقدیر است

نماینده قم در مجلس نیز در این آیین 
گفت: با توجه به وظایف موضوعه سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای، عملکرد 
های  ماموریت  اجرای  در  کل  اداره  این 
محوله قابل تقدیر می باشد.احمد امیرآبادی 
فراهانی عدم انسداد محورهای جاده ای 
استان در بارش برف بهمن ماه سال گذشته 
را اقدامی ارزنده ذکر کرد و گفت: در این 

امکانات  نظر  از  ها  استان  برخی  استان 
شرایط بهتری نسبت به قم داشتند، اما برای 
ساعاتی شاهد انسداد در بعضی از راه های 
آن ها به دلیل بارش برف بودیم.وی افزود: 
گرچه تعداد روستاهای قم چشمگیر نیست، 
اما شاهد اقدامات خوبی توسط راهداری و 
حمل و نقل استان در امر نگهداری راه های 
ایم.امیرآبادی خاطرنشان  بوده  روستایی 
کرد: با توجه به هماهنگی هایی که با 
مسئولان امر صورت گرفته است امیدواریم 

حداکثری  کاهش  شاهد   ۹٨ سال  در 
حوادث جاده ای و رفع نقاط حادثه خیز 
باشیم.  قم  استان  مواصلاتی  محورهای 
وی ایجاد بستر مناسب برای ورود بخش 
های  مجتمع  احداث  درامر  خصوصی 
رفاهی بین راهی را اقدامی ارزنده ارزیابی 
نمود و خواستار پیگیری مسئولان ذیربط 
دراین خصوص شد.همچنین در این آیین 
طرح راهداری زمستانی استان قم نیز آغاز 
زمستانی،  راهداری  طرح  اجرای  شد.در 
هفت راهدارخانه تجهیز، ١١٠ دستگاه انواع 
ماشین آلات تعمیر و ده ها تن از عوامل 
راهدار در قالب گشت های ثابت و سیار در 
سطح راه های استان مستقر شده اند. طرح 
زمستانه راهداری از اول دی ماه آغاز می 
شود و تا ١٥ فروردین ماه سال آینده ادامه 
دارد و ١٣٠ راهدار و ٥٠ نیروی پشتیبان 
با استقرار در راهدارخانه ها در این طرح 
مشارکت دارند. در پایان این آیین مسئولان 
با حضور در راهدارخانه آزادراه قم- تهران، 
ضمن افتتاح جایگاه سوخت این راهدارخانه 
با اهدای گل، هفته حمل و نقل و راهداری 

را به پرسنل این اداره کل تبریک گفتند.

سرپرست استانداری در بازدید از راهدارخانه سنبل آباد واقع در محور قم- سلفچگان :

ایمنی مسافران درمحورهای مواصلاتی قم مورد توجه قرار گیرد 


